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Odpravnine se 
odmikajo

Dobova - Delavke in delavci dobovske tovarne Beti še vedno niso 
prejeli odpravnin, čeprav je bil stečaj v podjetju uveden že pred
lanskega junija. Na območnem sindikatu Zveze svobodnih 
sindikatov za Posavje so sicer na krško okrožno sodišče vložili 
tožbene zahtevke v imenu 87 delavcev, a jim ne kaže najbolje.

Predstavniki sindikata zastopajo stališče, da je matično podjetje 
namenoma izčrpalo dobovsko Beti in s tem tudi oškodovalo delavke 
ter jih poslalo na cesto. Metliško podjetje pa dokazuje - pri tožbi 
ene od delavk so tudi uspeli prepričati sodišče - da je dobovsko 
podjetje poslovalo samostojno, da so bili vsi programi izčrpam in 
daje zmanjkalo naročil. Dodajajo še, da so bili do delavcev korekt
ni in da bi izplačali tudi odpravnine, če bi imeli od kod. Nekdanje 
podjetje sicer delavcem dolguje različne vsote, odpravnina se pač 
določa glede na delovno dobo in povprečje zadnjih treh izplačil.

Sindikalist Lado Rožič pa nasprotno pravi, da obstajajo 
indici, ki potrjujejo namen metliške Beti, da z umetno tvorbo 
oškoduje delavce. Zagovornik iz Krškega, ki zastopa nekdan
je delavce Beti, je na sodišču dokazoval, da so obstajali razlo
gi za kapitalsko neustreznost, za kar naj bi bilo krivo matično 
podjetje, ki ni hotelo izvajati sanacijskega načrta. Sodnika mu 
sicer ni uspelo prepričati, a je k temu dodal, da sodišče ni 
upoštevalo vseh predlogov.

Obramba je s prvostopenjsko odločitvijo sodnika po dokaj 
hitrem postopku dosegla zmago, delavka - njen primer naj bi 
služil kot vzorčen - torej ni upravičena do odpravnine. Delavci 
po vloženi pritožbi sedaj čakajo na odločitev višjega sodišča, 
kdaj bo to odločilo o primeru, je težko napovedati, v skrajnem 
primeru pa obstaja še možnost uporabe izrednega pravnega sred
stva na vrhovnem sodišču. Kakorkoli že, od razpleta tega pri
mera bo bolj ah manj odvisna tudi prihodnost ostalih tožb. M.K.

(U)Sodni dan
Posavje - Letošnja neurja s točo so v Posavju, na Dolenjskem 

in v Beli krajini prizadela že 2300 ha pridelovalnih površin, od 
lega več kot tri četrtine sadovnjakov. Ministrica za kmetijstvo 
barija Lukačič, ki je obiskala najbolj ogrožena območja že dan 
Po toči. “Že vsaj dve leti se govori tudi o vzpostavitvi sistema 
vzaj etn nega zavarovanja, ki pa bo zaradi pomanjkanja sredstev 
žaživel šele prihodnje leto, je napovedala Lukačičeva.

Ministrica Lukačičeva in sadjar Jože Molan v njegovem sadovnjaku

Po besedah Boštjana Kozoleta, direktorja skupine Evrosad, 
?° letošnje toče prizadele prav vse njihove nasade sadovnjakov, 

1 skupaj merijo okrog 500 hektarjev. Kozole zato v podjetju s 
reko 100 zaposlenimi napoveduje skrajno racionalizacijo v pri- 
°dnjih letih. Po nekaterih ocenah pa so jo še huje odnesla po- 
e^va manjših pridelovalcev v Dolenji vasi, na Čelah, Arnovem 

^ u> Piršenbregu, kjer praktično ni nepoškodovanega pridelka, 
/J> bo večina primerna zgolj za industrijsko predelavo.
Največ jabolk za industrijsko predelavo odkupijo v Etinem 

r, ratu v Hočah in v mirenski Dani. Tamkajšnji vodja nabave Stane 
Mič je dejal, da bodo industrijska jabolka pričeli odkupovati 

jTtembra, ko se bo oblikovala tudi cena. Lani so odkupili okrog 
ton sadja, od tega več kot 70 odstotkov z Dolenjske in Posavja, 

(jv J® bilo nekoliko manj kot prejšnja leta. Ceno, ki je enotna, 
°ca združenje pridelovalcev na čelu z Evrosadom.
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Hočejo rento!
Krško - Agencija za radio

aktivne odpadke (ARAO) je za
ključila predprimerjalno študi
jo za dvanajst lokacij, prijav
ljenih za odlagališče jedrskih 
odpadkov. Med njimi je kar 
osem lokacij iz Posavja. Javnost 
čaka, kdaj bodo objavljena 
imena treh občin oziroma lo
kacij, v katerih se bodo nadal
jevali postopki tehničnih razis
kav in družbene sprejemljivo
sti takšnega objekta. ARAO 
imen ne more objaviti, dokler 
ne dobi potrditve Urada za pros
torski razvoj pri Ministrstvu za 
okolje, kamor je posredovala 
svoj predlog. Najverjetneje 
pred koncem avgusta uradne 
informacije ne bo, je pa v Kr
škem direktor ARAO dr. Miran 
Veselič povedal, da so na vrhu 
seznama. Župan Franci Bogo
vič je že takrat, ko se je občina 
prijavila v postopek, vedel, da 
so “favoriti”, saj edini v državi 
že več let opozarjajo na nujnost 
po trajni rešitvi sedaj začasne
ga odlaganja nizko in srednje 
radioaktivnih odpadkov. Bo
govič pravi, da bo sicer vesel,

če je katera druga občina resno 
pripravljena prevzeti te odpad
ke, za lokacijo v Krškem pa bo
do morali dati končno soglasje 
občani in ne le občinski svet.

Prvi sosedje nuklearke iz 
Vrbine pa se sprašujejo o naslo

vu tistega v državi, ki daje so
glasje za izplačilo individual
nih odškodnin. Ob gradnji nuk
learke je bilo rečeno, da jih bo
do preselili in še druge obljube 
so dobivali. Ker je njihovo 
imetje zaradi bližine jedrskega

objekta razvrednoteno, bodo 
skozi novoustanovljeno komi
sijo pričeli voditi postopke za 
individualno rento. Ne bodo 
odnehali, dokler ne bodo us
peli.
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Vrbinci so zaradi razvrednotenja svojega kraja glasno zahtevali rento

Jutranjka v stečaju
Radna - Otroška konfekcija Jutranjka je v stečaju. Okrož
no sodišče Krško je za stečajnega upravitelja imenovalo 
Tomaža Kosa.

Nekdanja direktorica Tatjana Baloh bi predlog za stečaj 
vložila že pred mesecem dni, a takrat nadzorniki še niso hoteli 
sprejeti dokončne rešitve. Zadolžili so jo, naj poišče še kakšen 
predlog reševanja podjetja. Edina varianta je bila dokapitaliza
cija v višini 200 milijonov SIT, največji delničar podjetje Stanfin pa 
bi bil “za” le v primeru, da mu dovolijo skrben pregled podjetja. Do 
tega ni prišlo, po zakonu o računovodstvu pa je družba Jutranjka 
več kot izpolnila kriterije za stečaj. To je najboljša možna rešitev 
za 111 zaposlenih, ki so v tem tednu dobili odločbe o prenehan
ju delovnega razmaja s 3. avgustom.

V minulem obdobju je bilo iz Jamstvenega sklada izplačanih 
del odpravnin letos odpuščenim delavkam. Kako bodo ostali 
izterjali zakonske pravice glede odpravnin, je težko napovedati, 
saj Jutranjka skorajda nima več premoženja. Če nič drugega, 
bodo s stečajem zaposleni lahko vsaj za določen čas prešli v 
varstvo Zavoda za zaposlovanje. Zadnji dohodek, ki so ga dobili 
v Jutranjki, je bil 30 tisoč SIT akontacije majske plače. B.D.

v

Sesti na svetu

Rok Deržanič je na četrtem svetovnem prvenstvu za mlajše mla
dince v maroškem Marakešu zasedel 6. mesto v osmeroboju, kar 
je dosedaj najboljša slovenska uvrstitev na teh tekmovanjih.

Polkovnik Runner se 
je poslovil

Brežice - Na povabilo Zveze združenj častnikov Slovenije iz Brežic 
in brežiškega župana Ivana Molana se je tudi od Brežičanov 
poslovil dosedanji obrambni in vojaški ataše ZDA v Sloveniji 
polkovnik Richard Runner. Pred tem sije ogledal tudi cerkljans
ko letališče in tamkajšnje razstave. Povabilu v Brežice pa se je 
odzval tudi novi ataše podpolkovnik Keith Carrington.

Richarda Runnerja pozna 
že skoraj sleherni Posavec, saj 
je Američan med svojim služ
bovanjem že neštetokrat obis
kal Bizeljsko, Pirošico, Terme 
Čatež. Brežiškim častnikom je 
velikokrat omogočil potovan
ja po evropskih bazah zveze 
NATA, redno pa se je udeleže
val tudi njihovih delovnih 
konferenc. Brežiški župan Ivan 
Molan je ob slovesu izrazil ob
žalovanje, da Runnerja ni spo
znal že prej. Dejal je še, da je 
kot vojaški ataše s koristnimi 
nasveti glede obvez, dolžnosti, 
pa tudi pasti veliko prispeval 
pri vključitvi Slovenije v sever
noatlantsko zavezništvo. Med 
njegovimi pomembnejšimi 
prispevki pa je bilo gotovo 
zavzemanje za vključitev civil
nega letalstva na cerkljansko 
letališče. Molan je odhajajoče
mu atašeju podaril skrinjo s 
kapljico ruj nega, ob koncu 
uradnega dela pa je visoke gos
te počastil še v kleti brežiškega 
gradu. Od Richarda Runnerja 
se je ob množici članov poslo
vil tudi predsednik brežiške 
zveze združenj častnikov Slo
venije Ernest Ferk. Dejal je, da 
ga pogled na ta tri leta službo
vanja atašeja napolnjuje z iz
rednim zadovoljstvom. Run
ner je bil sicer bolj skeptičen 
glede volje Slovencev za vstop

v NATO, a je vseeno prevlada
lo mišljenje za vstop. “K temu 
so veliko pripomogli konkret
ni dokazi, ki jih je posredoval 
vedno odkrit ataše”, je dodal 
Ferk. Za vse zasluge v teh letih 
je predsednik združenja ganje
nemu Runnerju podelil listino 
častnega člana združenja.

Richard Runner in Ernest Ferk

Tudi novemu atašeju pod
polkovniku Keithu Carring- 
tonu se je priporočil za podob
no sodelovanje, saj bi Brežiča- 
ni v prihodnosti želeli obiskati 
bazo Grachenberg v Nemčiji, 
morda pa tudi padalski batal
jon v Italiji. Ferk je Carringto- 
na obenem povabil na konfe
rence združenja in nadaljnjo iz
menjavo dosežkov različnih 
vojaških sil v Evropi. M.K.
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Sadje le še za sok
Posavje - Posavski sadjarji pridelajo okrog 30 odstotkov vsega slovenskega sadja, a bo ta odstotek po nedavnih katastrofalnih točah 
precej okleščen. Zadnji davek je muhasto vreme terjalo od nasadov v Arnovem selu, Dolenji vasi pri Artičah, Stari vasi pri Kršem, na 
Čelah, v Pesjem, Globokem in na Piršenbregu, ponovno pa so bili na udaru tudi Raka, Nemška vas in Leskovec. Škodo sta si že dan po 
katastrofi ogledala ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Marija Lukačič ter direktor Kmetijsko gozdarske zbornice 
Slovenije Miran Naglič, nekaj dni kasneje pa tudi državna komisija na čelu s predsednikom Miranom Bogatajem.

Ministrica je bila zgrožena 
nad posledicami kot lešnik de
bele toče, ki je padala kakih 15 
minut, pri tem pa najbolj priza
dela sadjarje in vinogradnike - 
pridelek bo po njenih ocenah 
primeren zgolj za industrijsko 
predelavo, na trti naj bi po grobi 
oceni ostalo le 10 do 20 odstot
kov pridelka, prizadete pa so tu
di poljščine, predvsem žito. 
Ministrica je že napovedala čim 
prejšnjo pripravo poročila o 
škodi, ki bo skoraj gotovo pre
segla tri promile državnega 
proračuna. Državno pomoč naj 
bi po njenih besedah država 
prizadetim območjem zagotovi
la v pol leta, vsekakor pa še letos.

S točo prizadeta območja si 
je čez nekaj dni odgledala tudi 
državna komisija z Miranom 
Bogatajem na čelu, ki je menda

letos bo še slabše. Podjetja, ki se 
ukvarjajo s predelavo, za vse 
količine najbrž tudi ne bodo zain
teresirana, cena pa bo primerna 
ponudbi in zagotovo ne bo pok
rila niti stroškov obiranja.

Mojca Kosem

Ministrica skupaj z regijsko komisijo in prizadetimi sadjarji na 
obhodu najbolj prizadetih območij
dobila iz Posavja različne infor- upali, kmetje pa lahko upajo, da
macije o škodi po toči. Kaj so 
ugotovili, novinarjem niso za-

Erika Orešek, svetovalka iz brežiške izpostave KGZ Novo 
mesto: V Posavju je samo nasadov jablan na okrog 650 ha, le 
nekaj nad 20 ha pa je zaščitenih z ustreznimi mrežami proti 
toči. Protitočnih mrež si sadjarji ne morejo privoščiti brez 
državnih subvencij, ki znašajo med 40 do 60 odstotki. V mreže 
je potrebno investirati vsaj toliko kot v nasad, torej najmanj 3,5 
milijona SIT. Brez njih pa je stanje na pridelku ob tako hudi 
toči brezupno; na rodnem lesu se pojavljajo rane, zato se dreve
sa ne razvijajo pravilno. Manj bo cvetnega nastavka za prihod
nje leto, saj se bo rast osredotočila v vegetativne dele rastline.

bo njihovo mnenje pripomoglo, 
da bo država najbolj prizadetim 
čimprej priskočila na pomoč. V 
vseh treh posavskih občinah že 
zbirajo vloge za predhodno oce
nitev škode.

Poleg tega, da bodo zaščitni 
ukrepi v sadovnjakih in vino- 
gradnih potrebni še do obiranja, 
pa se bodo prizadeti kmeti zelo 
kmalu začeli spraševati, kam s 
poškodovanim pridelkom. Sad
je za industrijsko predelavo že 
doslej ni imelo nikakršne cene,

Janez Jelčič, sadjar z 
Oklukove Gore: Na naši 
kmetiji se ukvarjamo iz
ključno s sadjarstvom, zato 
smo še bolj odvisni od vre
mena. 5 ha sadovnjakov ni 
zavarovanih z mrežami, v 
njih pa je zasajenih največ 
jablan, breskev in hrušk. 
Imamo tudi 2 ha drevesnice, 
ki je povsem uničena, dve
letne sadike bo potrebno 
prikrajšati, saj se rane precej 
poznajo, kar pa je spet velik 
strošek. Enoletni zaslužek je 
šel po vodi, zavarovalnine 
pa tudi niso astronomske, iz
pad dohodka bo precejšen, 
zelo težko pa si bo povrniti 
tudi tržišče. V prihodnosti bo 
potrebno razmišljati tudi o 
mrežah, predvsem pri novih 
nasadih, saj smo ostali v 
nekaj letih že tretjič brez 
pridelka, a sami sredstev za 
to nimamo.

Mokrovič toži Terme
Čatež ob Savi - Nekdanji generalni direktor Term Čatež Borut 
Mokrovič je na krško okrožno sodišče vložil tožbo zoper junijski 
sklep nadzornega sveta (NS) Term Čatež, s katerim gaje razrešil 
s tega položaja. Mokrovič predlaga, da se ta sklep razveljavi in 
da mu družba Terme Čatež zaradi razrešitve izplača odpravnino 
in odškodnino skupaj v višini približno 50 milijonov SIT.

Kot je znano, je nadzorni 
svet na seji sredi junija z večino 
glasov ocenil, da ne more več 
zaupati takratnemu generalne
mu direktorju Borutu Mokro
viču. Taje takoj po tej odločitvi 
nadzornikov napovedal, da bo 
neutemeljenost razrešitve do
kazoval po sodni poti; trdi 
namreč, da iz sklepa nadzorni
kov ni bilo razvidno, kaj so mu 
sploh očitali. Ponavadi se Mo
krovič ni oglašal na naše klice, 
tokrat pa nas je prijetno prese
netil. V pogovoru ni želel raz
kriti imena svojega zagovorni
ka, tudi komentarju o višini 
zahtevane odškodnine se je iz
ognil. Glede njegovega trenut
nega statusa v podjetju je de
jal, da ni dobil nikakršnega ob
vestila, da ne sodi več na pla
čilno listo. Za informacije smo 
želeli povprašati namestnika 
generalnega direktorja Gorana 
Brankoviča, vendar je na do
pustu.

Uprava čateške družbe naj bi 
sklicala 11. sejo skupščine 
Term Čatež, ki bo sredi avgus
ta, na njej pa bo predlagala spre
membe in dopolnitve statuta 
družbe, ki zaenkrat še niso jav
ne. Že dlje časa pa se ocenjuje, 
da naj bi na skupščini razširili 
upravo na dva člana, hkrati pa 
ji omejili pooblastila. Soglasje 
k vsem večjim investicijam, ki 
presegajo pet odstotkov kapi
tala družbe, naj bi v prihodnje 
dal tudi nadzorni svet družbe.

Na ponedeljkovi seji sveta 
so delavci čateške družbe med 
devetimi kandidati za svoje 
zastopnike v NS izbrali Igorja 
Iljaša, Zdenko Urekar in 
Damjana Krulca. Izbrana tro
jica - vsi niso člani sindikata - 
bo nadomestila dosedanje 
predstavnike Ivana Iskro, Iva 
Riviča in Romana Ducmana.

Kot je znano, so omenjene od
poklicali na seji sveta delavcev 
konec junija, ker menda niso 
bili njihovi zakoniti zastop
niki.

Tudi vodilni v SOD-u in 
KAD-u želijo spremembe; za 
svoj petinski delež v podjetju 
zahtevajo tri mesta v devet
članskem NS, za kar pa potre
bujejo podporo treh četrtin 
delničarjev, kar bodo po mnen
ju nekaterih analitikov težko 
dosegli. Borut Mokrovič se, 
kot nam je povedal, še ni od
ločil, ali se bo avgustovske 
skupščine udeležil, prav tako 
lahko le ugibamo, v kakšni vlo
gi, kot predstavnik podjetja ali 
kot delničar, saj je pred časom 
prodal nekaj svojih delnic v 
termah. Uprava in NS predlaga
ta še razdelitev bilančnega do
bička za prejšnje leto, ki je 
znašal dobro milijardo in 600 
milijonov SIT; od tega naj bi 
910 milijonov prenesli v 
dobiček družbe. Slabih 630 mi
lijonov naj bi namenili za divi
dende, torej 1.050 SIT bruto na 
delnico. 8 milijonov naj bi 
razdelili upravi, skoraj trikrat 
več denarja pa si bo za nagrade 
namenil nadzorni svet.

Mojca Kosem

Pred nekaj meseci smo 
poročali o odstavitvi Maje 
Nosan, ki je takrat Termam 
Čatež napovedala tožbo. 
Želeli smo izvedeti, če se za
deva res razpleta na sodišču, 
a nam Nosanova ni odgovo
rila. Tbdi iz Term Čatež nis
mo uspeli dobiti odgovora, 
prav tako pa niso komentirali 
govoric, daje Nosanova med 
kandidati za bodočo ge
neralno direktorico družbe.

Delavci bodo izplačani
septembra

Brežice - S prodajo preostalih nepremičnin decembra lani, 
za kar so iztržili 219,5 milijona SIT, seje končal stečajni posto
pek brežiškega Prevoza, ki je trajal od sredine leta 1998. Po 
besedah stečajnega upravitelja Dušana Dornika bodo delav
ci svoj delež od prodaje premoženja prejeli septembra, doslej 
so bili poplačani v 75 odstotkih. Takoj ko bo stečajni senat 
sprejel sklep o nadaljnji razdelitvi premoženja, bodo oprav
ljeni izračuni o deležih. Dornik je še dejal, da ne držijo infor
macije, da se nič ne dogaja, res pa je, da so delavce po števil
kah računov za nakazilo denarja povprašali že marca oziroma 
aprila. Tudi predstavnik Zveze Svobodnih sindikatov Posavje 
Lado Rožič je takrat pričakoval, da bodo delavci poplačani 
že spomladi, kar pa se ni zgodilo, sedaj lahko le upajo, da 
bodo denar dobili septembra. M.K.

Martin Novšak 
direktor Eles Gen-a

Krško - Martin Novšak z Loga pri Boštanju je imenovan za 
direktorja Eles Gena. Novšak, ki je zadnjih 13 let direktor 
inženiringa v Nuklearni elektrarni Krško (NEK), naj bi novo 
funkcijo prevzel s 1. avgustom. Prihaja v najuspešnejše pod
jetje v Posavju, kije imelo lani dobrih 19 milijard SIT prihod
kov, 1,7 milijarde dolgoročnih rezervacij in skoraj 2 milijardi 
čistega dobička. Eles Gen ima sedež v Krškem v borih 6 m2 
“veliki” pisarnici.

Eles Gen je bil kot hčerinska 
družba Elektra Slovenije (ELES) 
ustanovljen na podlagi sklepa 
vlade z namenom, da vstopi v 
pravice in obveznosti sloven
skih ustanoviteljev NEK. Nek
danji direktor je bil Vekoslav 
Korošec iz ELESA, prokurist 
pa Branko Ogorevc. Ker so 
doseženi odlični rezultati Eles 
Gen-a zasluga Ogorevca, ga je 
Martin Novšak povabil k sode
lovanju kot svetovalca na fi
nančnem področju.

Naloga Eles Gen-a je skrbe
ti za pravice in obveznosti do 
polovice poslovnega deleža 
nuklearke, za izvajanje meddr
žavne pogodbe o nuklearki, 
mora pa zagotavljati tudi pokri
vanje njene morebitne izgube. 
Prevzema polovico proizve
dene električne energije po pol
ni lastni ceni NEK in jo prodaja 
na trgu. Iz razlike v ceni mora 
Eles Gen odplačati investicij
ske kredite, ki so jih najeli slo
venski ustanovitelji nuklearne 
elektrarne. Eles Gen je leta 
2002 prevzel 16,5 milijarde SIT 
obveznosti do NLB. Njegova 
obveznost je tudi odvajanje 
prispevka v Sklad za financira
nje razgradnje NEK in zagotav
ljanje polovice sredstev za in
vesticijski načrt elektrarne.

Ob prevzemu teh bremen je 
bilo razumljivo, da je Branko 
Ogorevc zahteval od nuklear
ke bolj gospodarno obnašanje, 
kar zadeva stroške, ki niso po
vezani z varnostjo in stabilnost
jo obratovanja. Po njegovem 
programu zmanjševanja stroš
kov nuklearki uspeva zadnji 
dve leti proizvajati električno 
energijo po znatno nižji ceni. 
Zaradi posodabljanja se pove
čuje tudi količina proizvedenih 
gigavatnih ur. Prodaja elektrike 
po tržnih cenah distribucijskim

podjetjem ter HSE ustvarja re
zultate, po katerih je Eles Gen 
najboljše podjetje v Posavju. 
Ogorevcu je tudi uspelo iz
boljšati pogoje odplačevanja 
investicijskih kreditov NEK in 
prihranek v obveznosti do 
bank znaša okoli 400 milijo
nov SIT. Ta čas ima podjetje še 
za 8 milijard kreditnih obvez
nosti, ki jih je treba poravnati 
do leta 2008.

Martin Novšak

Zaradi rezultatov Eles Gen- 
a in priložnosti, ki jih s tem ima, 
je Ogorevc naredil projekcijo 
možnega razvoja družbe v dru
gi energetski steber. Ob oskrbo
vanju trga z elektriko po kon
kurenčnih cenah bi investirali 
v obnovo obstoječih elektrarn, 
v izgradnjo in nakup novih 
zmogljivosti doma in v tujini; 
se strateško povezovali ter 
postali nosilec jedrske opcije 
v Sloveniji. Ob doseganju 
pogojev za podaljšanje živ
ljenjske dobe NEK bi lahko šli 
v gradnjo dodatnega bloka. 
Program, s katerim se strinja 
vlada, je izziv za novega direk
torja, 47-letnega Martina Nov- 
šaka. Diplomirani inženir ele
ktrotehnike je ob stalnem izo
braževanju, ki je potrebno za 
obvladovanje odgovornih funk
cij v jedrski elektrarni, opravil 
tudi študij MBA. B.D.

Prejšnji prvaki ostali praznih rok
Brežice - Z novimi imenovanji članov odborov Občinskega sveta Brežice je tudi v delovnih telesih upoštevano novo razmerje 
moči. Prejšnjo vodilno vlogo v stalnih delovnih telesih so izgubile Liberalna demokracija, Nacionalna stranka in Demokratična 
stranka upokojencev. Kljub nameščeni klimatizaciji je kadrovanje v odbore povzročilo vročo razpravo, ki seje še bolj kot ob 
njihovem potrjevanju, razvnela na seji poprej, ko sojih razrešili.

Na predlog predsednika ko
misije za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja (KVIAZ) 
Ivana Vogrinca (SLS) je koa
licija na 19. seji občinskega 
sveta s 16 glasovi podprla raz
rešitev vseh članov osmih od
borov in komisij. Po Vogrin
čevi razlagi je bila njihova 
sestava zaradi številnih odsto
pov svetnikov nepopolna. No
va koalicija je odločila, da od
borov ne bodo napolnili s po
sameznimi kadrovanji, ampak 
jih bodo v celoti na novo posta
vili. Razrešitvi brez predlogov 
za nova imenovanja so močno 
nasprotovali Jože Avšič, Mil
ko Veršec in Stane Radanovič. 
Avšič je opozoril na odgovor
nost odborov in komisij, ki pred 
vsako sejo občinskega sveta 
obravnavajo vsebinske točke 
in zavzamejo stališče. Dodal je, 
da so doslej svojo nalogo oprav
ljali odgovorno, saj so delov
na telesa v prvi vrsti mišljena 
kot strokovna pomoč, ne le kot 
seštevek politične moči v ob
činskem svetu. Do večjega raz- 
buijenja je prišlo, ko je Vogrinc

predlagal, naj odstavljeni člani do 
izvolitve novih svojo funkcijo 
opravljajo kot vršilci dolžnosti. 
Koalicija je predlog podprla.

Na naslednji 20. seji so svet
niki na klop dobili predlog za 
novo sestavo odborov in komi
sij. Vsako telo ima poleg pred
sednika in namestnika še sedem 
članov. Koalicija je predloge 
podprla v paketu.

Jože Avšič je v imenu LDS 
Vogrincu očital, da vodenje 
odborov ni strankarsko poraz
deljeno glede na volilne rezul
tate. LDS kot druga največja 
stranka nima nobenega pred
sednika, le dva namestnika. Tu
di Stanetu Radanoviču ni vse

eno, da po novem ni član niti 
enega odbora, prej pa je bil v 
več odborih. Ocenjuje, da so ga 
namenoma prezrli, ker je včasih 
na sejah občinskega sveta neu
goden in preglasen razpravlja- 
lec. Za svoje delo v odborih 
pravi, da je bilo konstruktivno 
in odgovorno.

Vogrinc je pojasnil, da je 
mandatna komisija maksi
malno upoštevala predloge 
strank glede članstva v odbo
rih. Če so bili kandidati pred
lagani v odbor za gospodarstvo, 
sojih tja tudi imenovali in ne v 
nek drug odbor, kot je bila to 
prejšnja praksa. Avšiča moti še 
neenakomerna teritorialna za-

Ker je direktorica brežiškega zdravstvenega doma v odstopu 
Marjetka Blaževič na dopustu, nismo uspeli iz prve roke izve
deti, kaj je vzrok za njeno odločitev, da odstopi s funkcije direk
torice. Vodja oddelka za družbene dejavnosti na Občini Brežice 
Anica Hribar pa je poedala, da je Blaževičeva v odstopni iz
javi zapisala, da ji trenutna zakonodaja postavlja kot direktori
ci, ki hkrati opravlja tudi naloge zdravnika, nesprejemljive 
pogoje za nadaljevanje dela na tem delovnem mestu.

stopanost, saj so v odboru za 
šolstvo kar štirje Pišečani.

Svetniki so tudi potrdili 
predlog župana Ivana Molana, 
da Vino Brežice od letošnjega 
1. januarja plačuje kanalščino 
le za tiste količine vode, ki je 
ne uporabi za stekleničenje- 
Dodali so še olajšavo; v letu 
2005 Vino plača le 50 odstot
kov takse za izpust odpadnih 
voda in čistilno napravo.

Svetniške vrste sta na mes
tih odstopljenih Toma Jurma
na in Staneta Kocjana iz LDS 
zapolnila Marjan Jurkas in 
Blaž de Costa. Pri kadrovskih 
zadevah so obravnavali še od
stop direktorice Zdravstvenega 
doma Brežice Marjetke Blaže
vič. Občinski svet mora kot us
tanovitelj tega javnega zavo
da dajati soglasje tako k ime' 
novanju kot k razrešitvi vodil' 
ne funkcije. Milko Veršec je oh 
tem predlagal, naj se spremeni 
statut Zdravstvenega doma, 
bodo na izpraznjeno mest° 
kandidirali pravniki ali ekonO' 
misti in ne zdravniki, ki jih v 
Sloveniji primanjkuje. B.D.
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Pričakujejo individualno rento
Krško - Varstveni režim ob nuklearki postavlja določene omejitve za rabo prostora v območju do kilometra in pol od objekta. 
Najstrožje omejitve veljajo za prvi varstveni pas, v katerem je naselje Vrbina. Na pobudo tamkajšnjih prebivalcev je krški 
župan Franci Bogovič sklical zbor občanov, na katerem so odpirali pereča vprašanja od omejitev pri novogradnjah do 
individualne rente in možnosti preselitve.

Proračun občine Krško let
no dobi od nuklearke milijar
do SIT nadomestila za stavbno 
zemljišče. Od tega posebej Kra
jevna skupnost (KS) mesta Kr
ško, kamor spada Vrbina, ne 
dobi ničesar. Po prepričanju 
prebivalcev Vrbine tudi njiho
vo naselje ni bilo deležno kak
šnih posebnih vlaganj, tako da 
ob cesti, ki velja za interventno 
v primeru nezgode v nuklearki, 
nimajo niti pločnika. Jezi jih 
zaraščanje zemljišča ob glavni 
cesti, ki je v lasti Sklada kme
tijskih zemljišč. V prvi vrsti pa 
jih zanima, kakšen je planski 
razvoj tega območja, kjer po 
uredbi o omejeni rabi prostora 
ne smejo na novo zidati in je 
zaradi omejitev njihovo pre
moženje razvrednoteno. Naj
bolj prizadet status imajo last
niki enajstih hiš in njihovi na
sledniki. Po 23 letih obratova
nja nuklearke in začetnih ob
ljubah, da ne bodo v ničemer

prikrajšani, končno pričakujejo 
ureditev individualne rente. 
Nekateri bi se s tega območja 
najraje umaknili, če bi država 
ali občina njihovo premoženje 
odkupila, vendar ne pod ceno.

Župan Franci Bogovič je 
razložil, da sedanja zakonodaja 
občini ne dopušča izplačila in
dividualne rente, saj niti ni za
konsko določenih meril za oce
no posameznikove odškodnine 
na račun omejene rabe prosto
ra zaradi jedrskega objekta. 
Gospodarjenje s prostorom ob 
nuklearki omejuje uredba iz le
ta 2004, ki jo je oblikovala 
Uprava za jedrsko varnost. Di
rektor Andrej Stritar je kraja
nom razložil strokovni vidik 
uredbe, ni pa povedal, zakaj je 
Vrbinčanom prepovedana no
vogradnja. Vodja občinskega 
oddelka za prostor Simona 
Lubšina je namreč razkrila, da 
je po veljavnih planskih doku
mentih občine Krško tukaj moč

graditi. Zato so ob sprejeman
ju uredbe v Ljubljano poslali 
natančen spisek zazidljivih 
parcelnih številk Vrbine, da 
lastnikom z uredbo ne bi krati
li pravic. S kakšnim namenom 
teh parcel Uprava za jedrsko 
varnost ni upoštevala, na občini 
ne vedo, bodo pa vztrajali, da 
se prepoved gradnje na njih od
pravi.

Pri vprašanju varnosti ob
jekta in radioaktivnega sevanja 
je dr. Stritar zagotovil, da so 
podatki o rednih meritvah, ki 
kažejo zanemarljiv vpliv na 
okolje, zanesljivi. Če meritvam 
domačih ustanov ne verjame
jo, lahko zahtevajo preverjan
je preko kakšne tuje institucije, 
kar bo plačala Uprava za jedr
sko varnost.

V omejevalnem 1500 m pa
su ob nuklearki je približno sto 
objektov s tristo prebivalci. Vr- 
binčani, ki so kot prvi sosedje 
objekta po razvrednotenju imet

ja najbolj prizadeti, so zahte
vek po individualni renti prvič 
podali pred sedmimi leti. Takrat 
so ga naslovili na NEK, ELES, 
Občino Krško in KS. Le KS je 
takrat njihov zahtevek podprla 
kot utemeljen. Tokrat si bodo 
prizadevali, da krajani izterja
jo svoje pravice, pravi predsed
nik Jože Habinc.

Na zboru krajanov je bil spre
jet sklep o oblikovanju komi
sije, ki bo Ministrstvu za okol
je predlagala potrebne zakon
ske spremembe, da bi bilo moč 
izplačevati individualno od
škodnino.

Tudi direktor nuklearke Sta
ne Rožman Vrbinčanom želi, 
da bi v zahtevku uspeli in da 
ne bi bili sovražno nastrojeni 
do elektrarne, ki neposredno in 
posredno hrani preko dva tisoč 
ljudi v regiji.

Branka Dernovšek

Dvodnevni seminar Covvam 2

Jedrski odpadki pod 
lupo javnosti

Ljubljana, Krško - 130 ljudi iz stroke, politike in civilnih 
združenj iz devetih evropskih držav seje v Ljubljani udeležilo 
dvodnevnega seminarja Cowam 2. Zaključek so imeli v 
Krškem z ogledom video zapisa o nuklearki.

V tem programu sicer sode
luje 14 držav iz razvitega dela 
sveta z jedrsko tehnologijo in 
niso vse iz EU. Cowam 2 odpira 
vprašanja in išče odgovore, 
kako izboljšati proces odloča
nja pri ravnanju z radioaktivni
mi odpadki in vanj vključiti 
javnost z demokratično pravi
co soodločanja. Slovenija, Bel
gija in Italija še niso rešile od
lagališč nizko in srednje radio
aktivnih odpadkov, medtem ko

likuje od postopkov v državah, 
ki so pred Slovenijo začele ure
jati trajno odlaganje jedrskih 
odpadkov. Predstavila sta ga 
direktor Agencije za radioaktiv
ne odpadke dr. Miran Veselič 
in vodja postopka mag. Nadja 
Železnik.

Seminarja so se udeležili tudi 
predstavniki tistih slovenskih 
lokalnih skupnosti, ki so po
nudile lokacije za odlagališče.

Družno so se po zaključku

Sprejet poslovni 
načrt Infre

Sevnica - Vlada Republike Slovenije je sprejela poslovni načrt 
javnega podjetja Infra iz Sevnice. To je pogoj za financiranje 
dejavnosti te družbe izjavnih sredstev.

^ ospredju mag. Nadja Železnik iz ARAO in sevniška svetnica 
Berta Logar

Se druge države že ubadajo s 
Problemom skladiščenja viso- 

radioaktivnih odpadkov, 
je izrabljeno jedrsko gori- 

vo.
. V uvodnem delu seminarja 

bil predstavljen slovenski 
Postopek pri umeščanju odla- 
Sališča radioaktivnih odpad
kov v prostor. Ta se glede vklju- 
Cevanja javnosti nekoliko raz-

seminarja odpeljali še v Krško, 
kjer so si v Kulturnem domu 
ogledali Informacijski center 
nuklearke in se razveselili po
vabila na zaključek v Kostan
jevico na Krki. “To so vaše Be
netke!” je vzradoščeno uganila 
udeleženka iz Škotske.

Jedrski program imajo nam
reč skoraj vse evropske države, 
“svojih” Benetk pa ne. B.D.

Prihaja Kangler
Sevnica - Na delovnem obisku se v občini Sevnica danes 

(2l. julija) mudi predsednik odbora za promet v Državnem 
žboru RS Franc Kangler. Z gostom se bodo Sevničani 
Pogovarjali o tretji razvojni osi in ostalih državnih investi
rali s področja cestne infrastrukturne ureditve na območju 
°bčine Sevnica.

Javno podjetje Infra je ob 
gradnji HE na spodnji Savi za
dolženo za gradnjo vodne, 
lokalne in državne 
infrastrukture. Po 
zamenjavi Vojka 
Sotoška družbo 
do imenovanja no
vega direktorja 
vodi Miran Ribič.
Številni so Infri 
očitali, da prema
lo zaposluje, saj je 
bilo ob koncu lan
skega leta v pod
jetju zaposlenih le 
šest ljudi. Poslov
ni načrt za letošnje 
leto pa predvide
va, da naj bi bilo 
do konca leta v 
družbi zaposlenih enajst ljudi. 
Ti naj bi izvajali strokovne na
loge v zvezi z načrtovanim ob
segom del pri izvedbi vodne, 
lokalne in državne infrastruk
ture ter pridobivanjem zemljišč 
za HE Šoštanj in Blanca. Pri
dobivanje zemljišč obsega 
opredelitve in nakupe zemljišč, 
odstranitve nepremičnin in iz
gradnjo ter prodajo nadomest
nih nepremičnin in podobno. 
V letošnjem letu znaša vred
nost pridobivanja zemljišč za 
Boštanj in Blanco 550 mili
jonov ŠIT. Sicer pa v letošnjem 
letu Infra glavnino aktivnosti 
izvaja na HE Boštanj. Dokon
čati mora vso projektno doku
mentacijo, zgraditi nov cestni 
odsek R3 vključno z nadvo
zom, rekonstruirati cesto G1-5, 
dokončati akumulacijski ba
zen, priključni daljnovod, vo
dovodno omrežje ter prestaviti

in nadvišati 20 KV in nizkona
petostne daljnovode. Sredstva 
za financiranje omenjene in-

Izgradnja nadvoza pri Orehovem

frastrukture se bodo zagotav
ljala iz vodnega sklada ter z 
naslova posojil, za katera jamči 
država. N.Č.C.

AMKETft
Tolar ali evro?

Slovenija se po vstopu v EU pripravlja na prevzem evrop
ske denarne valute. Tudi vlada je že sprejela predlog zakona o 
dvojnem označevanju cen v tolarjih in evrih, nekateri trgovci 
pa dvojno označevanje že uvajajo. Glede na to, da so sosedje 
Italijani precej nezadovoljni z evrom, nekatere starejše člani
ce pa ga sploh še niso sprejele, nas je zanimalo, kako bodo 
evro sprejeli nekateri naključno izbrani Posavci in kaj menijo 
o dvojnem označevanju cen?

Željko Kolar, upokojenec iz Krškega:
Čim prej tem bolje! Tako bo možno 
pričakovati, da trgovci ob prevzemu evra ne 
bodo navili cen. Osebno še nisem kupoval 
blaga ali naročil storitev, da bi dobil račun v 
tolarjih in evrih. Ne bojim se tega, kako se 
bomo ljudje navadili računati po novem, saj 
imamo s tem že kar nekaj prakse. Če seštejem 
samo zadnje obdobje, smo šestkrat spremin
jali denar oziroma njegovo vrednost, pa ni 
všeto obdobje hiperinflacije v nekdanji SFRJ.

Jože Bevc, gradbinec iz Dolenjega 
Leskovca: Dvojno označevanje cen se 
mi zdi prav, da se bomo imeli čas navadi
ti na evro. Ponekod že sedaj dobiš ob to
larskem računu še evro znesek. Tudi v 
krškem v gostinskem lokalu je že nekaj 
časa tako. Nisem pa prepričan, da bo 
dvojno označevanje cen preprečilo nji
hov dvig, ko bomo sprejeli evro.

Marko Fabinc, elektronik s Črnca: Ni
mam navade, da bi preračunaval v evre, kar 
meje nekajkrat že teplo. Predvsem kar zadeva 
napitnino, ko si misliš, saj so le kovanci, pa so 
v resnici kar precej vredni. Dobro leto priva
janja bo najbrž dovolj tako za trgovce kot za 
nas, čeprav bodo predvsem starejši imeli več 
težav. Na tolar nisem ne vem kako navezan, 
bo vsaj treba manjkrat do menjalnice, lažje pa 
bo tudi primeijati cene po Evropi.

Silva Marolt, upokojenka iz Sevnice:
Dvojno označevanje mi nič ne pomeni, ker 
ne vem, koliko evrov imam oz. jih bom dobila 
v preračunu. V času prilagajanja na evro se 
moramo potrošniki malo osvestiti in se pripra
viti na spremembe. Ko bomo tik pred zdajci, 
pa je prav, da se pojavi dvojno označevanje 
cen. Evro bo verjetno vse podražil, saj na to 
opozarjajo tudi tuji turisti. Sicer pa bomo ceno 
za vse spremembe tako plačali potrošniki.

Anton Harapin, upokojenec z Bojsnega:
Dvojno označevanje se mi zdi v redu z vidika 
privajanja in prilagajanja. Manj prijetno bo 
preračunavanje, ki ga bodo morali opravljati 
trgovci in jih bo najbrž precej stalo, po drugi 
strani pa bi morali zadevo zanimivo predstavi
ti tudi preprostim ljudem, da ne bo nespora
zumov. Suhoparnih razlag je že tako preveč, s 
televizije, ki “hitro beži”, je tudi težko razbra
ti bistvo. Tolar se mi je v tem času močno 
priljubil, tako da se bom kar težko privadil.

Vlada RS je na seji - kot 
je bilo pričakovati - za direk
torico podjetja Infra iz 
Sevnice imenovala Ano 
Gračner. Gračnerjeva, kije 
diplomirana pravnica, je 
zaposlena kot svetovalka za 
pravne zadeve na občini 
Sevnica, trenutno pa je na 
porodniškem dopustu. Novo 
delovno obveznost bo 
prevzela s 1. septembrom.

Sava teče... skozi prelivna polja
Boštanj - Kdor pozorno spremlja dogajanje na gradbišču HE Boštanj, je že opazil, da Sava 
teče po novi poti. Preusmerili sojo namreč skozi prelivna polja boštanjske elektrarne.

V času intenzivnih del je 
Sava namreč tekla mimo elekt
rarne, da so lahko dela v grad
beni jami potekala na suhem. 
Da je gradbena jama ostala 
suha, so okrog nje zgradili tes
nilno pregrado. Vanjo so vgra
dili 10 tisoč kubičnih metrov 
betona. Pred kratkim so beton
sko pregrado porušili. Uspo
sobljeni minerji so porabili kar 
dve toni in pol razstreliva, da 
se je pregrada vdala in pustila 
pot reki Savi. Miniranje so 
opravili v soboto, ker je na ta 
dan najmanj vlakov na železni
ci. Železniški promet je bil zara
di tega namreč zaprt, po 
miniranju pa so morali kon
trolorji pregledati celoten od
sek proge. Pred miniranjem so 
opravili ogled okoliških objek
tov in nanje namestili naprave 
za zaznavanje pomikov, tako 
da so lahko spremljali, kako je 
to vplivalo na objekte.

Vodja ^izgradnje HE Boštanj 
Miran Žgajner zatrjuje, da

bodo v začetku septembra že 
začeli polniti akumulacijski ba
zen. Zaradi zamude pri izgradnji 
ceste, nadvoza in še nekaterih 
infrastrukturnih objektov baze

na v tej fazi še ne bodo napolni
li do najvišje planirane kvote. 
Kljub temu pa bodo že v sep
tembru opravili prve preizkuse 
na turbinski opremi. N.Č.C.
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Za energijo nazaj k naravi
Krško - Občina Krško pripravlja program učinkovite rabe energije, za kar ima tudi ener
getskega menedžerja. Pred kratkim so organizirali delavnico o obnovljivih virih energije in 
financiranju takšnih projektov.

Svetovni energetiki ocen
jujejo, da bo po letu 2030 nas
topila resna kriza glede zalog 
nafte in premoga. Analitiki 
napovedujejo, da bodo cene 
surove nafte še naprej rasle in 
najbolj pesimistični pravijo, da 
bo prihodnje leto takle čas 
sodček dosegel ceno 100 
ameriških dolarjev.

Obnovljivi viri energije torej 
niso le modna muha v smislu 
ekologije, ampak nujna alter
nativa, ki jo bo potrebno resno 
ekonomsko obravnavati. Fu
zijska energija kot energija pri
hodnosti je komaj v povojih, 
medtem ko ima veliko držav v 
izobilju lesnega odpada, ter
malne vode in sonca, kar je vse 
moč uporabiti za pridobivanje 
energije.

Občina Krško je prva v 
Posavju pričela delati na pro
gramih zelene energije in pod
jetje Eco onsulting iz jub- 
Ijane je zanjo pred dvema leto
ma izdelalo študijo o ogrevan
ju Kostanjevice in Rake na bio

maso. Ker so vlaganja v tak 
sistem vsaj dvakrat višja od 
kotlovnic na kurilno olje ali 
plin, je težko dobiti investitor
je za tak projekt, pravi krški 
župan Franci Bogovič.

Aleš Šaver iz Eco Consult- 
inga je povedal, da je Sloveni
ja lani za projekte obnovljivih 
virov energije namenila dve 
milijardi SIT, letos pa naj bi 
bilo rezerviranih štirinajst mili
jard SIT. Eko sklad republike 
Slovenije podeljuje ugodna 
posojila, Ministrstvo za okolje 
ga tudi nepovratna sredstva. 
Črpati je mogoče evropska 
sredstva in sicer iz programov 
Inteligentna energija Evropa 

in okvirnega programa pre
ko strukturnih skladov, Interre- 
ga in kohezijskih skladov. Kot 
smo že pisali, seje krška občina 
v imenu posavske regije pove
zala z zagrebško županijo in 
skupni projekt zelene energije 
pod imenom Green prijavila na 
Interreg. Mednarodna komisi
ja bo na Madžarskem v tem

mesecu odločila, če sploh in 
koliko evropske finančne pod
pore bo projekt deležen.

Da so fosilna goriva kot 
energenti količinsko omejena, 
se dobro zavedajo tudi pred
stavniki naše energetike. Tako 
so na letnem zboru Društva 
slovenskih energetikov v 
Krškem govorili, da je potreb
no resno pristopiti k ener
getskim projektom iz obnov
ljivih virov. Da ne gre le za 
prazne besede, potrjuje pred
stavnik Adriaplina, ki je na 
tokratni delavnici v Krškem 
močno podprl načrt ogrevanja 
na biomaso za Kostanjevico in 
Rako. Pogovori in stališča, v 
katerih distributerji hote 
pozabijo, da so trgovci in jav
no podprejo novo energetsko 
smer, kažejo, da je sinergija 
med nosilci klasične in zelene 
energije možna. Samo tako lah
ko novi projekti tudi resnično 
zaživijo.

Branka Dernovšek

Pšenice bo dovolj, kaj pa cena?
Posavje - V ponedeljek so v brežiški Skali pričeli odkupovati letošnji pridelek pšenice. Pridelek 
lahko kmetje pipeljejo v brežiške silose, krško zadrugo ali prostore sevniške zadružne orga
nizacijske sheme med 8. in 11. ter 13. in 18. uro vsak dan, razen v primeru slabega vremena.

Letošnja pšenica bo pov
prečne kakovosti, na peščenih 
tleh pa tudi zaradi obilnih pa
davin v zadnjem obdobju 
sploh pod pričakovanji. Z 
zdravstvenega vidika je ru
meno zlato solidno, težava je 
klasenje poznih sort. Pridelo
valci bodo morali zaradi ne
davnih padavin tudi odšteti več 
za stroške sušenja. Tema le
tošnjih pogajanj med kmeti in 
mlinsko-predelovalno industri
jo je bila tudi prilagoditev cen 
analize količini pripeljanega 
žita. Obe strani se o tem nista 
sporazumeli, kot že več let tudi 
ne o odkupni ceni. Prideloval
ci se bodo po napovedih sami 
odločali, ali bodo pridelek pro
dali po ponujeni ceni mlinar
jev in predelovalcev ali pa ga 
pokrmili živini, kar naj bi bilo 
bolj dobičkonosno.

Mlinarji so prvotno ceno 
povišali za en tolar, tako da 
bodo za razred A plačali 27, za 
razred B pa 2 SIT Ig. Pridelek 
naj bi plačali do 20. septembra. 
Industrija še pravi, da ne more 
pristati na višjo ceno, ker je 
pšenica v sosednjih državah 
zelo poceni, poleg tega pa da 
je v skladiščih še veliko lan
skega pridelka. Kmetje so zah
tevali vsaj lansko ceno, ki je

bila 27 SIT za razred B in 31 za 
razred A, povišano za stopnjo 
inflacije. Po njihovem se druga 
stran izgovarja na ceno na 
Madžarskem, kjer imajo velike 
presežke, medtem ko imajo 
druge evropske države nekoli
ko višjo ceno. Dokončna cena 
pšenice se bo najbrž oblikova
la šele po žetvi. Kmetje plačilo 
zahtevajo v 1 dneh, nasprot
na stran pa želi štirikrat daljši 
rok.

V Sloveniji letos pričakujejo 
okrog 120.000 ton pridelka, 
odkupili naj bi je okrog 0.000 
ton, kot običajno pa jo bodo 
okrog 110 tisoč ton uvozili. V 
Posavju, na Dolenjskem in v 
Beli Krajini naj bi letos pridela
li nekaj manj kot lani, ko so 
odkupili okrog 3 00 ton.

Sicer pa je Skala že odkupi
la 300 ton oljne ogrščice, pri 
čemer je zaradi toče ostalo 
nepožetih okrog 1 ha z ogr- 
ščico zasejanih polj. Tudi ru
mena žitna polja so bila precej 
prizadeta, tako da na nekaterih 
ne bo ostalo niti 0 odstotkov 
pšenice. Prejšnji teden so prev
zemali krmni grah, s katerim je 
bilo zasejanih okrog 120 ha 
polj pretežno v Posavju, Obso
telju in delu Dolenjske. Po be
sedah Antona Cerjaka trga za

to kulturo pravzaprav še ni, 
čeprav se zanimanje za tovrst
no integrirano pridelavo pove
čuje iz dneva v dan. Letos je bilo 
pridelka za okroglih 300 ton.

Mojca Kosem

Podjetnik
“expres”

Ljubljana, Posavje - Nov
pravilnik o registraciji samos
tojnega podjetnika posamezni
ka, ki je pričel veljati z le
tošnjim L julijem, omogoča 
hitro registracijo na enem me
stu.

Takšnih točk oziroma služb, 
kjer je to moč opraviti, je šest 
in sicer Agencija za javnoprav
ne evidence in storitve AJPES 
kot nosilec projekta, upravne 
enote, centri za pospeševanje 
malega gospodarstva, Davčna 
uprava (DURS), obrtna zborni
ca in gospodarska zbornica. Po 
odloku so kot vstopna točka za 
hitro registracijo navedeni tudi 
krajevni uradi, ki bodo to funk
cijo začeli opravljati, ko se bo
do logistično usposobili.

Iz Območne gospodarske 
zbornice Krško sporočajo, da 
pri njih že deluje vstopna toč
ka. Možno je opraviti nasled
nje; vpis podjetnika v poslov
ni register, posredovanje 
davčnih podatkov, potrebnih za 
ustanovitev podjetja, prijava v 
obvezno zdravstveno zavaro
vanje, kakor tudi prijava otrok 
podjetnika do 18. leta starosti. 
Možen je vpis sprememb po
datkov v Poslovni register Slo
venije ali izbris podjetnika ter 
naročila izpisa podatkov iz re
gistra. Za storitve ni potrebno 
plačati upravne takse. Na Ob
močni gospodarski zbornici v 
Krškem je mogoče na hitro re
gistrirati nov s.p. vsak delavni 
dan od 7.30 do 14. ure.

Pri vstopni točki DURS vel
ja poudariti, da velja le za dav
čne urade po Sloveniji, za nji
hove izpostave pa ne. Torej v 
sevniški in krški izpostavi zain
teresirani ne morejo opraviti 
hitre registracije podjetja, am
pak le na Davčnem uradu 
Brežice. B.D.

Porforož .oHc/,
Zamenjava vodstva v igralnici

Čatež ob Savi - Družba Casino Portorož d. d. je s 1. julijem 
2005 zamenjala dosedanje vodstvo igralnice Grand casino Lido 
z g. Mauriziom Rossom. V programski zasnovi igralnice so 
napovedane spremembe.

V igralnici Grand casino Lido v Termah Čatež bo zavel nov 
veter. Vodenje igralnice prevzema mlajši kader, ki napoveduje 
kar nekaj novosti.

Novi vodja Maurizio Rosso s podaljšano koncesijsko pogod
bo za nadaljnjih pet let napoveduje nekaj novosti, predvsem v 
programski zasnovi igralnice. Obnovili so ponudbo igralnih av
tomatov, po novem bo možno igranje že “za en cent” (v evrih). 
Popestrili so program z raznimi dogodki in prireditvami. V polet
nih mesecih se med drugimi dogodki vsako soboto odvija anima
cijski bingo. Za tiste najbolj vroče pa je morda najbolj zanimiv 
Jack Pot, ki znaša kar 50.000 evrov.

Casind Portorož, d.d. (PR)

Lisca šiva na 
Kitajskem

Sevnica - Uprava sevniške 
Lisce je že februarja napo
vedovala, da bo okrepila 
proizvodnjo v Srbiji in 
Črni gori ter v Turčiji in da 
bo nekaj proizvodnje pre
selila na Kitajsko. Napove
di so se pod vodstvom nove
ga generalnega direktorja 
Gorana Kodelje tudi ures
ničile.

Sevniška Lisca je imela 
pred desetletji svojo lastno 
tovarno v srbski Babušnici, 
sedaj pa si prizadeva dobiti 
večinski delež nazaj. Proiz
vodnja Liscinih izdelkov 
poteka tudi v Turčiji, spo
mladi pa so začeli poskusno 
proizvodnjo tudi na Kita
jskem. Kot pravi direktor 
Goran Kodelja, jih v to sili 
predvsem evropska konku
renca, ki ima prepoznavne 
blagovne znamke in je ve
čina že pred časom preselila 
proizvodnjo v države s ce
nejšo delovno silo. Ena ta
kih je tudi Kitajska, kamor 
sta že odšli dve Liscini de
lavki, ki inštruirata tamkaj
šnje Šivilje. Direktor Kodel
ja priznava, da se pri Liscini 
proizvodnji na Kitajskem 
pojavljajo nekateri proble
mi, predvsem logistični. Ne
uradno pa je slišati, da ne gre 
zgolj za logistične proble
me, temveč tudi za nekako
vostno izdelavo, saj Kitaj
ska nima tovrstne tradicije. 
Kot je slišati, morajo delav
ke sevniške Lisce pogosto 
popravljati izdelke, ki pri
hajajo s Kitajske. Ko bodo 
težave odpravljene, pravi 
Kodelja, bodo proizvodnjo 
na Kitajskem povečali.

Poleg cenejše proizvod
nje, ki jo lahko dosežejo v 
državah s cenejšo delovno 
silo, pa si Lisca prizadeva 
tudi za utrditev blagovne 
znamke Lisca ter za uvelja
vitev nove blagovne znam
ke Cheek, ki bo namenjena 
predvsem nemškemu trgu. 
Tam namreč to blagovno 
znamko že poznajo. N.Č.C.

Uspešni kljub 
recesiji

Krško - Na sedežu družbe 
Vipap Videm Krško je bila skupš
čina, na kateri so se lastniki kapi
tala seznanili s poslovanjem lan
skega leta.

Papirnica je lansko leto za
ključila z 1,9 milijarde SIT iz
gube. Razlogi so bili recesija na 
trgu časopisnega papirja in ce
luloze, intenzivna investicijska 
dejavnost s poudarkom na rekon
strukciji papirnega stroja 2 ter 
uvajanje novih proizvodov.

Kljub težavni situaciji je pod
jetje v celoti izpolnilo finančne 
obveznosti v zvezi z investicij
skimi krediti in ostale obveznos
ti, predvidene v letnem načrtu. 
Podjetje, ki ga vodi Oldrich 
Kettner, je ohranilo kredibilnost 
pri poslovnih partnerjih.

Po skupščini je nadzorni svet 
obravnaval rezultate letošnjega 
polletja. Ti kažejo, da Vipap v 
celoti izpolnjuje načrtovane ak
tivnosti glede investicij, ukrepov 
za racionalizacijo stroškov in 
odpravo vzrokov za slabši rezu
ltat v preteklem letu. Dobro za
stavljene aktivnosti so v letoš
njih šestih mesecih pripomogle 
k ustvaijenem dobičku, čeprav na 
trgu celuloze in brezlesnih papir
jev še vedno vlada recesija. B.D.

Dimnikarji odslej 
dražji

Posavje - Vladaje konec meseca junija podelila prvo koncesi
jo za izvajanje dimnikarske službe. Na področju občin Sevni
ca, Krško, Kozje in Škocjan bo te storitve še naprej izvajalo 
Dimnikarstvo Jelančič. Za občino Brežice pa bo izvajalec izb
ran na podlagi javnega razpisa, saj Energetski servis, ki je
doslej opravljal to dejavnost, ni dobil koncesije.*

SavaGfe, 21.7.2005

Na podlagi zakona o varst
vu okolja je bila lani sprejeta 
uredba o načinu in pogojih iz
vajanja dimnikarske službe kot 
obvezne državne javne službe. 
Pred tem so koncesije ali po
godbe na podlagi javnega raz
pisa z dimnikarji sklepale ob
čine. Z novo uredbo je država 
pozvala tiste dimnikarje, ki so 
imeli pred lanskim 7. novem
brom sklenjene veljavne po
godbe z občinami, naj Minis
trstvu za okolje predložijo vlo
ge o zainteresiranosti za izva
janje dimnikarske službe, da 
dobijo tako imenovano prvo 
koncesijo.

Po junijskih odločbah so do
ločeni koncesionarji za 94 ob
čin. Med njimi ni Energetskega 
servisa iz Brežic, saj ta ni imel 
veljavne koncesijske pogodbe 
z občino, niti pravočasno 
sklenjene pogodbe po postop
ku o javnih naročilih.

Ker je po novi uredbi nepo
kritih še več kot polovica ob
čin, bo država podelila manj
kajoče koncesije na podlagi 
javnega razpisa. Bernarda 
Podlipnik z Ministrstva za oko
lje pravi, da naj bi bil postopek 
z izborom koncesionarjev za
ključen do L septembra. Za iz
vajanje službe na območju ob
čine Brežice se bo prijavilo 
Dimnikarstvo Jelančič.

V novi kurilni sezoni bo 
dimnikarska služba morala na
tančno izvajati zakon, po kate
rem je potrebno voditi kataster 
kurilnih in dimnovodnih na
prav, ministrstvu poročati o op
ravljenih storitvah in prijaviti

vsakogar, ki se obveznega pre
gleda peči in čiščenja dimni
kov izogiba. Za peči do 50 ki
lovatov (KW) moči je obvezen 
letni pregled in meritev dimnih 
emisij. To velja za ogrevanje na 
plin, kurilno olje in trda gori
va. Pri tekočih energentih je 
čiščenje obvezno enkrat letno, 
pri pečeh na trda goriva pa štiri
krat letno. Po novem bo potreb
no odšteti kar nekaj tisočakov, 
če dimnikar po najavljenem 
prihodu ne bo našel nikogar do
ma ali če mu iz kakšnega raz
loga občani ne bodo hoteli od
preti vrat. Neuspel poskus dim
nikarja, da opravi čiščenje, ob
čanov ne obvaruje pred prija
vo inšpekcijski službi in po
stopku, ki sledi.

Nova uredba o dimnikarski 
službi prinaša poenotenje cen 
storitev za vso državo. Doslej 
so bile cene različne po občinah 
in občinski sveti so morali daja
ti soglasje k spremembam ceni
kov. Še pred novo kurilno se
zono bodo stopile v veljavo no
ve cene po državnih normati
vih. V Dimnikarstvu Jelančič 
pravijo, da bi po še nepotrje
nem državnem izračunu letni 
strošek dimnikarskih storitev 
za gospodinjstvo znašal pri
bližno 16.500 SIT. To je neko
liko več, kot je njihova sedan
ja cena za območje občin Kozje, 
Sevnica in^ Krško. Za gospo
dinjstva v Škocjanu pa bo zvi
šanje precejšnje, ker jim tam
kajšnji občinski svet ni do
voljeval dvigovati cen, odkar 
so prevzeli to področje.

Branka Dernovšek

Podeljeni certifikati 
nacionalne poklicne 

kvalifikacije
Ljubljana - Predsednik Kmetijsko gozdarske zbornice Slove
nije (KGZS) Peter Vrisk je pred dnevi slovesno podelil 91 certi
fikatov nacionalne poklicne kvalifikacije, ki bodo prejemni
kom omogočili večje razvojne možnosti za lastne kmetije oziro
ma zaposlitev drugod. Največ zanimanja je bilo v letošnjem 
spomladanskem roku za predelavo mesa in izdelavo kruha, 
potic, peciva in testenin na tradicionalen način.

Kmetijsko gozdarska zborni
ca Slovenije (KGZS) je pooblaš
čena za izvajanje postopkov 
preverjanja in potrjevanja na
cionalnih poklicnih kvalifika
cij, ki ga vodi Ministrstvo za 
delo, družino in socialne zadeve 
za omenjene poklicne kvali
fikacije. S pridobljeno nacio
nalno poklicno kvalifikacijo se 
lastnikom certifikatov odpirajo 
možnosti registracije dopolnil
nih dejavnosti na kmetiji, torej 
samozaposlitve ali zaposlitve 
drugod, pa tudi večja mobilnost 
delavcev med podjetji, dejavnost
mi in v mednarodnem prostoru.

Podelitve so se udeležili 
predsednik KGZS Peter Vrisk, 
direktor KGZS mag. Miran 
Naglič in poslanec državnega 
zbora mag. Janez Kramberger, 
ki je v pozdravnem nagovoru 
pohvalil delovanje in vlogo 
zbornice na področju izobra
ževanja in spodbujanja podjet
niške iniciative na podeželju. 
Obenem je pritrdil spodbudni 
misli predsednika KGZS Petra 
Vriska, ki je med drugim dejal,

da bo kakovost vedno našla do
brega kupca.

S certifikatom so njihovi no
silci dobili uradno veljavno lis
tino o usposobljenosti za op
ravljanje poklica ali sklopov 
del v okviru poklica za nasled
nja področja: predelovalec(ka) 
mesa (34 certifikatov), prede
lovalec^) mleka (3 certi
fikati), predelovalec(ka) sadja 
(21 certifikatov) in izdelova- 
lec(ka) kruha, potic, peciva in 
testenin na tradicionalen način 
(33 certifikatov).

Nekaj certifikatov je prišlo 
tudi v Posavje; za predeloval- 
ca(ko) mesa so jih prejeli Bra
nimir Vodopivc iz Dolenjo 
vasi, Janez Drstvenšek iz 
Stranj, Ivan Križman z Malenc 
pri Kostanjevici na Krki in 
Jože Vogrinc iz Selc nad Blan
co. Za izdelovalca/ko kruha, 
potic, peciva in testenin na 
tradicionalen način pa so certi
fikate prejele Marija Petan s 
Sromelj, Jožefa Pajtler s Kremo- 
na in Mojca Klinar iz Podgorico 
v sevniški občini. J.K.
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Četrta univerza na pohodu
Novo mesto, Krško - V Posavju, na Dolenjskem in v Beli Krajini že nekaj časa tečejo pogovori o ustanovitvi Univerze za 
jugovzhodno Slovenijo. O tovrstni univerzi je že pred leti razmišljal Valvasorjev raziskovalni center iz Krškega, zamisel je 
sedaj oživil novomeški poslanec Ivan Gril, ideja pa je menda stara že nekaj desetletij. •

Poklicni maturanti bolj 
uspešni kot lani

Krško, Brežice - Dijaki, ki so junija opravljali poklicno maturo, 
bodo odslej lahko spokojno uživali v poletnih radostih - do 
začetka študijskega leta seveda. Med posavskimi srednjimi šola
mi so poklicno maturo opravljali na Ekonomski in trgovski 
šoli v Brežicah ter Srednji tehnični šoli Krško, prve turistične 
tehnike na sevniški srednji šoli pa to čaka šele čez dve leti.

Zamisel o univerzi v JV re
giji ni nova, ampak je po bese
dah nekdanjega novomeškega 
podžupana dr. Borisa Dularja 
stara že 40 let. Dolenjska, ki je 
močna gospodarska in izvoz
na regija, se na drugi strani sre
čuje z izobrazbenim in kadrov
skim deficitom, zaradi česar se 
je po temeljitem premisleku 
razvoja visokega šolstva lotila 
tudi novomeška občina. Dular 
je prepričan, da je potrebno 
najprej postaviti kakovostne 
temelje in izšolati uspešne di
plomante, saj je kadrovsko 
vprašanje pri takem projektu 
najpomembnejše. Sele tedaj, ko 
bo zagotovljena kakovost, se 
bo začel boj za materialne mož
nosti, prostore in končno za 
priznanje univerzitetnega sta
tusa.

Idejo o univerzi za JV Slove
nijo je pred petimi leti začel raz
vijati tudi Valvasorjev razisko
valni center iz Krškega. Po nji
hovem mnenju naj bi univerza

povezala obstoječe višje in vi
sokošolske ustanove na ob
močju Posavja, Dolenjske, 
Kozjanskega in Bele Krajine. 
Kot pravijo v Krškem, je vi
sokošolsko izobraževanje ena 
od prioritet, o ustanovitvi vi
sokošolskega centra pa se res
no pogovarjajo vse tri posavske 
občine.Tudi brežiška občina se 
zavzema za ustanovitev viso
košolskega središča, ki bi se 
razvilo v Posavju,vendar tako 
kot v Krškem tudi oni vidijo 
perspektivo v povezovanju, ki 
bi vodilo v ustanovitev univer
ze JV regije.

Tudi nedavni obisk ministra 
za znanost, visoko šolstvo in 
tehnologijo Jureta Zupana v 
Novem mestu je bil - med dru
gim - namenjen tej problemati
ki. Po ministrovem mnenju je 
potrebno zagotoviti neka jedra, 
okrog katerih se bodo obliko
vali zametki nove univerze. 
Morebitna nova univerza mora 
predvsem zagotoviti kakovost

ne, dobre programe, ki bodo 
omogočili pridobitev dobre 
izobrazbe kadrom, ki jih potre
buje dolenjsko in posavsko 
gospodarstvo. Glede oblikova
nja novih programov je minis
ter dejal, da morajo biti v sladu 
z bolonjsko strategijo in mora
jo omogočiti zaposlitev diplo
mantov po vsej Evropi.

Ali se bo tudi v tem prosto
ru, podobno kot na Primor
skem, bil boj za sedež univerze, 
še ni jasno. Kot pravi dr. Boris 
Dular, ni njihov cilj, da bi bilo 
ravno Novo mesto bodoče uni
verzitetno središče, čeprav se 
mu zdi, da bi bil to vendarle 
primeren center, posamezne 
fakultete in visokošolski pro
grami pa bi bili lahko tudi drug
je, denimo v Posavju ali pa v 
Beli Krajini.

In kaj o tem menijo Krčani? 
Pravijo, da je danes še prezgo
daj govoriti o sedežu, saj je 
ustanovitev univerze proces, ki 
traja desetletje in več. Pomem

bno se jim zdi predvsem, da v 
okolje umestimo visokošolske 
raziskovalne institucije, ki jih 
je potrebno povezati z gospo
darstvom. Zelo pomembno pa 
se jim zdi, da imajo študenti 
možnost nadaljevati šolanje v 
domačem okolju. Da je razvoj 
v to smer potreben, dokazuje 
veliko število študentov, ki so 
se že vpisali na Fakulteto za 
logistiko v Krškem. Občina Kr
ško pripravlja še program “teh
nologija oskrbovalnih siste
mov s poudarkom na energeti
ki”. Na tak način bo v mozaik 
četrte slovenske univerze vsta
vila dva pomembna kamna, a 
tudi ostale posavske in dolenj
ske občine si morajo prizade
vati za ustanovitev visokošol
skih institucij. Le z mrežo raz
novrstne, kakovostne študijske 
ponudbe bomo lahko opravi
čili zahtevo po četrti slovenski 
univerzi in jo tudi uresničili.

V Krškem je bilo letos pri 
poklicni maturi uspešnih 86,4 
odstotka dijakov, na Srednji 
ekonomski in trgovski šoli v 
Brežicah pa malo manj, dobrih 
85 odstotkov. Povprečen uspeh 
vseh slovenskih dijakov bo 
javnosti predstavljen ta teden 
(hkrati z rezultati redne ma
ture), sicer pa je uspeh v Posav
ju bolj ali manj podoben rezul
tatom iz prejšnjih let. Posavske 
šolnike veseli, da noben od di-

Šoško. Sicer pa je največ sivih 
las dijakom povzročil izpit iz 
gospodarskega poslovanja.

NŠ krški srednji šoli je ma
turo redno opravljalo 59 dija
kov, uspešnih je bilo 51, od 10 
izrednih pa so jo opravili štir
je. V Krškem se lahko pohvali
jo z osmimi odličnimi in eni 
zlatim dijakom, lani so imeli le 
dva odlična. Po besedah na
mestnika ravnatelja krške šole 
Roberta Rožmana so bili re-

Nada Černič Cvetanovski

Študentsko delo (še vedno) cveti
Posavje - Poletnih počitnic dijaki in študenti ne izkoristijo le za počitnikovanje, temveč tudi za počitniško delo. Tega ponavadi 
poiščejo preko študentskega servisa. Tudi v Posavju je povpraševanja po delu več kot ponudb.

V Posavju delujejo trije štu- začetku leta je povpraševanje
dentski servisi. Družba Posavc študentov zaradi spremenjene
ima svoje enote v vseh treh po- dohodninske zakonodaje ne-
savskih občinah, v Sevnici ima koliko upadlo, s spremembo
svojo enoto tudi e-Študentski zakona pa se je stvar stabilizi-
servis iz Domžal, v Krškem in rala in danes je obseg povpra-
Brežicah pa^ svoje storitve ševanja tak, kot je bil prejšnja
ponuja tudi Študentski servis leta.
Maribor. N a Študentskem servisu Ma-

Ivan Vogrinc iz družbe Po- ribor, ki je eden najstarejših v
savc pravi, da je povpraševanje Sloveniji, saj ima 44- letno tra
po študentskem delu veliko dicijo, ugotavljajo, da je letoš-
večje, kot je ponudba. Deloda- nji promet za 30 odstotkov niž-
jalci v glavnem ponujajo dela ji, kot je bil prejšnja leta. Pose-
v gostinstvu in trgovini ter po- bej v začetku leta je bilo zaradi
možna dela v proizvodnji. V neugodne zakonodaje precej

rojstva v porodnišnici brežice

Marcela je svojo mamico Vojko razveselila na “gospodov dan”, 
Potem ko so se zdravniki brežiške porodnišnice odločili za carski 
reZ. Kljub težavnem porodu je mala štručka kar krepka (3150 g, 
^9 cm) in se ni bati za njeno napredovanje. Družinica Pavličevih 
Prihaja iz Hrastja (pri Bistrici) in skoraj ne gre dvomiti, da so 
tudi ljudje v kraju starodavnih dreves kleni in trdoživi. Marcela 
Po v novem domu ne bo osamljena, saj ji bo družbo delala trilet- 
no sestrica Katarina.

Rojstva od 1. do 18. julija 2005
Deklice so rodile: Marjetka Pernišek iz Boštanja in Melita 

'/Drnovšek iz Stare vasi na Bizeljskem (rodili sta 19. junija); 
T^tka Kajtna iz Dobove, Petra Omerzel s Ponikve, Ivana Lipej z 
■ Celjskega, Renata Šetinc iz Brežic, Aleksandra Kodrič Zagorc 
2 Kostanjevice na Krki, Brigita Kocjan iz Krškega, Lidija Lubšina 

Sel pri Dobovi, Darja Kučič iz Krškega, Vojka Pavlič iz Hrastja 
b Bistrici, Katarina Simončič z Vrha pri Boštanju, Gordana Špo- 

2 Zg. Obreža in Eva Težak iz Krškega.

■ Dečke so rodile: Afrodita Hudorovič z Gorice, Sabina Kaplan 
j Leskovca pri Krškem, Naila Kovačič z Velikih Malenc, Mihae- 
j. Vidmar z Mrtvic, Zeljfije Aljiji iz Brežic, Tatjana Ločičnik iz
evnice in Alenka Volk s Čateža ob Savi.

manj povpraševanja, kar se po
zna še sedaj. Na krški enoti ma
riborskega servisa je zanimanje 
dijakov in študentov za delo 
veliko in vsa dela so takoj raz
grabljena. Gre predvsem za dela 
v proizvodnji in skladiščih, ad
ministrativna dela, degustacije, 
promocije, prednjači pa naj
manj popularna ponudba in si
cer delo v strežbi.

Na sevniški enoti e-Študent- 
skega servisa iz Domžal pravi
jo, da je v času poletnih počit
nic zanimanje za delo zelo ve
liko, največje povpraševanje je 
v juliju. Najbolj priljubljena 
dela so v administraciji, promo
ciji, anketiranje ter fizična dela,

ponudba na tem področju je 
dokaj pestra. Hitro oddajo tudi 
vsa dela, ki ponudijo višjo ur
no postavko. Med fanti so naj
bolj iskana kratkorajna fizična 
dela, delo v proizvodnji ter eno
stavnejša dela na računalniku. 
V letošnjem letu je večje števi
lo ponudb za delo za fante s 
tehničnimi znanji, na primer 
strojniki, elektrotehniki, ener
getiki in podobno. Zelo pa se 
je povečala tudi ponudba^ za 
delo v strežbi. Tudi na e-Štu- 
dentskem servisu opažajo, da 
je zaradi davčne reforme prišlo 
do upada študentskega dela.

Nada Černič Cvetanovski

Odslej Ringa Raja
Artiče - Konec junija so z množično prireditvijo v artiškem 

vrtcu zaključili še eno šolsko leto, v novem bodo otroci hodili v 
vrtec s ta pravim imenom Ringa Raja. Poimenovali so ga starši, 
ki so izpolnjevali ankete, zmagalo pa je največkrat zapisano ime. 
V Ringi Raja imajo tudi nov simbol, pa pravo himno, ki jo je 
spesnila babica enega od otrok. Spremembe so kar potrebne, saj 
bodo v Artičah septembra 4 oddelkom dodali še enega in se po 
številu otrok približali okrogli stotici. Sicer so artiški otroci - 
tisti, ki so že okusili radosti obiskovanja vrtca, pa tudi tisti 
nadebudneži, ki se jim bodo pridružili jeseni - zadnji “šolski” 
dan pridno ustvarjali v likovnih delavnicah, se igrali v napih
ljivem gradu, se popeljali s konji in kočijo, za konec pa še 
začudeno in hkrati navdušeno spremljali čarovnije. M.K.

Otroci so se zelo zabavali med prepevanjem svoje nove himne.

AJa/točite
‘Hefejon 07/49-91-250

na/točnifee je cenejši!

Odličnjakinje z Ekonomske in trgovske šole Brežice Martina 
Urbanč, Danijela Tubak in Martina Zupan

jakov ne bo ponavljal celotne zultati pri matematičnem pre- 
mature, pač pa bo izpolnjeval izkusu nad pričakovanji, sicer 
le pole iz posameznih predme- pa dijaki niso imeli posebnih 
tov. težav pri katerem od predmetov.

Na brežiški šoli je maturo Kandidati lahko popravlja- 
opravljalo 144 rednih in izred- jo ali izboljšujejo rezultat s 
nih dijakov, kar je nekaj manj spomladanskega roka poklicne 
kot lani. Od teh je bilo kar 22 mature v jesenskem roku. Pisni 
odličnih, kar je za dobro tretji- izpiti bodo potekali med 24. in 
no več kot lani, ponosni pa so 29. avgustom, ustni deli pa med 
tudi na štiri zlate maturante, lani 30. avgustom in 7. septem- 
sta bila žlahtna le dva. Med brom. Kandidati bodo z uspe- 
odličnjaki je tudi eden od od- hom na jesenskem roku poklic- 
raslih udeležencev, je še pose- ne mature seznanjeni 9. sep- 
bej poudaril ravnatelj Martin tembra na svoji šoli. M.K.

Šport kot globalna 
komunikacija

Krško - Mladinski center (MC) Krško se vključuje v program 
“Mladina”, ki omogoča mednarodno izmenjavo mladih. V tednu 
dni druženja pod programskim naslovom “Vsi drugačni - skupaj 
v športu” so ugotovili, da je šport odlično komunikacijsko sred
stvo za razbijanje stereotipov o ljudeh iz drugih okolij.

Mladi so se razšli z obljubami, da se še srečajo.

Direktor MC Robert Ostrelič pravi, da so letos namenoma za 
izmenjavo izbrali poleg Finske še državi z Balkana - Bosno in 
Hercegovino ter Srbijo in Črno goro. Koliko lahko drug druge
mu ponudita razviti sever in “ožigosani” jug? Cilj druženja je bil 
skozi šport spoznavati kulturo in navade različnih okolij. Skozi 
turnirje in delavnice, skozi dogajanja na športnih terenih Krškega, 
ob bazenu v Brestanici in v klubu Milka so mladi izmenjavali 
izkušnje o organizaciji v rekreativnem športu. Gre za krepitev 
prepričanja, da smo v pozitivnem odnosu do življenja in do vred
not v različnosti narodov in kultur sicer vsi enaki. Motivacija za 
zdravo, ustvarjalno druženje je kovačnica idej, kako z malo de
narja lahko veliko narediš.

Večino stroškov takšnih izmenjav mladih pokriva Urad za 
mladino. Goste, ki jih pripeljejo v Krško, nastanijo v dijaškem 
domu. B.D.
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Priznanje OŠ Maksa 
Pleteršnika

Pišece - V večnamenskem domu v Pišecah so na svečani seji sveta krajevne skupnosti (KS) tudi 
uradno obeležili letošnji krajevni praznik, ki gaje s petjem popestril oktet Orlica. Letos so 
prvič po dolgih letih podelili tudi priznanje, ki gaje v imenu Osnovne šole Maksa Pleteršnika 
prejel njen ravnatelj Martin Dušič.

Uroš Škof izroča priznanje Martinu Dušiču.

V Pišecah so ponosni na 
svojo zgodovino, sodelovanje 
v kmečkih uporih kot tudi v 
NOB. Po besedah Martina Ko
larja iz zveze borcev so se Pi
šece sredi vojne vihre našle na 
obrobju izseljeniškega pasu in 
v svoje nedrje sprejele kar 420 
ljudi. Zato so se Pišečani naj
brž še bolj angažirali v uporu, 
najbolj pa so ponosni na 7. julij 
- dan osvoboditve kraja. Sicer 
pa pod Orlico nadaljujejo tra
dicijo nudenja zavetja begun
cem; leta 1998 je po svetu od
mevala gesta pišečke osnovne 
šole, ki je sprejela kosovske 
otroke. In takrat se pravzaprav 
začne zgodba o uspehu te de
vetletke. Predsednik KS Uroš 
Škofje v obrazložitvi za podel
jeno priznanja zapisal, da šola 
z izjemno kakovostnim vzgoj- 
no-izobraževalnim delom, do
sežki na tekmovanjih, pred
vsem pa s sodelovanjem v med
narodnem projektu Asp-net šol 
močno prispeva k ugledu Pišec 
in občine. Ravnatelj Martin 
Dušič je poudaril, da šola na
daljuje delo svojega patrona 
Maksa Pleteršnika s številnimi 
projekti, modrim stolom, obar
vano slovenščino. V kratkem 
bosta v Namibijo skupaj še s 
peterico slovenskih kolegov 
odpotovali tudi dve pišečki 
učiteljici kot ambasadorki slo
venskega šolstva. Dušič je zavr
nil namigovanja, da je telovad
nica nadstandard in izrazil upa

nje, da se bo tudi zaradi nove 
šole v kraj priselilo čim več 
mladih družin, kot se to dogaja 
v bližnjem Globokem. V Pišecah 
se sicer letos ne morejo pohvaliti 
s kopico investicij, kot so jih 
uresničili lani, saj imajo še 5 mili
jonov starih obveznosti. Vseeno 
pa upajo, da bodo z letošnjim 
rebalansom proračuna vendarle 
pridobili več kot 4 milijone SIT, 
kot so jim za vzdrževanje del in 
delovanje KS namenili letos, saj 
bi želeli napeljati vsaj vodovod 
do hiš v Podgorju.

Sicer pa so Pišečani občini 
dolžni še dodatnih 37 milijo
nov SIT za poplačilo nadstan- 
darda, torej telovadnice pri šoli. 
Uroš Škof je potarnal, da so

imeli pri podpisovanju po
godbe zagotovljena sredstva 
od upravljanja vodovoda in 
koncesije za kamnolom, a sta 
ta vira medtem usahnila. Tre
nutno si prizadevajo vsaj za 
ureditev dokumentacije za 
kamnolom, s čimer bi dolg do 
občine poravnali v nekaj letih. 
Brežiški župan Ivan Molan je 
zbranim povedal, da so sred
stva za krajevne skupnost ome
jena, letos pa so skušali denar 
razdeliti čim bolj enakomerno. 
Dodal pa je še, daje skrajni čas, 
da se pogovorijo o nerazčišče
nih zadevah in da se poglavje 
nove šole končno enkrat za 
vselej zapre.

Mojca Kosem

Kako smo pripravljeni?
Brežice - V učilnici Gasilske zveze Brežice so javno predstavili občinska načrta zaščite in 

reševanja ob potresu ter nesrečah z nevarnimi snovmi. Na predstavitev so bili povabljeni 
predstavniki državne uprave, javnih zavodov in organizacij, podjetij z več kot sto zaposlenimi, 
komunale, centra za socialno delo, zdravstvenega doma, osnovnih šol ter doma za ostarele. Vse 
te institucije bi namreč imele ob morebitni nesreči polne roke dela, navodila pa bi iskale v 
svojih načrtih, kot krovni dokument za delovanje pa služijo občinski načrti.

Brežiška občina sodi v osmo 
stopnjo ogroženosti po evrop
ski potresni lestvici (EMS), 
zato je dolžna sestaviti načrt v 
primeru potresa, ki se mora ažu- 
rirati vsakih pet let. Najhujši 
potres je občino prizadel leta 
1917 z magnitudo 5,7 po Rich
terjevi lestvici. Izračunali so, da 
je verjetnost ponovitve potre
sa v določenem področju v Po
savju 63-odstotna. Tako lahko 
vsakih 50 let pričakujemo po
tres 6. do 7. stopnje, enkrat v 
stoletju s stopnjo 7 do 8 ter en
krat na pol tisočletja 8. do 9. 
stopnje. Strokovnjaki še pojas
nijo, da je malo verjetno, da bi 
potres prizadel celotno regijo 
z enako močjo.

V brežiški občini, ki je naj

bolj ogrožena v regiji, je kar 42 
odstotkov objektov grajenih 
pred letom 1963, ko je bil spre
jet zakon o gradnji objektov. 
Tudi zato bi ob potresu stopnje 
8. do 9. po EMS zasulo kar 12 
odstotkov občanov. Ob potre
su bi seveda pričakovali pomoč 
celotne regije, ki bi se morala 
aktivirati v največ sedmih urah. 
Reagirati bi morale dolžnostne 
sile, javne službe, humanitarne, 
pa tudi pogodbene in prosto
voljne enote. Med te sodijo pla
ninci, kinologi, jamarji in po
tapljači, kot nepogrešljivi pa bi 
se v skrajnem primeru izkazali 
tudi radioamaterji.

Osnova občinskemu načrtu 
je sicer regijski, občine pa so 
dolžne poleg načrta za potres

izdelati še načrt v primeru po
plav, jedrske nesreče, zemelj
skega in snežnega plazu, vojaš
kega napada na državo in nesreč 
z nevarnimi snovmi. Tudi tega 
je predstavil Vinko Cvetkovič, 
ki je hkrati njun avtor. Izvorov 
morebitne nesreče z nevarnimi 
snovmi je v občini precej, od 
prometne nesreče, ob jedrski 
nesreči v NEK bi morali v 
polmeru 10 km evakuirati kar 
14.000 ljudi, še vedno je preteč 
klor v Vipapu in kopališčih 
(znak za neposredno nevarnost 
s klorom traja 100 sekund, 
dvakrat po 30 sekund zavijan
ja, vmes pa enoličen zvok si
rene), pa vseprisotni laki, pes
ticidi in nevarne snovi po gos
podinjstvih. V občini je prav 
tako velika možnost verižnih 
nesreč.

Namen predstavitve je bil 
dosežen, udeleženci - organiza
tor je pogrešal predvsem pred
stavnike osnovnih šol in vrtcev 
- so se podrobno seznanili s 
tem, kako čim bolj omiliti in 
zmanjšati posledice nesreč in 
kako zagotoviti osnovne pogo
je za življenje. Evakuacija, na
stanitev, osebna ter radiološka, 
kemična in biološka zaščita, 
varovanje kulturne dediščine, 
to je le nekaj poudarkov občin
skega načrta. Več podrobnosti 
o vsem tem si lahko občani pre
berejo na www.brezice.si. korist
no pa je tudi poznati telefonsko 
številko občinskega infor
macijskega centra 07/49-91-500.

Mojca KosemVinko Cvetkovič med predstavitvijo načrtov

Za praznik nov simbol
Blanca - Krajevna skupnost je svoj praznik obeležila z gasilskim tekmovanjem, veliko vrtno 
veselico in slovesnostjo, na kateri so s prisrčnim programom nastopili domači šolarji, ljudski 
pevci z Blance ter godba Blanški vinogradniki, ki je v tem mesecu izdala svojo prvo zgoščenko.

Krajevna skupnost (KS) 
Blanca se lahko pohvali z obi
lico aktivnih društev; pa naj gre 
za aktiv kmečkih žena, ki ob 
najrazličnejših priložnostih 
vzorno poskrbi za obiskovalce, 
za gasilsko društvo, ki mu po
veljuje Štefka Vidrih in si pri
zadeva, da bi leta 2008, ko bo 
društvo praznovalo 80-letnico, 
dobilo gasilsko cisterno ali pa 
za dramsko sekcijo kulturnega 
društva, ki je lani postavilo na 
oder kar dve igri, v teh dneh pa 
so se člani skupine vrnili z gos
tovanja po Evropi. Vendar pa 
ni le društveno dogajanje tis
to, ki povezuje krajane. Ob po
manjkanju proračunskega de
narja jih povezuje delo na in
frastrukturnih objektih. Pred
sednica KS Meri Kelemina je 
ponosna na krajane, ki se z ve
liko vnemo lotevajo akcij in ta
ko pocenijo investicije. Iz vsa
kega občinskega milijona na 
Blanci naredijo tri, je dejala 
predsednica in apelirala na pri
sotna podžupana ter občinske 
svetnike, naj jim primaknejo še 
kakšen milijonček, da bodo 
lahko izpolnili letošnji plan. Po

Spodobi se 
praznovanje

Tržišče - V Krajevni skup
nosti Tržišče se pripravlja
jo na jutrišnje praznovan
je uspešno zaključene asfal- 
tacije krajših odsekov cest 
do posameznih gospodin
jstev. Zbrali se bodo pri 
Jagodiču na Skrovniku.

Krajevna skupnost (KS) Tr
žišče ima krajevne in lokalne 
ceste v celoti posodobljene. Ta
ko so prišli na vrsto za pomoč 
posamezniki, ki so se od glavne 
ceste do doma vozili po kolo
vozu. Lani so na sedmih odse
kih v skupni dolžini 1800 met
rov naredili zemeljska dela z 
grobim tamponom, prejšnji 
mesec so teren pripravili za as
faltno prevleko, ki sojo položili 
v začetku julija. Namesto kolo
voza se sedaj po asfaltu vozijo 
do svojih domačij iz odcepov 
pri Skrovniku, Kaplji vasi, 
Skovcu, Tržišču, Slančjem Vr
hu in pri Telčah. Krajevna 
skupnost je posameznikom, ki 
so plačali del stroškov, precej 
pomagala tudi v denarju, ne le 
v materialu. Ob tem so naredili 
še vinogradniško cesto na Novi 
Gori, za katero so bili kriteriji 
financiranja drugačni. Krajev
na skupnost je prispevala le 
gramoz, strojne ure in asfalti
ranje pa so v celoti plačali vi
nogradniki.

Predsednik KS Marjan 
Jamšek pravi, da si za opravl
jeno delo vsi skupaj zaslužijo 
malce praznovanja in simbo
lično odprtje posodobljenih 
cestnih odsekov.

Tržišče ne bi bilo tako us
pešno v razvoju krajevne infras
trukture, če ne bi ljudje leta in 
leta zbirali denar skozi samo
prispevek. Lani so ga ponovno 
izglasovali za petletno obdob
je. Poleg nadaljevanja vodo
vodnega sistema Nova Gora je 
bila za odločitev pri ljudeh 
glavna motivacija sofinancira
nje športne dvorane ob Osnov
ni šoli Tržišče. Iz samopri
spevka gradijo še javno razsvet
ljavo po strnjenih naseljih in 
mrliško vežico na Telčah. B J).

tem ko so lani usepešno rešili 
vodooskrbo na Čanju, bodo le
tos večji posegi potrebni na 
Kladju, v sodelovanju s sevniš- 
ko in krško občino pa naj bi 
uredili vodooskrbo tudi na 
Handiji in Kališovcu. Dokon
čati morajo še nekatere odseke 
cest; med drugim bodo asfalti
rali dva klanca v dolžini 300 m 
na novo urejeni cesti v Osred
ku, ostali del ceste bo moral po
čakati na boljše čase. Največji 
zalogaj jev preteklem letu pred
stavljala posodobitev ceste v 
Priklance. Investicja ni bila 
zahtevna zaradi dolžine, saj gre 
le za km in pol, temveč zaradi 
zahtevnega terena pri gradnji 
treh krakov ceste. Če bi cesto 
gradilo podjetje, bi morali zan
jo odšteti 50 milijonov; samo 
za asfaltiranje 14. A tudi v tem 
primeru delajo po starem pre

izkušenem receptu; nekaj da 
KS, nekaj zberejo od domači
nov, ki postorijo tudi večino 
del, občasno pa najdejo tudi 
kakšnega sponzorja, kot je 
Holding Slovenske elektrarne. 
Vsega tega v kraju ne bi zmog
li, če ne bi imeli velike opore v 
ljudeh. Krajevni praznik so iz
koristili, da so se posamezni

kom zahvalili s priznanji za 
požrtvovalno delo. Prejeli so 
jih Roman Kragl, predsednik 
godbe Blanški vinogradniki, ki 
redno razveseljuje krajane in 
popestri prireditve, Darko 
Pavlič, vodja gradbenega od
bora Kladje, ter Viki Stritar 
starejši, vodja gradbenega od
bora Priklance.

Ravnateljica OŠ Blanca 
Ana Mešiček pa seje z lepljen
ko fotografij z delovnih akcij 
posebej zahvalila KS Blanca, 
ki je pomagala urediti varno 
pešpot do šole, zahvalila pa se 
je tudi predsednici Meri Ke
lemina osebno ter njenemu 
možu Branku Kelemini, ki je 
strokovno bdel nad izvedbo 
pešpoti. Pešpot do šole je neke 
vrste simbol Blance, je rekla 
ravnateljica Mešičkova.

Sicer pa so ob krajevnem

pazniku na Blanci predstavili 
nov simbol KS; v znaku prevla
duje zelena barva, to je zelena 
krajina ter rodovitna polja, sko
zi katera teče reka Sava, risbo 
pa zaokroža jabolko, ki je zna
čilno za Blanco. Jabolko je v 
obliki srca, kar pomeni, da tu 
žive dobri in srčni ljudje.

Nada Černič Cvetanovski

Selani spet skupaj
Selo pri Šmarju - “V današnjem času vedno večjega odtuje

vanja človeka od sočloveka, so takšna druženja potrebna. Lepi 
spomini in nova poznanstva, predvsem pa odprto pričakovanje 
vseh “Sevcev” po novih obiskih in druženjih v drugem okolju, 
so nagrada in zahvala za ves vložen trud!” je v svoji dobrodošlici 
med ostalim dejal župan grosupeljske občine organizatorjem in 
1700 gostom - Selanom. Iz brežiške občine so se srečanja v Selu 
pri Šmarju udeležili krajani treh vasi - Arnovega sela, Dečnega 
sela in Sel pri Dobovi. Gostitelji so jih toplo sprejeli in jih prev
zeli z lepo urejenim strnjenim naseljem, kjer so ob starih zgrad
bah zrasle novogradnje, oboje skupaj pa daje skladno in vzorno 
podobo. Odlično pripravljeno srečanje s prireditvami, ki so se 
prepletale od pesmi, recitacij do družabnih iger, je Selane brežiške 
občine še posebej navdalo s ponosom, saj so vaščani Sel pri Dobo
vi zmagovali kot za stavo.

Krajani Sel pri Dobovi so na srečanju pošteno potegnili vrv, 
pomagal jim je sam župan Molan, tudi Selan.

Domov so se vrnili z nepozabnimi spomini in prijetnimi vtisi* 
pa tudi s skrbmi, kako bo naslednje leto pri njih, ko bodo jubile' 
jno 10. srečanje Selanov organizirali vaščani Arnovega i11 
Dečnega sela. Organizacijski odbor že deluje, saj se zavedaj0 
pomembnosti in razsežnosti organizacije tako velike prireditve- 
Veseli bodo vsakega namiga in vsake pomoči, ki bo doprinesel k 
uspešni izvedbi srečanja. N.J.S.

Martin Marko prejema priznanje za godbo Blanški vinogradni
ki, izročil mu ga je poslanec Bojan Rugelj.
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Boršt -Na domačiji Lopati- 
čevih je svoja dela z junijske li
kovne kolonije “Boršt na črno- 
Boršt podtalno” razstavilo 41 
umetnikov iz društva likovni
kov Krško Oko, ki so se jim 
pridružili ustvarjalci iz Brežic, 
Novega mesta, Sevnice in s Hr
vaške. Cilj omenjene likovne 
kolonije je bil opozoriti na eko
loško problematiko Boršta, pred
vsem kar zadeva reciklažni cen
ter. Udeleženci - najpogostejši 
Umetniški motiv je bil lesen most 
; pa so ustvarjali na poljubno 
izbranem terenu v hitrih likovnih 
tehnikah, akvarelu, kolažu, pa
stelu in akrilu. Ogled razstave je 
bil brezplačen - umetnije pa je 
videla množica obiskovalcev, ki 
so združili ogled znamenitih sko
kov z estetskimi užitki. M. K.

Obiskovalci - med njimi je bila tudi kopica poznavalcev - so si z 
zanimanjem ogledovali razstavljene slike v naravi.

Za nagrado na ekskurzijo
Podsreda - Že četrto leto 

zapored so v edinem regijskem 
Parku, ki sega tudi v Posavje, 
organizirali ekskurzijo za učen
ce osnovnih šol, ki so sodelo
vali in soustvarjali praznovan
je dneva Zemlje. Na literarnem 
uatečaju je letos sodelovalo 49 
otrok iz osmih osnovnih šol 
znotraj zavarovanega območja 
■ Bistrice ob Sotli, Podčetrtka, 
Kozjega, Lesičnega, Bizeljske
ga, Koprivnice, Pisec in Artič. 
Prav toliko učencev pa je sode
lovalo tudi pri pripravi izdel
kov iz ročno izdelanega papir
ju, iz katerih so v Slovensko- 
bavarski hiši pripravili razsta- 
v°. Vsi sodelujoči in še kakšen 
več pa so za nagrado lahko po- 
^ na ekskurzijo v Notranj
ski regijski park, kjer so si og

ledali Rakov Škocjan in Cerk
niško jezero pod vodstvom

Tineta Scheina in Leona Ke
beta. M.K.

Poletne počitniške aktivnosti
Društvo Izvir in Mladinski počitniških aktivnosti za os- 

center Krško sta v letošnjem novnošolske otroke.
Poletju sklenila združiti moči V sredo, 29.junija, smo pre- 
>n sta pripravila tri pestre dni živeli dan na bazenu v Krškem.

Približno 60 otrok je čofotalo 
v vodi in se s prostovoljci pre
dajalo različnim spremljeval
nim aktivnostim. Naslednji 
dan smo se z dvema avtobuso
ma odpeljali v Kostanjevico, 
kjer smo si ogledali Kostanje- 
viško jamo ter se zabavali pred
vsem s športnimi ter skupinski
mi igrami.

Petek, 1.j ulij a, bi prav tako 
morali preživeti na bazenu v 
Krškem, vendar nam je načrte 
prekrižalo vreme. Tako smo dan 
preživeli v Mladinskem centru 
Krško, kjer je potekala cela vr
sta aktivnosti - ustvarjanje, 
ping-pong, plesna delavnica, 
družabne igre, ogled risank. 
Udeleženke plesne delavnice so 
vsem udeležencem pripravile 
tudi nastop v Klubu Milka.

Društvo Izvir, 
Mladinski center Krško

Proslava za zmago

(/v

pr?n°i OŠ Dobova so v Kulturnem domu v Dobovi za vse krajane 
(lfr>ravHi proslavo, s katero so obeležili 60. obletnico konca 

uSe svetovne vojne. Učenci so recitirali in peli pesmi.

Zobobol
Moj zob je poln oblog, 
a jaz se bojim 
zobozdravnikih rok.
Plombe, vttanje, to mi ni všeč, 
ker zobobol je huda reč.

Vse me jezi, 
ko me zob boli.
Zobozdravnici ust za odpreti ni, 
ker hitro s kleščami pridrvi.

Jokam in stokam, 
ko zob me boli, 
da kar od joka pokam, 
boli me, boli.

Zobozdravnica je otroška zver, 
ki ima zobov veliki izvir.
S kleščami otroke straši, 
a pomoči ji ni.

Ines Prah, 8./9 OŠ Artiče

Vidka Kuselj

"Verjamem v moč besede!”
Saj veš, jo poznaš, jo srečuješ, poslušaš, uživaš ob njenih povezovan
jih prireditev, ko z glasom in besedo boža dušo, srkaš njeno milino 
in vse se zdi tako vseobsegajoče samoumevno, kot da ne more in ne 
bi in ne bo pred mikrofonom ali z mikrofonom v roki nikdar nihče 
stal na njenem mestu. Dokler mi ne reče: ”Čas je, da v pomoč 
pokličejo nekoga, ki je mlajši!” Irma Rauch ji je nekoč ob gostovan

ju pri koroških Slovencih dejala: ”Če bi vi vreme napovedovali, bi vedno sijalo sonce!”

Kljub Vidkini skromnosti, pa 
besedam slovesa kar ni moč 
veijeti, saj sta njena predanost 
in ljubezen delu tolikšni, da ju 
je težko zaobjeti, zanju je bila 
letos odlikovana s plaketo KS 
Krško.

Bila je in je Zasavčanka iz 
Čeč nad Trbovljami in prva med 
štirimi otroci: "Tati je bil Leto- 
nec, na Sorboni je študiral 
ekonomijo, kot nemškega ujet
nika pa ga je vojna pripeljala v 
te kraje. Mamico je “ujel” s pes
micami, ki jih je pisal. Znal je 
sedem jezikov, mamica pa je 
tudi znala francosko in nemško. 
V letonščini smo našli tisoč nje
govih pesmi, dali smo jih sorod
nikom, da bi jih objavili. Pisal 
je tudi kratko prozo in jo objav
ljal.”

Po tatiju je Vidka podedo
vala lirično dušo. Po njeni volji 
sem iz cikla April potegnila na 
svetlo: ”... Ujela bi sonce/ ob
jela radosten danVVsrkala vse 
zeleno,/ popila vse sveže, zajela 
vse globoko,/dosegla vse viso
ko J Vse bi ztnogla/tu je-april.. J 
Prvi verzi so nastajali že v tr
boveljski gimnaziji in jih je ob
javljala v gimnazijskem listu: 
"Potem pa v različnih obdob
jih, bili so tudi dolgi premori. 
Ko pride moj april (roj. 
24.4.1944), se jaz malo “poot- 
ročim” in pesnim. Pesmi, napi
sane v zrelih letih, pripoveduje
jo o naravi, so osebne, izpoved
ne, še vedno v mapah. Sploh mi 
ni do tega, da bi jih kdo bral, saj 
so zame. Ob njih se spomnim 
trenutkov in so kot hrana, ki 
sem jo pridelala, ob pisanju pa 
to hrano črpam zase. A za kaj 
več nisem ne pogumna in ne 
ambiciozna.” Danes zlije dušo, 
ko piše vnučkoma, šest in pol 
letni Taji in dveletnemu Lukcu.

Po mamici je prevzela pe

dagoško žilico, v najžlahtnejšem 
pomenu te besede: “Vsi štirje smo 
se šolali brez štipendije, ker je 
mami dejala, da so je dingi otroci 
še bolj potrebni. Živeli smo 
pošteno, a pod tatijevo senco, ker 
ni mogel obiskati svojih v Latviji. 
Tati je tudi vedel, da želim biti 
igralka, užival je, ko me je gledal 
na odru, saj je bilo v trboveljski 
gimnaziji zelo močno gledališče. 
Vendar mi je pri izbiri poklica dal 
namig - kakšen kos kruha pa boš 
imela v tem našem malem svetu - 
in sem se še isti dan vpisala na 
Filozofsko fakulteto v Ljubljani 
na študij slovenščine, ruščine in 
češkega lektorata. Po prvi stopnji 
sem že imela kvalifikacijo za 
poučevanje oziroma diplomo.” 

Ravno takrat so se preselili v 
Brestanico, kjer je mami na os
novni šoli učila nižjo stopnjo, 
Vidko pa je pritegnilo poučeva
nje slovenskega jezika: "Tako 
sem učila tudi sestro in brata, v 
šolo smo šli dve učiteljici in dva 
učenca. Delali smo z ognjem in 
brez pomagal.”

Spoznala je moža Jožeta (uči
telj telovadbe) in tam ostala, 
glavnino minulega dela je od- 
delala v sevniški ter zadnjih de
vet let v krški osnovni šoli in si
cer z načinom in pristopom, da so 
se njene učenke kasneje odločale 
za študij slovenskega jezika, kaj
ti: “Izgubljeno igralstvo sem na
domestila za katedrom, z lepo be
sedo in narodno zavestjo, čemur 
sem vedno dajala prednost. Moje 
minulo delo je vedenje in sporo
čanje mojih učencev - ne gradovi 
pač pa lepota materinega jezika. 
Z velikim veseljem sem se posve
čala mentorskemu delu v šolskih 
dramskih krožkih, v Brestanici in 
Sevnici pa sem se preizkusila tudi 
kot amaterska igralka.”

V Literarnem klubu Beno 
Zupančič Krško je ves čas delo

vala kot oblikovalka in izvajal
ka literarnih programov in sa
mostojnih prireditev ter pred
stavitev posavskih literatov na 
Radiu Brežice. Skratka -Vidka 
je zapisana kulturi in kulturi go
vora. Krona njenega dela so pre
poznavna avtorska besedila, 
čemur danes rečemo modera- 
torstvo: "Kar je velik doprinos h 
kakovosti prireditve. V to delo 
je vloženega veliko truda, lju
bezni, izrazoslovja, ustvaijalno- 
sti. Vedno daš kaj drugega, iščeš 
dalje, daš največ od sebe in to je 
doživetje. Vsakič nov izziv za 
novo, drugačno, lepše in boljše. 
Gradiš se in dopolnjuješ. Jaz sem 
delala iz ljubezni, mlajši delajo 
to drugače - ovrednotijo svoje 
delo, postavijo ceno in to je prav. 
To delo je trdo in zahtevno, dela
la sem ga 40 let. Moram pa še 
povedati, da strašno trpim, ko na 
radijskih postajah poslušam go
vorce in se sprašujem, kaj bodo 
mediji s svojimi govorci nare
dili slovenskemu jeziku in ali za 
govorce ni več nikakršnih 
izobraževanj? To je moja neiz
prosna skrb za jezik!”

Pri vsem tem delu, objetim z 
ljubeznijo, jo je spremljala še 
ena sreča - moževo razumeva
nje, saj je bil tudi sam ves čas 
povezan s kulturo. Danes, pravi 
Vidka, sta srečna v svojem azi
lu pod Sremičem, kjer uživata v 
vonjih glitinije, španskega bez
ga in jasmina, kjer sama goji in 
se veseli rož, se z njimi pogo- 
vaija, se predaja zdravilnim ro
žam za družino. Pa knjigam, 
pesmicam, vnučkoma in nos
talgiji po zasavskem kotu. Ve
seli se svojega novega zelene
ga aprila, ko jo v krškem domu 
čakajo njene maskote - 60 so- 
vic iz različnih materialov in 
krajev.

N at j a Jenko Sunčič

RECEPT ZA VSAK DAM

Jurčki s fižolom

Sestavine:
3-5 večjih svežih jurčkov 
1 čebula 
4 stroki česna 
1 pločevinka rjavega fižola 
1 kisla smetana 
sol, poper 
olje
malo peteršilja

Postopek:
Na dveh žlicah olja prepražimo sesekljano 

čebulo, ji dodamo na lističe narezane gobe in 
dušimo približno 15 minut. Nato dodamo 
česen, odcejen fižol, kislo smetano, začinimo 
in kuhamo, dokler jed ni lepo zgoščena. Po
sujemo z nasekljanim peteršiljem.

Gobji ričet

Sestavine:

20 dag svežih ali 2 dag suhih gob 
1 manjša, drobno narezana čebula 
1 por (samo beli del), narezan na trakove 
1 vejica drobno narezane zelene 
1 žlica masla 
1/2 skodele ješprenja 
4 skodele jušne osnove ali vode z jušno 
kocko
1 žlica kisle smetane
sol in poper po okusu
1 žlica drobno narezanega drobnjaka

Postopek:

Gobe očistimo in narežemo na trakove. 
Suhe gobe pred tem namočimo v vroči vodi. 
Na maslu popražimo čebulo, zeleno in por. 
Čebula naj se zmehča. Dodamo ješprenj in 
dušimo še minuto, nakar prilijemo jušno os
novo. Na nizki temperaturi naj juha vre več 
kot 1 uro brez mešanja. Dodamo gobe in ku
hamo še naprej, dokler se ješprenj ne zmehča. 
Vmešamo kislo smetano in potresemo z drob
njakom. Solimo in popramo po okusu.
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Ambicije: hočemo več!
Sevnica - V začetku julija je na sevniškem gradu potekala že šesta likovna kolonija Arspekta. 
Dela, ustvarjena na tej koloniji, so do 4. avgusta na ogled v galeriji na sevniškem gradu.

Avtorji in obiskovalci na odprtju Arspekte

V Posavju vsako leto pote
ka veliko likovnih kolonij, a 
so vse organizirane za povab
ljence. Vse do letos je enak 
princip gojila tudi likovna 
kolonija Arspekta. A že lani se 
je pokazalo, da umetniki nima
jo časa za večdnevno ustvarjan
je in druženje na gradu, zato so 
kolonijo letos odprli za javnost 
in jo podnaslovih Potenciali. 
Izbrali in povabili so nekaj ka
kovostnih in uveljavljenih 
sevniških umetnikov, večino
ma iz prejšnjih literarnih kolo
nij, ki so bili nosilci slikarskih, 
kiparskih, fotografskih in ob
likovalskih delavnic. To so bili 
Marija Starič-Jenko za kon
cept, Janja Flisek-Balog za 
suhi pastel, Damjana Stopar za 
akril abstrakcije, Alojz Konec 
za portretiranje v olju, Rudi 
Stopar za varjenje pločevine, 
Matej Leskovšek za art fo
tografijo in Niko Fric za art fi
gure iz balonov.

Na likovno kolonijo so va
bili s sloganom “pridi ustvarjat 
po svoje ali v obliki delavnic”. 
Kotizacije ni bilo, vstop je bil 
prost, udeleženci so s seboj 
prinesli le material,- s katerim

so želeli delati. Odziv je bil pre
senetljiv. Na dvodnevno likov
no kolonijo kot povsem odprto 
javno prireditev na prostem je 
prišlo ustvarjat 22 avtorjev, samo 
delo kolonije pa si je ogledalo 
tudi več kot 50 obiskovalcev.

Dela so na ogled postavili v 
galeriji na sevniškem gradu. 
Navdušeni vodja kolonije aka
demski slikar Alojz Konec je 
ob odprtju dejal, da se take 
razstave ne bi sramoval posta

viti v kakšno drugo, uglednejšo 
galerijo. Prav zato, ker so na lik
ovni koloniji sodelovali tako 
otroci kot odrasli, likovni 
začetniki in vešči umetnosti, 
od likovno komaj pismenih do 
stilsko izpiljenih, od amaterjev 
do profesionalcev, od neznanih 
do uveljavljenih, je razstavna 
bera zelo pestra. Potenciali so, 
ugotavlja Konec, zato so am
bicije kolonije Arspekta “Ho
čemo več!” N.Č.C.

Jubilej v igri barv
Sevnica - Lekosova galerija Ana je praznovala četrti rojstni dan. Ob tej priložnosti so v njej 
odprli razstavo del Amanda Itirnška, ki jesen življenja preživlja v Prapretnem pri Radečah.

Razstava slik Amandaltim- va. 81-letni slikar iz Hoč pri 
ška z naslovom Igra barv je av- Mariboru je po poklicu ekono- 
torjeva prva samostojna razsta- mist, vse življenje pa mu je bli-

Predsednica Društva likovnikov Radeče in Amand Turnšek

napovedi dogodkov

22. julij
Brežice - Festival Brežice: Erik Šuler, ob 20.30, grad

23. julij
Mokrice - rokodelska tržnica (ponovitev 30. julija), med 

14. in 21. uro, grad
Brežice - koncert skupine Holder, ob 21.30, mladinski 

center

24. julij
Boštanj - blagoslov cerkve, spominski memorial Toneta 

Simončiča, ob 10. uri, cerkev Sv. Ane na Okiču

28. julij
Brežice - Festival Brežice: Ensemble Villancico, ob 20.30, 

grad

29. julij
Sevnica - Zlatko Kaučič in projekt kombo, ob 20. uri, grad 
Brežice - koncert Nike Perunovič in Marka Zaletelja, ob

21.30, mladinski center

30. julij
Pišece - Festival Brežice: Ensemble european William Byrd, 

ob 20.30, grad
Šentrupert - Klasikaa Slovenija: Hrvatski barokni ansam- 

bl, ob 20.30, cerkev

2. avgust
Brežice - Festival Brežice: La Bergamasca, ob 20.30, grad

3. avgust
Brestanica - Klasikaa Kostanjevica: Duo Trobairtz, ob

20.30, grad Rajhenburg

zu likovna umetnost. Kot us
lužbenec v zunanji trgovini je 
veliko potoval po svetu in dol
go živel v Londonu, kjer je imel 
odprta vrata v muzeje in galeri
je. Prav v Angliji je začel na 
tečajih in delavnicah nabirati 
prvo slikarsko znanje. Pravza
prav je začel slikati takrat, ko 
mu je žena v Londonu kupila 
kovček z barvami in paletami, 
je na odprtju, ki jo je popestri
la pianistka Nina Mole iz Ra
deč, dejal Turnšek. Žene nima 
več, ljubiteljski slikar Amand 
Turnšek pa danes živi v hiši 
ženinih staršev v Prapretnem pri 
Radečah. In šele ob upokojitvi 
je našel dovolj časa in idej za 
udejanjanje v slikarstvu. 
Preizkuša se kot krajinar v olju, 
spopada se z akrilnimi barvami, 
mami ga abstrakcija, v ospred
ju njegovega ustvarjanja pa so 
barve.

Prav v Radečah pa je naletel 
na ugodno slikarsko klimo, saj 
v kraju deluje mlado Društvo 
ljubiteljev likovne umetnosti. 
Doslej je pripravilo že štiri raz
stave in na vseh je sodeloval 
tudi radeški Mariborčan 
Amand Turnšek. N.Č.C.

Grafična
delavnica

Kostanjevica na Krki - V
organizaciji Galerije Božidar 
Jakac je poteka grafična 
delavnica z umetnico Nata
šo Mirtič, mlado akademsko 
slikarko, ki je magistrirala iz 
grafike. Za svoja dela je pre
jela že nekaj nagrad. Tokrat 
se je preizkusila v delu z 
mladimi. Pet dni zapored je 
vsak dan po dve uri skupino 
osmih otrok do 12. leta sta
rosti vodila skozi različne 
grafične tehnike. Delo v de
lavnici se je nadgrajevalo, 
otroci so pripravljali različne 
matrice, začeli pa so s spo
znavanjem grafičnih fondov, 
ki jih hrani galerija. Najbo
gatejši sta zbirki Božidarja 
Jakca in Bogdana Borčiča. 
B.D.

Kjer ptice oneme
Leše, Mežica, Brežice - Kulturno društvo Leše, Društvo Literarno gledališče Treska Mežica in 
Kulturno društvo Žarek Brežice so na Koroškem pripravila predstavitev mladinskega roma
na “Kjer ptice oneme”, avtorja Rudija Mlinarja, sicer predsednika brežiškega Žarka.

To je drugi roman Rudija 
Mlinarja, ki se lahko pohvali 
z zelo spodbudnim odmevom 
svojega prvenca Ciril iz Šen
tanela, izdanega lani tak čas, ko 
se je avtor v romanu izkazal za 
mojstra zgodovinske in hkrati 
intimne pripovedi.

Po sagi o lastnem rodu v Šen
tanelu, kjer imamo opraviti z 
majhnimi krivdami in človeš
kimi napakami, sledi roman 
Kjer ptice oneme, kjer avtor o 
najokrutnejših stvareh sprego
vori skozi igrivo otroštvo, ki se 
skoraj do konca ne zaveda, 
kakšnih tabujev se dotika in jih 
razkriva sebi in svetu odraslih, 
med katerimi so tudi nekdanji 
storilci in svojci žrtev.

Pripoved je napisana v prvi 
osebi in je sestavljena kot sim
ulacija dnevnika. Junak, šolar 
Luka, se z družino preseli v nov 
kraj, kjer se mora vživeti v nove 
razmere in doseči ne lahko zade-

Uspeh
mladega

klarinetista
Italija - Konec junija je 

Udinah potekalo 9. mednarod
no tekmovanje mladih instru
mentalistov. Tekmovanja se je 
udeležil tudi Domen Marn s 
klarinetom, učenec Glasbene 
šole Krško, ki je poleg vidne 
uvrstitve v svoji starostni sku
pini prejel tudi posebno nagra
do strokovne žirije za izvrstno 
interpretacijo glasbenega dela.
Na svoji dosedanji glasbeni 
poti se je udeležil mnogo tek
movanj v Sloveniji in prejel 
več priznanj in nagrad, med 
drugim zlato in srebrno pri
znanje Temsig-a za solističen 
nastop, srebrno priznanje v 
kvartetu klarinetov in bronasto 
priznanje “Euritmie” iz Italije.

Domen Marn
Domen Marn se je za ig

ranje klarineta navdušil s sed
mimi leti, ko je pod mentor
stvom prof. Roberta Pirca 
pričel z igranjem v krški glas
beni šoli. Z devetimi leti se je 
pridružil Mladinskemu pihal
nemu orkestru GŠ Krško, sedaj 
pa že nekaj let aktivno sode
luje s Pihalnim orkestrom Vi
dem ter Sinfoničnim orkestrom 
GŠ Krško. Sedem letnikov os
novnega glasbenega izobraže
vanja ga je strokovno in vzgoj
no spremljal prof. Pirc, ki je 
nanj naredil tako močan vtis, 
da se je Domen odločil za glas
beno kariero in se vpisal na 
umetniško gimnazijo v Celju, 
smer klarinet. Da bi bil zvok 
njegovega klarineta lepši, sta 
mu v vseh teh letih s korepetici- 
jami pomagala Martin Šušter
šič in Branimir Biliško, veli
ka vzornika in zvesta sprem
ljevalca njegovega dela pa sta 
bila tudi ravnatelj GŠ Krško 
Drago Gradišek in pomočnica 
Elizabeta Križanič.

vo, sprejem v novo šolarsko te ali one, temveč je pretresljivo 
druščino. Raste v vednosti med človeško pričevanje, ki bi mo- 
vrstniki in dedom, ki je nekak- ralo prav mlajšim ljudem odpre - 
šen ljudski modrec. Ž vrstniki ti prizanesljiv pogled v globine 
odkriva nove avanture, veliko in prepade človeške duše in jim 
priložnosti jim daje okoliški pomagati pri zorenju lastne 
gozd, tudi nevarnosti, kjer Lu- osebnosti, 
ka, nato pa tudi drugi, začno Predstavitev je vodil Vinko

Založnik Mohorjeve založbe, Rudi Mlinar in Vinko Ošlak

odkrivati nenavadnosti, ki se 
zlagoma stopnjujejo v pravo 
zgodovinsko grozljivko. Zgod
ba romana se razreši v spoznan
ju zgodovinske resnice o straš
nih dogodkih tik po drugi sve
tovni vojni, ki jim za ozadje 
služi zgodovinsko dejstvo o 
pobojih ugrabljenih avstrijskih 
državljanov s Koroške, ki sojih 
odpeljali na Leše nad Preval
jami, jih tam zverinsko mučili 
ter pobili brez vsakega sodne
ga postopka in preverjanja
eventualne resnične krivde o 
sodelovanju z nacističnim re
žimom, ki je tedaj pač ni bilo 
težko prisoditi komur koli. 
Zgodba se ne konča z obsojan
jem storilcev...

Roman niti slučajno ne spo
minja na politično agitacijo za

Ošlak, slovenski in esperantski 
književnik z več kot 30 objav
ljenimi knjižnimi izdajami, z ; 
več kot 20 prevedenimi knji
gami iz angleščine, nemščine, 
esperanta in srbščine, ki je o j 
avtorju in romanu izpostavil: 
"Roman Kjer ptice oneme je I 
dobro napisano delo in popol
na novost v današnjem pisanju 
o podobnih temah ter pomem- I 
ben nov korak v avtorski rasti 
Rudija Mlinarja, ki je nadar
jen pripovednik - spreten in 
prepričljiv. Odločitev, da polo- i 
ži razkrivanje nekdanjega hu
dega zločina v roke nevednih 
in nedolžnih otrok in mladine, 
pa kaže na njegovo razumevan
je velike občutljivosti teme, ki 
se je je lotil.”

N. Jenko S. j

Po Bogoviču lljaž
Dobova - Po več kot 30-letnem predsedovanju Branka 

Bogoviča KD “Franc Bogovič” je vodstvo društva prevzel dose
danji podpredsednik Drago Iljaš. Društvo je skozi čas raslo, saj 
so se ob sekciji pevcev zborovskega petja pilodno prebujale še 
druge sekcije - dobovski rogisti, ljudski pevci, likovna družina. 
Za člani vsake sekcije so bogati sadovi; pevci so svoj glas pones
li preko občinskih in posavskih meja do zamejstva in tujine, 
rogisti so v lovskih uniformah in z rogovi prava paša za oči daleč 
naokoli, lepo odmevajo glasovi ljudskih pevcev, barvito in še 
kako drugače ustvarjalna je likovna družina.

Drago Iljaš in Simona Rožman Strnad

Prejšnji predsednik Bogovič se za leta skupnega uspešnega io 
vztrajnega dela zahvaljuje vsem članom sekcij, predsednikom i° 
mentorjem - Francu Keneju, Aleksandri Barič, Slavku Požarju* 
Jožetu Lubšini, Robiju Držiču, Ruži Prahin, Vesni Davidovih 
in Cilki Pinterič, ki so bili voljni prevzeti posamezne obveznos
ti in s tem plodno nadaljevati bogato kulturno tradicijo Dobove, 
ob tem pa še pravi: ”Čas je, da krmilo prepustim mlajšemu, pc‘r' 
spektivenemu in z novimi idejami polnemu človeku. Nov čas to 
zahteva, društvo mora hoteti vedno več in boljše, za to pa so 
potrebne sveže ideje, ki bodo kos izzivom časa in te Drago Djas 
gotovo ima.” N.J.S.
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avtomobilizem

Citroen C1
Mali C1 je nastal v “špano- 

viji” Citroena, Topyote in Peu
geota. In če bi se držali znane
ga slovenskega reka, da v “špa- 
noviji še pes crkne”, ga ne bi 
vzeli niti na test. Pa ni tako. Pr-

100! In ni bilo stiske, zato je že 
prvi vtis poplačal pričakova
nja.

Potovala sva udobno. Vozi
la skladno s predpisi, kar mali, 
trivaljni litrski motor vsekakor

vič - mi nimamo predsodkov. 
Drugič - že na prvi predstavitvi 
je C1 pokazal nekatere odlike, 
ki smo jih komaj čakali spoz
nati še na testu.

In tako sva v Ljubljani pre
vzela vozilce, s katerim je bilo 
najprej potrebno prevoziti 100- 
kilometrsko pot. Sedela sva 
dva. Spredaj. Oba krepko čez

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 157 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 13,7 s
- poraba po podatkih proiz
vajalca: 5,5/4,1/4,6 l/100km
- icsuio povprečje: 5,91/100 km

zmore, prišla pa ob načrtova
nem času. Na avtocesti je pri 
visoki hitrosti (nad dovoljeno) 
motil le neobičajen hrup trivalj- 
nika, ki pa je sicer za tako števi
lo valjev značilen, saj smo nanj 
navajeni že iz nekaterih kon
kurenčnih vozil.

Udobnost vožnje naju s so
potnikom ni razočarala, saj je 
prostora v notranjosti presenet
ljivo veliko. Poleg prej omenje
nega zvoka, na katerega se je 
le potrebno privaditi, meje mo
tilo le upravljanje električnih 
oken v prednjih vratih, saj sem 
moral, da bi segel do stikala, 
umikati nogo. A to je v takem

malčku res malenkostno opra
vilo.

Notranjost je sicer zelo plas
tična, a vseeno prijetna, pred
vsem pa izvirno oblikovana in 
prijetna tudi za oko. Preseneča 
predvsem prostornost, ki - če
prav tudi na račun prtljažnika, 
nudi prostor štirim potnikom. 
Dva spredaj sedita povsem 
lepo, dva zadaj tudi, če spredaj 
niso preveliki, prtljage pa lah
ko vanj zložimo le za vzorec. 
A to je tudi cilj. Več potnikov,

Zunanjost C1 je od bratov 
dovolj različna, obenem do
volj Citroenovsko družinska in 
samosvoja, da ustreza tistim, ki 
jim ni vseeno, kaj vozijo. Po
dobnost 5 Smartom je morda 
namerna, morda pa zgolj rezul
tat pogojev, v katerih so morali 
narediti avtomobilček. Namreč 
velik notri in majhen zunaj.

Motor, ki poganja Cl, je 
zaenkrat trivaljni litrski benci- 
nar Toyotinega porekla. Do
volj je iskriv in varčen, da mu

manj prtljage in obratno, pred
vsem pa malo prostora okrog 
za lažje parkiranje.

Motor:
- trivaljni, bencinski
- prostornina: 998 cm3
- največjamoč:68KM(50kW)
- navor: 93 Nm pri 3600/ 
min.

takle avtomobilček zelo pris- 
toji. Pospešuje lepo in zvezno. 
Zmanjka ga le pri višji hitrosti. 
Tudi ko je Cl polno obremen
jen, še vedno zmore dovolj mo
či, da ne zaostaja za primerlji
vimi avtomobili. Poraba je ob 
tem skromna in vedno bliže 
petim litrom na 100 prevoženih 
kilometrov.

Aleksander Krebelj

feng shui

Nekoliko drugačen pogled 
na Feng shui

Beseda Feng shui se sestoji iz dveh kitajskih znakov: feng 
(veter) in shui (voda).

Verjetno se vsi zavedamo dejstva, da je naš planet samo 
drobno zrno prahu v Univerzumu. Energije, ki prihajajo iz 
vesolja, nepretrgoma vplivajo na nas. In tako vplivajo na naše 
zdravje, zadevajo naša čustva, razmišljanja, odločitve, konkret
na dejanja. Skozi ta odnos bodo naša čustva, razmišljanja, 
odločitve, pa tudi konkretna dejanja postali vzroki, ki bodo 
usmerjali naša življenja ali z drugimi besedami enostavno 
povedano - našo srečo.

Kaj ima to skupnega z vetrom in vodo?
Pri študiju naših vsakodnevnih početij, ki nas posledično 

naredijo srečne ali nesrečne, uporabljamo termin “energija”, 
ki pa ni ustrezen ekvivalent tistemu, čemur Feng shui reče Qi 
ali Chi in je ključnega pomena za ta študij.

Kako dojemamo Qi ?
Zavedamo se njegovega obstoja, sprejemamo njegovo pri

sotnost, vendar ga nismo v stanju definirati. Pri tem se moramo 
še vprašati: “Ali je nujno tudi definirati? Mar ni sprejemanje 
zadosten ekvivalent definiciji. Veliko je stvari in pojavov v 
vsakodnevnem življenju, katerih obstoj priznamo, jih pa ne 
znamo definirati.” Torej se tudi pri tem pojavu ne dogaja nič 
nenavadnega.

Temeljne značilnosti Qi-ja so:
1. Lahko se prenaša z gibanjem zraka.
2. Močan veter ga bo razpršil.
3. Zbira se v vodi.

Torej iz tega lahko sklepamo, da če se lahko prenaša z giban
jem zraka, se lahko tudi ustavi z materialnimi ovirami, kot so 
hrib, zid, drevesa. Skratka, ovira ki bo preprečila preveliko 
razpršenost Qi-ja.

In kot zaključek lahko povzamemo, da je Feng shui študij, 
kako preprečiti vetru pretirano razprševanje Qi-ja oziroma kako 
uporabiti vodo za zbiranje Qi-ja in uporabo tega v pozitivne, 
koristne namene.

Nadaljevanje rubrike bo objavljeno v 139. štev. SavaGlasa.
Za vprašanja lahko pokličete od ponedeljka do petka od 9. 

do 13. ure na tel. št. 07/49-94-775.
Goran Ledič

Derma Art
LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 

poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

LASERSKO ODSTRANJEVANJE:

C Perma Art)

TEL 07/49-66-044, GSM: 031-681-401

MOTEČIH DLAČIC 
KAPILAR NA OBRAZU 

SOLARNIHPIGMENTACU 
AKEN IN BRAZGOTIN 

BRADAVIC 
KOŽNIH IZRASTKOV 

LASERSKI PILING KOŽE

IPL- LASERSKI KABINET, OBRTNA ULICA 24, BREŽICE

Daniela Truden, www.dermaart.si

Po sončnem zahodu
Dva vrhunska lopova, Max Burdet 

(Pierce Brosnan) in njegova prekrasna 
partnerka Lola (Salma Hayek), odhajata 
na Bahame, da bi se spočila po nedavnem 
ropu denarja. Toda Stan (Woody Harrel- 
son), agent FBI, ki jima sledi, ne ver
jame, da se bo Max upokojil. Sumi, da 
pripravljata krajo Napoleonovega dia
manta, tistega, ki bi moral biti pravkar 
razstavljen na Bahamih kot del ladijske 
razstave. Medtem ko je Lola priprav
ljena na nov način življenja, Max kuje 
načrte, kako bi prišel do dragocenega plena. Bo šel Max v akcijo 
in ga bodo končno ujeli pri delu? Po sončnem zahodu je prava 
akcijska rapsodija, ki vas ne bo pustila dihati!

Brigada49
Ta dinamičen film z Joaquinom Phoe- 

nixom in Johnom Travolto v glavnih 
vlogah je prežet z akcijo, napetostjo in 
čustvenostjo ter prikazuje čisto navadne 
ljudi, ki v sebi skrivajo izjemen pogum! 
Vešči in izkušeni gasilci iz brigade49 je 
profesionalna bratovščina, ki predano 
rešuje življenja neznancev. Ko se pre
življaš z delom, kjer nenehno tvegaš 
življenje, se lahko v delčku sekunde vse 
spremeni. Film, poln napetosti, humorja 
in izjemnih posebnih efektov, ki prika

zuje neverjeten pogum in strast teh junakov, je navdušil kritike 
in gledalce po vsem svetu.

Umori v Wonderlandu
1.7.1981 popoldne se policija v Los 

Angelesu odzove na klic z avenije Won- 
derland. Tam jih pričaka grozljiv umor.
Policijska preiskava razkrije dve razli
čici dogajanj, ki sta potekali pred kruti
mi umori, obe pa vključujeta legen
darnega porno zvezdnika Johna Hol
mesa. Ko se zgodba začne, je Holmes 
izgubil status zvezdnika v porno indus
triji in postal narkoman. Prosti čas 
preživlja z dekletom Dawn, čeprav je še 
vedno poročen s Sharon.Vsi trije sestav
ljajo ljubezenski trikotnik. Je v primer Wonderland vmešan le po 
naključju? Poglejte si obe različici zgodbe.

Rubriko je pripravila: 
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

moda

Lea Šinko Štraus

Morja, sonca in počitnic še vedno ni konec, nekateri z do
pustom še začeli niso. Zato tudi tokrat nekaj morskih navdi
hov... Kopalke? Ni modela, barve, kroja, da ne bi bil pravi za 
vas. Seveda pa morate biti pravočasni in potrpežljivi. Ne 
pozabite na “cekar”, ki je lahko koristen za na plažo in večerne 
sprehode, skratka zelo dobrodošel kos “opreme” za na moije. 
Pravtako “japonke”. So lahke, zavzamejo malo prostora, noga 
je “svobodna”, so moderne, uporabljate pa jih lahko na plaži 
in zvečer. Predlagam, da in
vestirate malce več, kajti noga 
naj nikar ne trpi. “Poceni” 
japonke nimajo omenjenih 
prednosti, če niso udobne. Ne 
pozabite na pokrivalo za gla
vo; klobuček, kapa ali pa zdaj 
zelo iskani “trak za lase in ruta 
za na glavo v enem delu”.
Torej lepo se imejte in 
uživajte.
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Rovanu doma že enajsta zmaga
Brežice - Jure Rovan je

zmagal na razburljivem mitin
gu v skoku ob palici, s tem pa 
ostaja nesporni kralj brežiškega 
stadiona, saj je na dosedanjih 
enajstih mitingih zabeležil 
prav toliko zmag. Tokrat mu je 
za 1. mesto zadostovalo v dru
gem poizkusu preskočenih 530 
cm, drugi je bil 21-letni Ljub
ljančan Andrej Polanec, peti 
na letošnjih Sredozemskih ig
rah, s preskočenimi 520 cm. Na 
3. mesto se je uvrstil Goričan 
Jure Batagelj, letošnji državni 
dvoranski prvak Slovenije, ki 
je preskočil 5 m. V ženski kon
kurenci je zmago slavila Gori- 
čanka Nina Vezjak - 410 cm, 
pred klubsko kolegico Tejo 
Melink in Hrvatico Ivono Jer
kovič. Najboljša domačinka je 
bila četrtouvrščena Mateja

Juretov skok na 510 cm

Drobnič s 360 cm. Pri mladin
cih je zmagal Ljubljančan Ma
tej Rupar, ki mu je le malo

zmanjkalo do osebnega rekorda 
460 cm, pri mladinkah pa še ena 
Goričanka Nataša Tomšič. M. K.

Skoki v Krko
Boršt - V nedeljo, 3. julija, je vreme vendarle dopuščalo, da so na 

Borštu uspešno izvedli tretje skoke v vodo, ki se jih je udeležilo kar 
28 tekmovalcev, od tega 15 v kategoriji pod 35 leti. Na 8,5-metrski 
skakalnici je v mlajši kategoriji največ pokazal Jeseničan Jernej Kli
nar, ki si je po mnenju četverice sodnikov prislužil tudi tri desetice, 
drugi pa je bil Matej Bremec z eno desetko, tretji pa domačin Franci 
Stopar. V starejši kategoriji je bil nepremagljiv 67-letni Tržačan Pino 
Avber (na fotografiji), sicer najstarejši tekmovalec in stari znanec 
podobnih tekmovanj, ki je slavil tudi absolutno, namreč točko pred 
Klinarjem. Avber je v svoji konkurenci prepričljivo premagal 
Jeseničana Egona Kepica in Mariborčana Roka Sulka.

Številni gledalci pa so bili nekoliko razočarani zaradi 
odpovedanih nastopov brežiških politikov, sicer pa so si lahko do
dobra napasli oči nad lastovkami, prelomi, vijaki, saltami ter takšnimi 
in drugačnimi povratnimi skoki različnih koeficientov. Najmlajši 
tekmovalec, ki seje podal v 4 m globoko Krko z 18 stopinjami C, je 
bil 12-letni domačin Domen Krkovič. Sicer pa so za dobro 
razpoloženje po koncu dveinpolumega tekmovanja poskrbeli Maj
da Arh, Miran Rudan, harmonikaši, humorist in še kdo. Obisko
valci so se množično udeležili tudi odprte razstave na Lopatičevi 
domačiji, naslovljene “Boršt na črno - Boršt podtalno”. M. K.

plavanje
Krčana tretja

Trbovlje - Dva krška plavalca sta se povzpela na zmagovalni 
oder-Jernej Omerzelje bil 3. na 100 m hrbtno, Jaka Kramaršič 
pa je v isti disciplini na dvakrat daljši razdalji ravno tako stopil 
na najnižjo stopničko zmagovalnega odra. Odlično je plavala 
tudi Dolores Žičkar, ki je na 50 m prsno zasedla 4. mesto.

ju-jitsu
Močna posavska 
zasedba

Ljubljana, Duisburg - Prejšnji 
ponedeljek se je v Ljubljani zbrala 
29-članska slovenska odprava na 
svetovne igre, ah drugače pove
dano - olimpijske igre neolimpij- 
skih športov - v Duisburg, ki bodo 
v tem nemškem mestu potekale do 
nedelje. Med 34 športi je na spo
redu tudi ju-jitsu, ki ga bodo med 
drugim zastopali Dejan Kink in 
Gorazd Kostevc v moškem ter 
sestri Vanja in Vita Preskar v žen
skem paru prikaznih tehnik, ter 
borec Zlatko Rizvič, vsi so člani 
DB V Katana Globoko. Selektor za 
prikazne tehnike je še en Katanec 
Damir Urek, v odpravi sta tudi 
globoški trener Jože Ferenčak in 
sodnik Stane Preskar. Kako pote
ka tekmovanje danes in jutri (21. 
in 22. julija), ko bodo nastopih 
posavski predstavniki, bo mogoče 
spremljati tudi v programu Radia 
Brežice in Radia Sevnica, ko se 
bo iz Duisburga oglašal direktor 
slovenske reprezentance Stane 
Preskar. Najnovejše informacije 
bo posredoval vsak dan med 11.30 
in 12. uro ter med 18.30 in 19. uro. 
Reprezentanca se bo domov vrni
la v ponedeljek.

Športni vikendi živijo
Krško, Kostanjevica na Krki - Minulo soboto je potekal 

tretji turnir letošnjih Poletnih športnih vikendov z imenom Bom
ba. Na prenovljenem ŠRC Šajspoh v Krškem so prvič zaigrali 
odbojko na mivki, in sicer dekleta, medtem ko je turnir v moški 
kategoriji potekal na igrišču v Kostanjevici.

Med malonogometnimi ekipami je bila med 11 moštvi 
najboljša Pizzeria Fontana pred Boštanjom in Olimpom Odpisani. 
Med 12 košarkarskimi moštvi so bili najbolj natančni fantje iz 
Podbočja, pred ekipo Mesarije Jelen Dioniz in artiškimi Levaki. 
Največ znanja in spretnosti v igranju odbojke na mivki so poka
zala dekleta iz Žužemberka, pred novomeškimi Zgagami in celj
sko ekipo Zmigaj se, pri fantih pa Mokronožani pred sevniškimi 
Bombami in novomeško Od žoga.

Poletni športni vikendi se prvič selijo tudi v Brežice. To so
boto bo namreč na igriščih Gimnazije Brežice, ŠRC Grič in Gaja 
Bukošek potekal četrti kvalifikacijski turnir.

LOGAISI Renaultova tehnologija, 
Renaultova kakovost, 
Renaultove storitve.
Že za 1.550.000 tolarjev!

• Sodobna in zanesljiva tehnologija.
• Izjemna prostornost in izredno 

potovalno udobje.
• Visoka stopnja varnosti, ki jo 

zagotavljata bogato znanje in 
izkušnje Renaultovih strokovnjakov.

• Dva preizkušena, varčna in 
zanesljiva Renaultova motorja: 
1.4 75 KM, s povprečno porabo 
6,8 l/100km (kombiniran način 
vožnje) ter zmogljivejši motor 1.6 
90 KM.

Dacia Logan se v svojem razredu 
odlikuje z izjemno prostornostjo, 
udobjem, zanesljivostjo in cenovno 
dostopnostjo. Zakaj ga ne bi 
preizkusili tudi vi?

TPV AV^D UTažka
X* «rn cesta bratov Cerjakov 11, 8250 Brežice
TFV AVTO, BREŽICE

T»»V AVTO «.0.0., Kandijska 30, »060 Hov« M »sto t»ib8 m m m 4a -ji

strelstvo
Pšeničnik peti

Ljubljana - Na osrednjem 
slovenskem strelišču v Ljubl
jani se je v nedeljo končalo 
štiri dni trajajoče državno pr
venstvo v streljanju z malo
kalibrskim orožjem. Najod
mevnejši rezultat je zadnji tek
movalni dan uspel prekaljen
emu šampionu Rajmondu 
Debevcu, ki je s puško v troj
nem položaju od 1200 mož
nih zadel kar 1184 krogov ter 
tako dosegel drugi najboljši 
rezultat vseh časov na svetu.

Napornega tekmovanja so 
se izmed posavskih in dolenj
skih strelcev udeležili le Bre- 
žičani, ki pa zaradi skrajno 
slabih pogojev za vadbo niso 
imeli možnosti poseči po vid
nejših uvrstitvah. Z osvojitvi
jo 5. mesta v streljanju z mal
okalibrsko (MK) pištolo pros
te izbire na razdalji 50 m seje 
v kategoriji mlajših mladin
cev najbolj izkazal šele 15- 
letni Marko Pšeničnik, med
tem ko je bila Gabrijela Pe
šec v streljanju s športno pi
štolo na 25 m precej nezbra
na in je z osvojitvijo 7. mesta 
v absolutni konkurenci moč
no zaostala za svojimi dosež
ki s treningov, na katerih je 
krepko presegala mejo dr
žavnega rekorda za mlajše 
mladinke. V trojnem položa
ju s puško je pri pionirjih do
bro kazalo tudi Petru Kr- 
šlinu, sicer letošnjemu držav
nemu prvaku z zračno puško. 
V stoječejn položaju je med 
vsemi dosegel tretji najboljši 
izid, a je zaradi nekoliko slab
šega streljanja leže in kleče 
na koncu osvojil 9. mesto. 
Jernej Jurkas je bil v isti 
disciplini enajsti.

Rok Deržanič šesti na svetu
Marakeš - Ponovno lahko poročamo o uspehu posavskih atletov, tokrat nas je s 6. mestom na 
svetovnem prvenstvu razveselil mnogobojec Rok Deržanič. 18-letni “fitovec” je na četrtem 
svetovnem prvenstvu za mlajše mladince v maroškem Marakešu zasedel 6. mesto v osmerobo- 
ju, kar je dosedaj najboljša slovenska uvrstitev na teh tekmovanjih.

S 5984 točkami je v svoji 
paradni disciplini dosegel tudi 
slovenski rekord za mlajše 
mladince. Deržanič je sicer iz
boljšal osebne rekorde tudi v 
večini posameznih disciplin. 
Prvi dan je na 100 m tekel 10,95 s, 
v daljino je v svojem edinem 
poskusu skočil 6,97 m, kroglo 
je sunil 12,60 m daleč, 400 m 
pa je pretekel v 50,67 s. Uspe
šen je bil tudi drugi dan tekmo
vanja. V teku na 110 m ovire je 
dosegel odličnih 14,16, v vi
šino je prvič v karieri skočil 
2,01 m, nekoliko se mu je po
nesrečil le met kopja. Z zadnjo 
disciplino, tekom na 100 m, ki 
jih je obvladal v 2 minutah in

slabih 55 sekundah, se je kon
čal njegov dvodnevni naporni 
nastop v hudi vročini.

V mnogoboju je sicer slavil 
Kubanec Yordani Garcia, ki je 
osvojil slabih 500 točk več od 
brežiškega atleta in s tem v tej 
disciplini postavil novo naj
boljšo znamko v mladinski 
konkurenci. Trener perspektiv
nega posavskega atleta Henrik 
Omerzu je takole pokomenti
ral nastop svojega varovanca:

“Rokov nastop je bil resnič
no vrhunski, 6. mesto pa je tudi 
najboljša slovenska uvrstitev 
na tovrstnih prvenstvih. Rok je 
ob državnem rekordu postavil 
tudi številne najboljše dosežke

Pogoji na stadionu so bili res pe
klenski, pri 40 stopinjah C je bilo na 
njem težko preživeti 12 ur na dan. Z 
nastopom sem zelo zadovoljen, saj 
je to že moj drugi rekord v mnogobo
ju v kratkem času - v Mariboru sem 
si s 5909 točkami tudi priboril nas
top na prvenstvu, že ta izzid pa je bil 
za več kot tisoč točk boljši od stare
ga državnega rekorda.

V torek je na evropsko 
prvenstvo za starejše mla
dince v litovski Kaunas od
potoval še en odličen bre
žiški atlet, sicer skakalec v 
daljino, Rožle Bučalo. Na 
prvenstvu ga bo spremljal 
trener Henrik Omerzu.

v posameznih disciplinah, ma
lo se mu je zalomilo le pri metu 
kopja, ker je naredil napako. Po 
šestih disciplinah je bil na od
ličnem 3. mestu, tako da smo 
nekaj časa upali celo ha medal
jo, a hkrati moramo biti realni. 
Potrebno bo še veliko treninga, 
predvsem v metih. Rok je tre
nutno eden najbolj perspektiv
nih mnogobojcev na svetu, 
predvsem kar zadeva skoke in 
tek, s čimer si je tudi priboril 6. 
mesto po ponesrečenem metu 
kopja.

Deržanič je bil s 6. mestom 
najboljši slovenski predstav
nik v Maroku, druga posavska 
predstavnica na prvenstvu, Ro
kova sestrična Maruša Derža
nič, je v troskoku dosegla konč
no 27. mesto. M.K.
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Še ena smrt zaradi drog?
Krško - Kriminalisti in kriminalistični tehniki Policijske uprave (PU) Krško so po obvestilu 
sorodnikov o smrti 26-letnega Krčana v njegovem stanovanju v Krškem opravili ogled kraja, 
na katerem so našli tudi injekcijsko iglo in zavitek rjave praškaste snovi. Policisti sumijo, daje 
smrt povezana z uživanjem prepovedanih drog, najverjetneje heroina. V zadnjih letih možje v 
modrem v Posavju beležijo dva smrtna primera zaradi uživanja drog, zaradi enakega vzroka 
pa sta umrla še dva Posavca, sicer zunaj območja PU Krško. Lani je v državi zaradi uživanja 
prepovedanih drog umrlo kar 22, predlani 11 oseb.

Mladenič se je zadušil, pri 
čemer ni bilo opaziti znakov 
nasilja. Kaj pa je bil vzrok za 
zastoj dihanja, se v tem trenut
ku zagotovo še ne ve, saj je po
trebno počakati na izsledke 
toksikološke analize.

Po policiji dostopnih podat
kih so v Posavju najbolj razšir
jene prepovedane droge mari
huana, heroin, ekstazi in ko
kain. Kriminalistični inšpektor 
Ivan Urek opozarja, daje v Po
savju precej več, kot se prika
zuje ali domneva, tudi sekun
darne kriminalitete. “Znan je 
Primer krškega serijskega vlo
milca, ki ima na vesti vsaj 12 
kaznivih dejanj, še nekaj pri
merov je na Senovem, v Loki 
Pri Zidanem Mostu pa je dejav
na druščina iz Laškega,” je po
jasnil Urek.

V Posavju že nekaj let us
pešno deluje metadonski vzdr
ževalni program. Njegov na
men je zmanjševanje škode ob 
dolgotrajnem jemanju droge, 
Pa tudi čiščenje in vzdrževanje 
abstinence od jemanja opija- 
tov. “Trenutno se pri nas zdravi 
35 oseb, glede na nakup igel 
Pa je po moji oceni rednih uži
valcev v Posavju še vsaj enkrat 
toliko”, nam je povedal dr. Ra
de Iljaž, vodja centra za pre
prečevanje odvisnosti v brežiš
kem zdravstvenem domu. “Pre- 
vladujejo moški, teh je okrog 
tri četrtine, povprečna starost 
°b vključitvi je okrog 22 let, 
vseh vključenih v program pa

nekaj pod 30 let”, je Iljaž v 
grobem ocenil strukturo vklju
čenih, ki jih vsako leto za od
tenek več. Približno ena tretji
na se jih pozdravi, ena tretjina 
se zdravi do konca življenja, 
preostali pa občasno nadaljuje
jo z uživanjem drog. V teh treh 
letih, odkar Iljaž načeluje cen
tru, ni bilo smrtnih primerov 
med pacienti. Iljaž nam je še 
povedal, da se Slovenija lahko 
pohvali z dobro urejeno social
no mrežo, ki prepreči ekonom
sko in družbeno propadanje 
odvisnikov. Poleg tega projek
ta se lahko uživalci odločijo za 
kakšen kratkotrajni program 
projekta človek, detoksikacije, 
najbolj zaželeno in učinkovito 
pa je seveda zdravljenje v do
mačem okolju. Za te programe 
se odloča do ene tretjine uži
valcev, za komune pa 10 do 15 
odstotkov, nekateri večkrat. 
Metadonski program se po po
datkih policije sicer še vedno 
bori z elementarnimi problemi, 
kot je recimo dežurstvo ambu
lant za deljenje metadona. Po
sebej problematični so viken
di, ko se metadon posamično 
preprodaja - tudi v Posavju.

Iljaž opozarja, da je v Po
savju v porastu eksperimenti
ranje mladostnikov z drogami 
in to najbolj očitno v krški ob
čini. “Mladi se z drogami pra
viloma srečajo v obliki preiz
kušanja oziroma eksperimenti
ranja, predvsem z marihuano 
(znani so primeri kuhanja mari

huane v mleku), pa tudi različ
nimi topili,” je razložil Robert 
Perc s krške policijske uprave. 
Dr. Darja Radešček iz Zavoda 
za zdravstveno varstvo Novo 
mesto, vodja raziskave ESPAD 
Dolenjska 2003, pove, da je 
marihuano poskusilo že 25 od
stotkov dijakov s tega podro
čja, kar je primerljivo s sloven
skim povprečjem, več pa naj bi 
jih kadilo in pilo alkoholne pi
jače in se s tem tudi prej srečalo. 
Prav tako se dolenjski dijaki 
pogosteje počutijo nesposobne 
za opravljanje nalog kot pov
prečen slovenski dijak, tudi 
manj vredne in z izrazito nega
tivno samopodobo. Strokov
njaki svetujejo, naj starši pri 
vzgoji usklajujejo besede z 
zgledom in naj ne strašijo mla
dostnikov z nevarnostmi uži
vanja alkohola in marihuane. 
Sicer jim tisti otroci, ki s tem 
nimajo negativnih izkušenj in 
jim uživanje ni tuje, ne bodo 
verjeli niti o nevarnosti uživa
nja trdih drog.

Na dvorišču brežiškega žup
nišča že drugo leto deluje in
formacij sko-svetovalna pisar
na. Odvisnike usmerjajo k raz
nim oblikam pomoči, tesno pa 
sodelujejo z dnevnim centrom 
na Ptuju, pripravljajo pa tudi 
za šolo življenja Don Pierino. 
Delujejo vsak torek med 9. in 
12. uro, za sedaj pa ne beležijo 
pretiranega interesa Posavcev 
za vstop v komune.

Mojca Kosem

Fakin za seboj pustil 
žalost in obup

Sevnica - Sevniško javnost pretresajo govorice o pogrešani Štefki Strniša, ki je aprila lani 
izginila neznano kam. Govorice so povezane s smrtjo 29-letnega Sevničana Boštjana F., ki sije 
sam vzel življenje. Govorice - tudi o domnevni najdbi trupla pogrešane - dobivajo neslutene 
razsežnosti. Nikoli verjetno ne bo znano, ali je pokojni poznal skrivnost o nenadnem izginotju 
ženske, ki mu je menda posojala denar. Znano pa je, daje mladenič pahnil v nesrečo številne 
sorodnike, prijatelje in znance, ki so mu, misleč, daje bolan, posodili okrog 80 milijonov SIT.

Smrt 29-letnega Sevničana 
B.F., ki se je odločil za samo
mor, je za seboj potegnila kup 
govoric in ugibanj. Sevničan se 
je po predvidevanjih za smrt 
odločil zaradi prezadolženosti, 
saj so nanj pritiskali upniki, za 
vrat pa mu je dihala tudi polici
ja. B.F. je bil obseden z igrami 
na srečo. Preko svetovnega 
spleta je igral v londonski igral
nici in tja pošiljal ogromne vso
te denarja. V upanju, da se mu 
bo nasmehnila sreča, je ves svoj 
in tuj denar porabil za to. Tudi 
službo pri enem od posavskih 
podjetij za varovanje je dom
nevno izgubil zato, ker si je 
prilastil tuj denar, krivdo pa 
potem hotel zvaliti na sodelav
ca. Obsedenost z igrami na sre
čo ga je prignala tako daleč, da 
si je denar v velikih količinah, 
pod pretvezo, da je zelo bolan 
in denar potrebuje za zdrav
ljenje, sposojal od sorodnikov 
in znancev, ki so za najem kre
ditov zastavljali svoje hiše. Iz
koristil je svoje najboljše pri
jatelje, ki so zanj zastavili be
sedo (in premoženje) in danes 
ostali praznih rok. Pokojni B.F. 
je namreč trdil, da ima raka in 
je zbiral denar za operacijo v 
Avstriji. Ker operacija ni uspe
la,Je zbiral denar za operacijo 
v Švici. Sorodniki, prijatelji in 
znanci pa so mu nasedli, saj je 
tako prepričljivo govoril o po
segih in o rehabilitacijskem

Vse več ropov in tatvin
Posavje - Na območju Policijske uprave Krško v zadnjem času 
beležijo porast tatvin denarja in zlatnine iz stanovanjskih hiš, 
Predvsem pri starejših ljudeh.

Ivan Urek, kriminalistični 
inšpektor, pravi, da so neznani 
storilci tako oškodovali več ob
čanov za celotne pokojnine. 
Prihajajo v dnevnem času po 
dva ali trije in ljudi prosijo za 
v°do. V času, ko se ti odmakne
jo, pa neznanci pregledajo spal
nice in na mestih, kjer starejši 
ijudje shranjujejo pokojnine, 
te tudi najdejo. Zato oškodo
vanci ne ugotovijo takoj, da 
Jim je denar ukraden, ravno ta- 

pa si ne zapomnijo njihove
ga podrobnejšega opisa ali pre- 
voznega sredstva, pojasnjuje 
Urek.

Kriminalistični inšpektor 
Urek je izpostavil tudi po
datek, da so letos v Posavju ob- 
ravnavali tudi več ropov, stor- 
Jenih nad starejšimi ljudmi v 
nočnem času. Neznani storilci 
Prihajajo v skupini po trije na 
nomačije starejših občanov in 
na silo vstopijo v hišo. Nemoč
nim ljudem z baterijo svetijo v 
°?raz, tako da jih ti ne morejo 
[deti. Medtem pa preiščejo 

°hičajna mesta, kjer ljudje 
manjujejo svoje prihranke. 

Zato policisti občane opo

zarjajo, da je stanovanjske hiše 
potrebno zaklepati tudi podne
vi, ko gredo iz hiše; denar je 
potrebno shranjevati na neobi
čajnih mestih in ne v spalnici 
pod rjuhami ali v nočni omari
ci. Urek tudi opozarja, naj ob
čani ne nasedajo prošnjam za 
vodo in drugim pretvezam. No
benega neznanca naj ne spuš
čajo v hišo, če ga opazijo v bli
žini, naj o tem obvestijo polici
jo na številko 113. Pomembni 
so tudi podatki o opisu nezna
nih oseb, predvsem starost, go
vor, oblačila, način hoje in ka
kršnokoli posebnost, s katero 
bi naknadno prepoznali te ose
be. Velja si zapomniti tudi 
znamko vozila, barvo, glasnost 
vozila ali druge posebnosti, 
predvsem pa oznako na registr
skih tablicah.

Urek je povedal, da so za
beležili tudi primere, ko občani 
tatvin in ropov niso prijavili 
policiji. Zato pozivajo, da vsak 
tak primer občani prijavijo in s 
tem pomagajo izslediti sto
rilce, pa tudi preprečiti nova 
kazniva dejanja.

Jana Morinc

Namesto gob našel človeka
Mali Trn - Občan iz Malega Trna je pri nabiranju gob našel 
čana, ki je že od prejšnjega dne sedel v gozdu in se zaradi 

°dhlajenosti ni mogel premikati. Na pomoč so po težko dostopni 
prišli gasilci in 63-letnega občana iz okolice Krškega, ki je 

ciemval nekoliko zmedeno, pripeljali iz gozda. Podhlajenega in 
k hidriranega možakarja, ki je povedal, da čaka osebo, s katero 

0 Podiral drevesa, so oskrbeli v zdravstvenem domu Krško, nato 
4 s° ga odpeljali v brežiško bolnišnico. Patrulja PP Krško, ki je

UfišLa na kraj dogodka, je ugotovila, da ni znakov kaznivega
a. N.C.C.

Sodba za smrt Žerjavovih 
razveljavljena

Ljubljana - Konec oktobra lani se je na Okrožnem sodišču v 
Novem mestu zaključila obravnava zoper Marjana Pajka iz 
Grosupljega, kije bil obdolžen, daje povzročil prometno nesrečo 
iz malomarnosti. V njej sta umrla zakonca Žerjav iz Sp. Po- 
hance pri Artičah, še ena sopotnica pa je bila hudo poškodovana. 
Zadeva se je zaradi zamenjave senata med postopkom vlekla 
kar dve leti, nakar je le bila izrečena sodba - leto in pol zapora 
ter odvzem vozniškega dovoljenja za šest mesecev.

Vendar pa z omenjeno kaz
nijo ni bila zadovoljna nobena 
stran in obe strani sta napoveda
li pritožbo; zagovornik obdol
ženega zato, ker je pričakoval 
oprostilno sodbo in tožilka Na
da Černugelj Doltar, kije zah
tevala višjo kazen - tri leta zapo
ra; sicer pa je za omenjeno kaz
nivo dejanje predpisana kazen 
od 1 do 8 let zapora.

Ker tožilke zaradi dopusta 
nismo uspeli dobiti, ne vemo, 
ali sta se obe strani tudi zares 
pritožili, kar pa v tem trenutku 
pravzaprav ni pomembno. Za
gotovo se je pritožil Pajkov za
govornik Boris Grobelnik in 
Višje sodišče v Ljubljani je pri
tožbi ugodilo. Tako je sodba 
razveljavljena in vrnjena v No
vo mesto. Višje sodišče je ob 
tem sodniku Kodriču navedlo

tudi nekaj dobronamernih stro
kovnih napotkov; Kodrič 
namreč na zadnji obravnavi ni 
pristal na še eno izvedeniško 
mnenje, kar bi zadevo znova 
podaljšalo. Iz vsega tega je mo
goče razbrati, da Višje sodišče 
precej očitno pritrjuje tezi za
govornika obtoženega, ki trdi, 
da na zatožni klopi sploh ni 
pravi človek. Po njegovem 
mnenju bi naj nesrečo zakrivil 
hrvaški voznik tovornjaka, ki 
naj bi se ob nepravem času od
ločil za prehitevanje in Pajku 
zaprl pot, zaradi česar je sled
nji močno zavrl, njegov avto 
pa je odneslo v nasproti voze- 
čo”petko” Žerjavovih.

Ker se bližajo sodne počit
nice, bo ponovna obravnava 
najbrž šele septembra ali še kas
neje. J.K.

Grozil z eksplozijo plina
Dobova, 14. julij - V popoldanskih urah je občan Dobove 

v stanovanjskem objektu grozil z eksplozijo plina. Posredo
vali so policisti, nato pa še gasilci Poklicne gasilske enote 
Krško, ki so zaradi nevarnosti eksplozije prezračili prostore, 
zaprli ventile plinskih jeklenk in jih skupaj z gorivom odstra
nili na prosto zunaj objekta.

zdravljenju v zdravilišču ter o 
kruti usodi, da se je vsem zas
milil. Poleg tega je lagal tudi o 
svojih službah tako v Ljubljani 
kot Novem mestu, v resnici pa 
je bil brezposeln.

Ko je resnica o njegovih 
goljufijah prišla na dan, so ga 
oškodovanci prijavili. Policij
ska postaja Sevnica je v letoš
njem letu zoper B.F. podala pet 
kazenskih ovadb zaradi suma 
goljufije, v katerih naj bi bili 
posamezniki oškodovani za 50

malo pred izginotjem, še dva
krat po 30 tisoč evrov.

Sedanja smrt mladega Sev
ničana pa nakazuje, da je sled
nji v grob morda odnesel marsi
katero skrivnost. Pogrešana in 
pokojni sta bila dobra znanca 
oz. prijatelja, pogrešana pa mu 
je menda resnično posojala de
nar. Zanimiv je podatek, da je 
bil pokojni kot uslužbenec po
djetja za varnost zadolžen za 
hišo, v kateri je živela pogreša
na Štefka. Lastnik hiše Jakob

V letu 2003 je policijska postaja zoper B.F. podala kazensko 
ovadbo zaradi suma storitve kaznivega dejanja zatajitve po 
215. členu KZ RS, v letošnjem letu pa tudi obdolžilni predlog 
na okrajno sodišče v Sevnici zaradi kršitve zakona o orožju - 
posedovanje orožja in streliva brez orožne listine.

V letošnjem letu je PP Sevnica zoper B.F. podala pet kazen
skih ovadb zaradi suma storitve kaznivega dejanja goljufije, v 
katerih naj bi bili posamezniki oškodovani za 50 milijonov 
SIT. Po naših podatkih pa naj bi si pokojni še slab teden pred 
smrtjo sposodil 30 milijonov SIT. Pri akcijah je bil precej agre
siven, saj je “dobrotnikom”, ki bi mu posodili denar, kar sam 
predlagal zavarovanje kredita z njihovim premoženjem.

milijonov SIT. Sevničan je kot 
izhod iz stiske izbral samomor, 
kot klic na pomoč pa je sedaj 
mogoče razumeti njegov dom
nevno prostovoljni obisk po
licijske postaje nekaj dni pred 
smrtjo.

Dobro obveščeni pravijo, da 
bi pokojni vedel povedati kaj 
več o Štefki Strniša, ki je aprila 
lani izginila neznano kam. Ko 
so družinsko hišo Strniševih na 
Orehovem zaradi gradnje HE 
Boštanj odkupili in podrli, sta 
si zakonca Strniša razdelila 
kupnino in se razšla. Štefka se 
je naselila v hiši svoje sestre, 
ki z družino živi v Nemčiji. Iz 
hiše na Ledini je izginila brez 
sledu. Policijski podatki pravi
jo, da je Štefka 24. aprila lani 
ponoči s taksijem prispela v 
Sevnico. S seboj je imela po
tovalko, osebno izkaznico in 
potni list, medtem ko je avto 
pustila doma. Od takrat naprej 
o Štefki ni bilo sledu, ljudski 
glas pa je poročal, da se je mor
da - vsa zatopljena v vero - od
pravila na kakšno romarsko pot 
v tujino. Neuradno smo izvede
li, da je pogrešana marca lani 
dvignila s svojega računa 30 
tisoč evrov, potem pa v aprilu,

Černič potrjuje, da je družina 
v mladem varnostniku B.F. naš
la čudovitega prijatelja. Tudi 
po tem, ko ni bil več zaposlen 
kot varnostnik, je bil zaprošen, 
da popazi na hišo in pogleda, 
če je vse v redu. Tudi po skriv
nostnem Štefkinem izginotju so 
se lastniki hiše pogovarjali in 
posvetovali z njim, saj je bil 
njihov resnični zaupnik. Poli
ciji je bilo v fazi zbiranja ob
vestil o izginuli Štefki Štrniša 
znano poznanstvo z B.F., ven
dar na Policijski upravi (PU) 
Krško pravijo, da ni bilo doka
zov, ki bi utemeljevali sum ka
znivega dejanja v povezavi 
med izginotjem in poznan
stvom.

Po Sevnici pa so se malo 
pred samomorom nesrečnega 
Sevničana razširile tudi govo
rice, da so našli truplo pogreša
ne, saj naj bi pes prinesel roko 
pokojne. Na PU Krško so nam 
potrdili, da je pes, s katerim se 
je sprehajala občanka z Ore
hovega, resnično prinesel nena
vadno kost. O najdbi je bila 
obveščena policija. Strokovni 
ogled pa je pokazal, da gre za 
živalsko kost.

Nada Černič Cvetanovski

Ujeli prebrisane tatove 
luksuznih avtomobilov

Posavje - Kriminalisti policijske uprave Krško so prejšnji teden 
s petimi hišnimi preiskavami zaključili šestmesečno operativno 
obdelavo kriminalne združbe, ki jo sumijo kaznivih dejanj po
narejanja listin, overitev lažne vsebine, goljufij, prikrivanja in 
oškodovanja pravic - vsega skupaj so spisali kar 35 prijav. Med 
preiskavami so kriminalisti med drugim zasegli tudi pet osebnih 
avtomobilov, ukradenih v tujini - dva forda KA, Golfa štirico, 
okoli 20 milijonov SIT vrednega Mercedesa S320 ter na 12 milijo
nov SIT ocenjenega BMW 530. Tri osebe od osmih osumljencev
- vsi prihajajo iz Posavja in so stari med 21 in 49 leti - so privedli 
k preiskovalnemu sodniku Okrožnega sodišča v Krškem, ki je po 
zaslišanju odredil pripor za 34-letnika in 49-letnika.

Osumljenci so vozila, ki so bila v tujini kupljena na leasing, 
pripeljali v Slovenijo, jih tu na podlagi ponarejene dokumenta
cije na novo registrirali, s pomočjo komisijske prodaje zanje najeli 
nov leasing in jih prodali naprej. Slovenskim leasing hišam so 
plačali obrok ali dva, nato pa vozilo po enakem sistemu prepro
dali naprej. Različne leasing hiše so tako oškodovali za več deset 
milijonov SIT. Po podatkih policije se nekaj vozil višjega cenov
nega razreda - med njimi so Toyota, BMW, Mercedes in Porsche
- ki so jih uporabljali osumljenci pri svojem poslovanju, nahaja 
tudi na Hrvaškem in jih s pomočjo Interpola še iščejo.
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Možnosti za novo partnersko zvezo se vam 
bodo ponudile pri delu z organizacijo, ki ste se ji 
pred kratkim pridružili. Napredovali boste v vseh 
pogledih, le nadaljujte, kot vam narekuje vest in 
vaš občutek.

BIK
Prijatelji vas enostavno ne bodo razumeli. Obeta 

se vam večji zaslužek, prav tako vas bodo pri delu 
pohvalili. Potrebnih bo nekaj več nadur, zato do
bro si organizirajte čas, ki ga imate na voljo.

DVOJČKA
Z neprijetnim dogodkom na delovnem mestu 

si preveč ne belite glave. Uživali boste v družbi, 
predvsem otrok, to vas bo sprostilo. Za kulisami 
se bo dogajalo marsikaj, zato sledite govoricam.

RAK
Če ste pripravljen^ vsaj malo tvegati, se vam 

obeta veliko koristi. Če vozite avto ali upravljate 
z mehanizacijo, bodite previdni. Ohranite zbra
nost tudi v težkih trenutkih, saj boste tako lažje 
poiskali rešitev.

LEV
Razjezili boste partnerja z zapravljanjem skup

nega denarja za nepotrebne stvari. Ne dovolite si, 
da ostanete v ljubezenski vezi le zato, ker vam je 
udobno. Krajše potovanje ali izlet vam bo povrnil 
energijo.

DEVICA
Zaupanje v samega sebe narašča, napredovan

je na delovnem mestu vam je zagotovljeno. Pazite 
na svoje manire v javnosti. Dodatna disciplina vam 
bo pomagala pri doseganju vaših ciljev.

TEHTMICA
Ne vznemirjajte starejših sorodnikov s svojimi 

problemi, saj jih ne bodo razumeli. Spoznali boste 
nove prijatelje in skupaj boste uživali v raznih 
dejavnostih. Ne verjemite gestam, saj vse ne bodo 
iskrene.

ŠKORPIJON
Najprej morate razrešiti nekaj zasebnih prob

lemov, predno boste nadaljevali s začeto delo. Pri
sluhnite bolj izkušenim od vas, saj vam lahko to 
koristi. S partnerjem se odpravita na kratek oddih.

STRELEC
Če še niste razmišljali o samostojni poslovni 

poti, je sedaj pravi čas za to. Vaša pripravljenost, 
da pomagate drugim, vas lahko popolnoma izčrpa. 
Naučite se kdaj reči ne. Bodite pripravljeni zagovar
jati lastno delo.

K0Z0R06
Načrtujte potovanje ali le zabavo, potrebujete 

namreč sprostitev. Vzemite si čas za stare prijatel
je in sorodnike, kijih ne vidite pogosto. Razmisli
te o zanesljivi naložbi za suhe dni.

VODNAR
Vzemite si čas in premislite o vseh možnostih, 

ki se vam ponujajo. Največ boste dosegli, če se 
lotite prenove stanovanja. Vaša trma se vam bo 
pošteno maščevala, če boste partnerju postavili 
ultimat.

RIBI
Doma vam bo najbolj koristila odkritost. Posta

viti boste morali dodatna hišna pravila, da bo vse 
teklo brez težav. Delo si boste morali vzeti tudi 
domov, ali pa bodo potrebne nadure.

;to, d.o.o
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... na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno reši
tev, prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Maja Radej,
Blanca 82, 8283 Blanca

2. nagrada - 
zgoščenka
Elica Kolar,
Lapajnetova 2, 8270 Krško

3. nagrada - 
kaseta
Gregor Sernec,
Ul.Talcev 9, 1433 Radeče

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
PARALO, IMAMIT, RAMOS, 
ORANTA, AFONIJA, ATLAN
TA, TER, TRAFALGAR, LIK, 
EIDOFOR, EBONIT, OBALA, 
TUTOR, ERIS, INNSBRUCK, 
VT, KAI, IGRA, VEK, ALK, 
SLIM, ERO.

Geslo: POLETNI UŽITKI

Rešitev nagradne križanke 
pričakujemo do petka, 
29.7.2005, na naslov: 
SavaGlas, Trg izgnancev 12, 
8250 Brežice s pripisom “Na
gradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki 
napišite ime, priimek, točen na
slov in svojo davčno številko!

Pošljite rešitev cele križanke, 
ne le gesla!
Fotokopij ne upoštevamo!

2 3 4 5 6 7 4
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Cincal je in cincal, 
dokler se ni na položajček pricincal.

Fotelji so v slogu -
le napačni sedijo na njih v svojem krogu.

<rr>
Španska vas je točno pri nas!

. C . .23

Kdo bo koga?
-se vrag Bogu roga.

Ljubezen je baje neulovljiva, 
ko se ujameš vanjo, pa je vsega kriva.

Rez je carski - d šiv je mesarski.
<=>

Šolnina za življenje 
je ponavadi vsakdanje trpljenje.

Žalitev so požrli, 
ko so jih s podkupnino podprli.

(Vladimir Gajšekl

kino

Kino servis Brežice
Četrtek, 21.7., petek, 22.7., sobota, 23.7., in nedelja, 24.7., ob 

19. uri Štoparski vodnik po galaksiji, znanstveno-fantastična 
komedija, in ob 21. uri Vohunska naveza, akcijski, vojna drama; 
četrtek, 28.7., petek, 29.7., sobota, 30.7., in nedelja, 31.7., ob 19. 
in 21. uri Vojna Svetov, znanstveno-fantastična pustolovščina.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 21.7., ob 20. uri Roboti, animirana pustolovščina; 

petek, 22.7., in sobota, 23.7., ob 20. uri Ugani, kdo pride na 
večerjo, romantična komedija; nedelja, 24.7., ob 20. uri Roboti; 
četrtek, 28.7., ob 20. uri družinska komedija Navihana druščina, 
petek, 29.7., in sobota, 30.7., ob 20. uri akcijski triler Mesto 
greha; nedelja, 31.7., ob 20. uri Navihana druščina.

Kulturna dvorana Sevnica
Petek, 22.7., ob 17. uri Roboti, animirana pustolovščina; so

bota, 23.7., ob 20. uri Talec, akcijski triler; petek, 29.7., ob 20. 
uri Hotel Ruanda, vojna drama; sobota, 30.7., ob 20. uri Bat- 
man: Na začetku, akcijska domišljijska pustolovščina.

[ANEKDOTEj
Tako pametni, pa tako...

O nemškem cesarju Viljemu II. je nekdo preveč glasno 
pomislil:
“Cesarje norec!”
Pred policijskim komisarjem se je neprevidnež zagovarjal, 
daje govoril o kitajskem in ne o nemškem cesarju. 
“Kitajska gor, Kitajska dol!” je menil funkcionar. “Ne boste 
nas prevarali. Ves svet ve, daje samo en cesar norec in ta je 
naš. Obsojam vas na plačilo denarne kazni!”

Povprečen pesnik seje na vse kriplje trudil, da so ga pred
stavili pesniku Giuseppu Pariniju. Hotel mu je prebrati dva 
soneta na isto temo, da bi mu književnik svetoval, kateri je 
za tisk primernejši. Ko je slišal prvega, je Parini brez obotav
ljanja dejal:
“Tiskajte drugega!”

-------- —-m « »n —
Francoski parlamentarec, zago- 
vornikpomirjevalne politike, je 
vprašal politika Georgesa Clemen
ceauja, ali je njegovo sovražno sta
lišče do Nemcev posledica tega, ker 
jih dobro pozna.
“Ali ste sploh kdaj bili v Nemčiji?” je 
poizvedoval.
“Ne, gospod,” je odgovoril Clememnceau. Sam nisem bil v 
Nemčiji, pač pa so bili, kar jaz živim, Nemci že dvakrat pri 
nas!” ^

Italijanska dramska igralka Eleonora Duše je bila na 
začetku igralske poti zelo suha. Nekega večera, ko je šla 
igrat v torinsko gledališče, jo je ujela ploha in jo premočila. 
“Oh, strašno! Pravi vesoljni potop. Prav do kosti mi je prišel 
dež!” je rekla v gledališču.
“No, pot res ni bila dolga!” je z rahlim nasmeškom pripom
nil glavni komik.

----- — • —
Med govorom angleškega esejista Charlesa Lamha je nek
do zasikal. Lamb je rekel:
“Samo tri stvari sikajo: gos, kača in bedak. Pridite sem, da 
ugotovimo, kaj ste!”
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Brežice
Skoraj ne mine nobeno leto, 

da nas ne bi prizadela kakšna 
naravna nesreča. V letošnjem 
letu se je začelo z zimsko po
zebo, ki je naredila največ 
škode v sadjarstvu, v vinogra
dih pa le na manj primernih vi
nogradniških legah. Nato so se 
neurja vrstila kot po tekočem 
traku in sicer 4. maja, 15. maja, 
26. junija, 29. junija, 1. julija, 
8. julija. Najbolj usodno je bilo 
Prav zadnje omenjeno neurje s 
točo, ki je naredilo zdaleč naj
več škode in zajelo največje 
območje.

Odpravo posledic škode za
radi elementarnih nesreč ureja
ta dva zakona in sicer Zakon o 
varstvu pred naravnimi in dru
gimi nesrečami (Ur. list RS. št. 
64/94) in Zakon o odpravi pos

OBČINA BREŽICE

Pristojnosti občinskih in državnih organov na področju 
elementarnih nesreč za področje kmetijstva

ledic naravnih nesreč (Ur.l. RS 
št. 75/03). Pristojnosti oziroma 
naloge občine so, da imenuje 
komisijo za zbiranje vlog 
upravičencev, obvesti upra
vičence o sprejemu programa 
in o možnosti vložitve vloge 
za pridobitev sredstev državne 
pomoči. Način obveščanja po
teka preko lokalnih medijev 
(Radio Brežice) in preko kra
jevnih skupnosti ter Kmetijsko 
svetovalne službe. V komisijo 
morajo biti imenovani vsaj tri 
je člani, od katerih mora biti 
vsaj eden za območje občine 
pristojen kmetijski svetovalec. 
Naloga komisije poleg ocenje
vanja je tudi, da upravičencem 
zagotovi strokovno pomoč pri 
izpolnjevanju obrazcev. Na ob
močju Posavja se poskušamo 
vedno organizirati tako, da vse 
tri posavske občine zbiramo 
vloge istočasno v istem terminu 
(rok za oddajo prijav po toči 
teče od 18. do 22.7.2005) in s 
tem pripomoremo, da je manj 
zmede na terenu, saj imajo 
nekateri upravičenci zemljišča 
v več občinah, prijavo o škodi 
pa morajo narediti v tisti ob
čini, v kateri se nepremičnina 
nahaja. Občine se za izplačilo 
pomoči iz svojih proračunov v

večini primerov ne odločajo, 
ker zato niso stimulirane, saj se 
ob končnem obračunu znesek, 
ki ga dobijo upravičenci dobi
jo od občine, odšteje. Na os
novi predhodne ocene in po
trditve ocene regijske in dr
žavne komisije se izdela pro
gram odprave elementarne ne
sreče, ki se da v obravnavo in 
potrditev vladi. Vlada odloči o 
uporabi sredstev za odpravo 
posledic škode v kmetijstvu na 
podlagi ocene neposredne ško
de v kmetijstvu in predloga za 
odpravo posledic škode v kme
tijstvu, če nastane škoda v 
času 120 dni večkrat v istih ali 
različnih krajih RS. Sredstva 
se lahko uporabijo za vse pri
marne odprave posledic škode 
v kmetijstvu v tem obdobju, če 
je vsota neposredne škode v 
kmetijstvu večja od 0,3 promi
la načrtovanih prihodkov 
državnega proračuna. Da bi 
oškodovanci dobili državno 
pomoč morajo biti izpolnjeni 
še naslednji pogoji:

- v času nastanka elemen
tarne nesreče mora biti upra
vičenec vpisan v register kme
tijskih gospodarstev (mora 
imeti tako imenovani KMG 
MID);

- škoda mora znašati več kot 
30 odstotkov, na območjih z 
omejenimi možnostmi za kme
tijsko dejavnost pa več kot 20 
odstotkov;

- izračunana škoda na upra
vičenca mora biti več kot 
57.000 SIT

- skupna površina poškodo
vanih kmetijskih površin mora 
biti najmanj 1 ha primerljivih 
površin, kar je enako lha njiv 
ali vrtov ali 2 ha travnikov ali 
ekstenzivnih sadovnjakov ali 
4 ha pašnikov ali 0,25 ha inten
zivnega sadovnjaka ali vino
grada ali 0,2 ha drevesnic ali 
trsnic.

V skladu z Uredbo o metodo
logiji za ocenjevanje škode 
(Ur.l. št. 79/05) se končna škoda 
oceni praviloma 14 dni pred 
agrotehničnim rokom spravila 
pridelka. Pri nekaterih kulturah 
se s časom škoda stopnjuje, pri 
nekaterih (koruza) pa se škoda 
lahko s časom zmanjša, zato je 
ocena najbolj realna pred spra
vilom. Podatki, ki jih upravi
čenci navajajo v vlogah, se 
morajo ujemati s podatki, ki so 
jih navedli v subvencijski vlo
gi in z ortofoto posnetki.

Z novim Zakonom o dohod
nini je tudi nekaj sprememb

glede zmanjšanja katastrskega 
dogodka. Če se za posamezno 
škodo zbirajo prijave in je 
škoda ocenjena v skladu z 
Uredbo o metodologiji za ocen
jevanje škode, davčni organ po 
uradni dolžnosti pridobi podat
ke od Agencije RS za kmetijske 
trge in razvoj podeželja, občine 
ali druge osebe, pooblaščene 
za vodenje podatkov o oceni 
škode. Če se prijave ne zbirajo, 
mora oškodovanec sam najeti 
cenilca in ob dohodninski pri
javi za preteklo leto predložiti 
cenilni zapisnik. Do sedaj je 
bilo potrebno oddati vlogo na 
DURS v roku 30 dni od nastan
ka škode. Iz istega zakona je 
tudi novost, ki je popolnoma 
nelogična. Od prejetih sredstev 
za odpravo posledic naravnih 
nesreč je potrebno plačati tudi 
dohodnino, ki se odvede že na 
začetku. Osnova za dohodnino 
za letošnje leto je 25 odstotkov 
od dodeljenih sredstev, od ka
terih se odvede 16 odstotkov 
dohodnine.

Opozoriti velja, da morajo 
upravičenci oddati vloge v 
roku, ki je določen za zbiranje 
vlog. Po roku se vloge ne bodo 
zbirale, razen v posebnih pri
merih (bolezen), za kar pa mora

SauaGlas, 21.7.2005

imeti zamudnik tudi dokazilo.
Glede na klimatske spre

membe se bomo morali nava
diti, da bodo naravne nesreče 
naša stalnica, zato smo vas žele
li s tem člankom opozoriti o 
pristojnosti organov, ki sode
lujejo v postopku, pa tudi o 
kriterijih, ki morajo biti izpol
njeni, da se lahko dodelijo dr
žavne pomoči.

Predsednik občinske komi
sije za elementarne nesreče za 
področje kmetijstva in član 
regijske komisije za elementar
ne nesreče

Roman Matjašič

občinski svet brežice
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Ureditveni
načrt
*a staro mestno 
jedro

Na 20. redni seji Občinsk 
sVeta občine Brežice smo s sj 
Jetjem sprememb in dopoln 
Ureditvenega načrta staro m 
j10 jedro - Ulica pod obzidj 
Levstikova ulica - prvo br: 
dosegli pomemben napre 
Pri zagotavljanju prepotrefc 
r'°vih parkirnih mest v sair 
jUestu. Tako bomo v bližnji 
bodnosti pridobili približno 
n°vih parkirišč. Ob tem se k 
JPdi posluh župana g. Iv 
šolana za reševanje tovrst 
[ežav, ki se v Brežicah vleč 
2e vrsto let.
. Zelo pomemben je tudi sj 
Jem sklepa o potrditvi do 
fdenta identifikacije investi 
skega projekta “zapiranje de 
jUje komunalnih odpadkov 1 
°°va”. Ta dokument je osni 
ža sanacijo deponije odpadi 
'f KS Dobova, kjer se odlag 
že od leta 1965. Vrednost 
'Uvesticije znaša pribli; 
52-800.000 SIT. Del naj bi 
^nciralo Ministrstvo za ol 
Je 'n prostor (31.250.000 S 

pa Občina Brez
21.550.000 SIT). Dela naj

Začela v septembru 2005, 
aJ bi se tudi pričeli odva; 

, Padki na centralno regij: 
, ePonijo pri Novem me;

ncala pa predvidoma do k 
a ]eta 2005. 

v ''Ne to nam pove, da' ^ učim pu
s Pan kot večina v uuci 
d etuv uspešno soočamo ; 
k0na^njih dni in verjame 

tako tudi v prihodnji

Razvojna strategija 
občine Brežice

Vlada RS je nedavno tega 
sprejela strategijo bodočega 
razvoja države.

Tudi v občini Brežice nujno 
potrebujemo tovrstni doku
ment. O tem je bilo sicer že ve
liko govora, storjenega pa bolj 
malo. V dveh letih bo potreb
no, tudi zaradi zakona, sprejeti 
nov prostorski red, ki bo začrtal 
smeri bodoče uporabe prosto
ra. Več dejavnikov bo vplivalo 
na to, kako bomo začrtali svoj 
prihodnji razvoj. Za sedaj dej
stvo, da je naša občina postala 
eno najpomembnejših jugo
vzhodnih vrat Evrope, ni pri
neslo nič kaj otipljivega za ob
čane. Kar nekaj pomembnih 
vprašanj bi bilo potrebno raz
čistiti in o njih temeljito razmis
liti.

Predvsem, ali bo občina os
tala še naprej v takem obsegu, 
kot jo poznamo, ali pa se bo, 
po vzoru drugih delov Slo
venije, razdelila na več manj
ših? Zelje iz preteklosti so zna
ne. Nič manj, kvečejmu bolj, je 
pomembno, kakšen gospodar
ski razvoj si lahko obetamo? 
Kje bodo našle možnost zapo
slitve množice mladih izobra
ženih Brežičanov in Posavcev?

Pred nami je res čas kislih 
kumaric, pravzaprav je že tu, 
čas počitnic in letovanj. Pravi 
čas, da najodgovornejši razmis
lijo o teh in drugih vprašanjih, 
ki so pomembna za vse nas. Ker 
se je politični prostor stabili
ziral in umiril, tako je vsaj jav
no mnenje, je verjetno tudi re
alno pričakovati, da bo novo 
občinsko vodstvo jeseni odgo
vorilo na omenjena pereča 
vprašanja. To ljudstvo tudi pri
čakuje.

v Marko Hercigonja,
°dja svetniške skupine SDS

Za svetniško skupino LDS 
J. Avšič

☆ ☆

☆ ☆

Spoštovani!

V naši svetniški skupini smo 
vse boj zaskrbljeni, saj ugotav
ljamo, da občina Brežice nima 
razvojne strategije, zato smo z 
vso vnemo podprli idejo, da se 
poskušamo na ravni vseh (tis
tih, ki bodo želele sodelovati) 
svetniških skupin poenotiti o 
dolgoročni viziji razvoja ob
čine. Prav bi bilo, da bi posta
vili prioritete in jim nato maksi
malno sledili. V naši skupini 
vidimo razvojne možnosti v

turizmu, trgovini in ob tem tudi 
razvoj malih in srednjih pod
jetij. Zavedajoč se, da je po
membno ohraniti že vsa obsto
ječa podjetja in nenehno nudi
ti razvojne možnosti novim. 
Upamo, da je prvi korak nare
jen s tem, ko želimo prestruk
turirati občinske komisije in 
odbore ter jih oblikovati na 
osnovi različnih kriterijev. Ne
kateri kriteriji so zakonsko po
gojeni, druge bomo iskali v 
strokovnosti. Vsekakor bomo 
težili za tem, da bi bili sestav
ljeni tako, da bi bila njihova 
stališča občinskim svetnikom 
v pomoč pri odločitvah. Želi
mo si; da bi tudi v našo občino 
zaplula ladja napredka in da bi 
v jadra lovili čim več pozitivne 
energije.

Vse lepo v poletnih mesecih.

Za LORKS 
mag. Stanka Preskar

CIC
maš WnJa
Slovenska ljudska stranka

www.sls.si

DeSUS
** vse general
Po kongresu DeSUS smo pri

čakovali vidne spremembe. 
Prezgodaj je še za oceno sta- 
nja.Vsi, ki se dalj časa sreču
jemo z različnimi problemi v 
krajevnih skupnostih, občinah 
in državi, ne moremo biti za
dovoljni. Vse več dejanj gre 
mimo državljanov. Kdo je temu 
kriv!? Odgovor vedo posamez
niki, vse premalo pa se tega 
zaveda volilno telo in izvolje
ni.

Za kritiko takoj izkoristijo 
našo stranko (dva svetnika v 
naši občini in štirje poslanci v

državnem zboru). Predsednik 
DeSUS Karl Erjavec je grešil, 
ker je imel v avionu svojo regi
strirano ženo, če bi imel katero 
drugo ali istospolnega partner
ja, bi bilo vse v redu.

V zadnjem SavaGlasu so 
izostali članki kar štirih svet
niških skupin. So dopusti glav
ni razlog?

Ne samo prefinjeno povabi
lo na sejo občinskega sveta, 
tudi več samokritičnosti in dos
lednosti je potrebno v politič
nem delovanju. Marsikaj bi 
lahko zapisali; toda ukvarjati 
se samo s seboj, ne bi bilo ko
ristno. Priporočamo vsem, da 
govorijo malo, povedo veliko 
in prihranijo čas in dosežen bo 
boljši rezultat.

DeSUS je z Vami, spoštovani 
bralci, tudi na dopustu !

Vodja svetniške skupine 
Rok Kržan

SOCIALNI
DEMOKRATI

posavska unija Nova Slovenija
Kritanska ljudska stranka
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Novice iz občine Sevnica

Vlada Republike Slovenije 
ob sprejemu Uredbe o lokacij
skem načrtu za HE Blanca ni 
istočasno sprejela tudi programa 
urejanja infrastrukturnih ureditev, 
ki niso neposredno vezane na 
izgradnjo elektrarne. Projekte 
morajo v svoje programe izva
janja in financiranja uvrstiti pri
stojna ministrstva, predvsem 
Ministrstvo za promet in Minis
trstvo za okolje in prostor. Zato 
seje župan Kristijan Janc sestal z 
ministrom za promet mag. Jane
zom Božičem in ministrom za

okolje in prostor Janezom 
Podobnikom ter njunimi naj
bližjimi sodelavci. Pogovaijali so 
se o uskladitvi programa infrastruk
ture in zagotovitvi sredstev za nje
govo izvajanje v naslednjih pro
računskih letih, ker bo Sevnica kar 
precej veliko gradbišče. Večino ak
tivnosti bodo morale izpeljati pris
tojne državne ustanove. Pričakuje 
se, da bo usklajen predlog priprav
ljen v najkrajšem času in ga bo vla
da morda obravnavala še pred do
pusti. Izhodišče za razgovore je 
sklep Občinskega sveta občine 
Sevnica ob sprejemanju Držav
nega lokacijskega načrta za HE 
Blanca.

Vlada je za direktorico Javne
ga podjetja Infra, ki skrbi za izved
bo infrastrukture pri izgradnji ver
ige HE na spodnji Savi, s 1. sep
tembrom imenovala Ano Gračner, 
dosedanjo svetovalko za pravne 
zadeve na Občini Sevnica in pred
sednico posebne komisije za 
spremljanje izgradnje HE Boštanj 
in HE Blanca Bila je tudi zunanja 
članica v pogajalski skupini za 
koncesijsko pogodbo in članica 
odbora ter koordinacijske komisije

koncendenta za HE na spodnji 
Savi. Občina s predstavniki pod
jetja Infra veliko sodeluje pri na
črtovanju, usklajevanju in reševa
nju problemov ob izgradnji infras
trukture pri HE Boštanj in upamo, 
da bo ob novih kadrovskih okre
pitvah podjetja nadaljnje medse
bojno sodelovanje prineslo nove 
pridobitve za občanke in občane 
občine Sevnica.

V četrtek se je sestal Nadzorni 
svet projekta Centra za ravnanje z 
odpadki Dolenjske. Vse dolenjske, 
belokranjske in posavske občine 
so sprejele Odlok o ustanovitvi 
centra, ki je bil objavljen v Urad
nem listu št. 65. Župani so se sez
nanili s potekom projekta, ki je v 
zamudi, in se odločili, da se bodo 
o stanju in finančnih obveznostih 
za občine podrobneje seznanili na 
skupščini podjetja, ki bo sklicana 
v kratkem. Na seji so bili podani 
tudi predlogi za člane nadzorne
ga sveta, v katerem ima Posavje 
dva člana. Prisotni so obravnavali 
in sprejeli družbeno pogodbo o 
ustanovitvi podjetja CeROD, v ka
teri so upoštevane tudi pripombe, 
ki jih je izoblikoval Odbor za ko

munalno dejavnost in infrastruk
turo pri Občinskem svetu občine 
Sevnica. Izvajanje projekta 
CeROD je primer dobrega medse
bojnega sodelovanja občin tega 
prostora in veijamemo, da bo novo 
nastalo podjetje uspešno in korekt
no izvajalo pomembno nalogo 
gospodarjenja s komunalnimi od
padki za veliko število ljudi.

Župan in poslanec Kristijan 
Janc je na seji parlamentarnega 
Odbora za promet predlagal, da bi 
bila septembrska seja odbora, na 
kateri bo obravnavan jtrojekt 3. 
razvojne osi, v Sevnici. Člani odbo
ra so se s predlogom strinjali. Tako 
se bodo predstavniki vlade in člani 
odbora tudi na terenu seznanili z 
veliko potrebo občine Sevnica po 
sodobnih prometnih povezavah z 
ostalimi deli države. Sedanje stan
je prometnih povezav negativno 
vpliva na razvoj naše občine. Sku
paj s poslancem Bojanom Rug
ljem pa sta uspela s pobudo, da bo 
tudi ena od naslednjih sej odbora 
za gospodarstvo v Sevnici, kjer se 
bodo predstavniki vlade in člani 
odbora seznanili s stanjem sev- 
niškega in posavskega gospodarst

va ter panog, ki so v težavah. Upa
mo, da se bodo tudi na tak način 
lažje reševali nakopičeni prob
lemi, predvsem v tekstilnih in pre
delovalnih podjetjih.

Župan Kristijan Janc seje srečal 
z ravnateljico vrtca Danico Božič 
zaradi priprav na pomembno in
vesticijo - izgradnjo vrtca v mestu 
Sevnica, ki je nujno potreben, da 
združimo vse na enem mestu, to je 
v Naselju heroja Maroka. V teku 
je priprava zahtevne in obsežne 
dokumentacije, da bi leta 2006 pri
dobili državna in proračunska sred
stva za začetek izgradnje novega 
vrtca v skladu s terminskimi plani 
in investicijami v občini Sevnica. 
Glede na to, da bo ravnateljica 
veijetno kmalu imenovana za 
direktorico Centra za socialno delo 
Sevnica, se ji je župan zahvalil za 
korektno delo in zaželel čim več 
delovnih uspehov ter uspešno 
izzivom na proti.

Pripravlja se dokumentacija za 
pridobivanje soglasja Ministrstva 
za finance investicije v ureditev 
drugega nadstropja prizidka v 
Zdravstvenem domu Sevnica. V 
rebalansu državnega proračuna so

zagotovljena sredstva za sofinan
ciranje investicije v višini 106 
milijonov SIT v treh letih. To po
trjuje izvedbo projekta, ki bo sofi
nanciran tudi z Občine Sevni
ca in zdravstvenega doma. Iz
peljati je potrebno vse postop
ke, da bi se investicija lahko 
že jeseni začela in bila kon
čana prihodnje leto. S tem bo 
narejen velik korak k dvigu 
kakovosti storitev primarne
ga zdravstvenega varstva v 
občini Sevnica in bodo ust
varjeni boljši pogoji dela za 
zaposlene.

občinski svet Sevnica

SLS

Predlog o 
spremembah in 
dopolnitvah Zakona 
o financiranju občin

Temeljni cilj predlaganih spre
memb in dopolnitev Zakona o fi
nanciranju občin, ki ga je Vlada 
RS posredovala Državnemu zbo
ra RS s predlogom za obravnavo 
po skrajšanem postopku, je vzpo
stavitev zakonskega okvira za 
učinkovitejše zagotavljanje ob
činskih nalog v okvira regionalnih 
razvojnih programov, predvsem 
pa pospešeno črpanje evropskih 
sredstev.

Vsebina predloga zakona so 
spremembe in dopolnitve določb, 
ki urejajo zadolževanje občin, nji
hovih javnih zavodov in javnih 
podjetij ter pravne podlage in 
postopek ugotovitve upravičeno
sti občin do dodatnih sredstev so
financiranja njihovih investicij iz 
državnega proračuna. S predl
ogom zakona je določena še po
sebna spodbuda za sofinanciranje 
investicij občin na področju re
gionalnih razvojnih programov 
ter strukturne, kohezijske in pred
pristopne politike, pa tudi spod
buda za skupno zagotavljanje na
log občinskih uprav.

Zakon določa najvišji možni 
obseg zadolžitve posamezne ob
čine, v katerega se štejejo vse ob
like dejanske zadolžitve (posoji
la, leasingi, blagovni krediti itd.) 
in zadolžitve njenih javnih zavo
dov in javnih podjetij. Občina se 
sme zadolževati le v skupnem 
znesku, ki ne preseže 20 odstotkov 
realiziranih prihodkov v letu pred 
letom zadolževanja, če v posamez
nem letu odplačevanja skupne ob
veznosti ne presežejo 5 odstotkov 
predvidenih prihodkov proračuna. 
Zakon dopušča dodamo zadolži
tev občine za investicije, ki so so
financirane iz sredstev skladov Ev
ropske unije in za financiranje in
vesticij na področju osnovnega 
šolstva in javne infrastrukture za 
ravnanje z odpadno vodo, če ob
veznosti zanje v letih odplačeva
nja ne presežejo dodatnih 3 od
stotkov predvidenih prihodkov 
občine.

S spremembami zakona so 
poenostavljeni postopki, kijih mo
rajo opraviti občine, upravičene do 
dodatnih sredstev iz državnega 
proračuna, za pridobitev teh sred
stev.

Predlagana dopolnitev zakona,

s katero se občinam, ki skupaj 
zagotavljajo opravljanje nalog 
občinske uprave, zagotavlja po
vračilo polovice stroškov, reali
ziranih v preteklem obdobju za ta 
namen, spodbuja občine k orga
nizaciji skupnega opravljanja na
log občinske uprave in bo po
membno prispevala k povečanju 
upravne sposobnosti občin ter k 
racionalizaciji stroškov nujnih za
poslitev strokovnega kadra, ki ga 
zahtevajo nove razmere uprav
ljanja na lokalni ravni. Obe vrsti 
dodatnih sredstev bosta zagotov
ljeni v proračunu za leto 2006.

LDS

Zahteva za 
referendum

Ali ste za to, da se ukine Ko
misija za preprečevanje korupcije, 
ki deluje kot samostojen državni 
organ?

Zadnje dogajanje ob prvi ob
ravnavi predloga Žakona o nez
družljivosti opravljanjajavne funk
cije s pridobimo dejavnostjo je bilo 
za nas v Mladi liberalni demokra
ciji pravo presenečenje. Nikakor 
namreč ne moremo razumeti, da 
isti ljudje, ki so še do nedavnega 
govorih o "velerazšiijenosti” po
java korupcije, klientalizma in kra
je v Sloveniji, sedaj podpirajo 
predlog zakona SNS, s katerim se 
ukinja Komisija za preprečevanje 
korupcije, ki deluje kot samostojen 
državni organ.

Ob dogajanjem, katerim smo 
bili priča v lem 2004 v času pred 
volitvami, vsem tisočim izjavam, 
tiskovnim konferencam in izred
nim sejam na temo korupcije, smo 
pričakovali, da se bo trenutna ko
alicija zavzemala za razširitev poo
blastil že delujočim organom in 
zagotovila dodatna sredstva za nji
hovo delo. Dogaja pa se ravno 
obratno. Komisiji za preprečevanje 
korupcije se je najprej zmanjšalo 
sredstva v proračunu, sedaj pa se 
soočamo s tem, da se komisijo celo 
ukine. Ah je bilo torej vse govor
jenje o korupciji zgolj predvolil
no zavajanje javnosti? Mar je 
človeški spomin res tako kratek? 
Ali razmere tistim, ki so se sedaj 
sami znašli v poziciji tistega, ki 
upravlja z denaijem davkoplače
valcev, odpirajo možnosti izva
janja različnih dejanj, ki bi jih Ko
misija za preprečevanje korupcije 
ugotovila, pa jim to ni po volji? 
Ah jih je oblast že tako hitro pokva
rila?

Naše trdno prepričanje je, daje

za razvoj naše družbe in pozitivnih 
vrednot v njej, nujno potrebno 
zagotoviti delovanje Komisije za 
preprečevanje korupcije, ki je pri 
svojem delu povsem neodvisna od 
Vlade RS in Državnega zbora RS. 
Namesto ukinjanja takšnih orga
nov, bi morali razmišljati o raz
širitvi pooblastil inzagotavljanju 
ustreznih sredstev za njihovo de
lovanje. Prepričani smo, daje pov
sem neprimerno govoriti o obliko
vanju sistema, v katerem bo edini 
mehanizem na področju protiku- 
rapcijskega boja v Sloveniji pred
stavljala državnozborska komisi
ja za preprečevanje korupcije. Tudi 
v primera, če bi ta komisija dobro 
delovala, je vedno prisoten dvom, 
ki ga ponazarja ljudski pregovor 
”vrana vrani ne izkljuje oči”.

Poleg tega se moramo zavedati 
tudi dejstva, da naš politični sistem, 
v katerem poslanci v DZ predstav
ljajo le nekakšen glasovalni stroj 
Vlade RS, na področju protiku- 
rapcijskega delovanja, nikakor ne 
omogoča učinkovitega delovan
ja sistema medsebojnega nadzora 
različnih vej oblasti - t.i.”checks 
and balances” sistema. Vsakršen 
dvom v resničnost takšnega stan
ja lahko odpravi že samo pogled v 
glasovanja v DZ o predlogih, ki 
jih je podala katerakoli vlada. Po
slanci koalicije praviloma le potr
jujejo predloge svojih strankarskih 
kolegov ministrov. Ah lahko 
potem od istih poslancev priča
kujemo, da bodo v primera proti
korupcijske komisije, ustanovl
jene v državnem zbora, delovali 
povsem obratno?

(Nadaljevanje prihodnjič)

Mlada liberalna demokracija 
Slovenije,

Dejan Kmetič, podpredsednik

SDS

Rekonstrukcija 
Javnega podjetja 
Komunala Sevnica

Obstoječe stanje:
Lastnik in ustanovitelj Javne

ga podjetja Komunala Sevnica je 
občina Sevnica. Naša Komunala 
pretežno izvaja dejavnosti gospo
darskih javnih služb na področju 
oskrbe z zdravo pitno vodo, odva
janje in čiščenje komunalnih od
plak, zbiranje in odvoz smeti, iz
vajanje pogrebne in pokopališke 
storitve in drage dejavnosti, kot je 
vzdrževanje in urejanje javnih po
vršin, gradnja vodovodnih in ka

nalizacijskih naprav... Z manjšimi 
korekcijami Komunala opravlja 
svojo dejavnost že nekaj desetletij. 
Sedanje “poslovne” prostore ima 
razmetane na štirih lokacijah. Po
slovna zgradba in delavnice so v 
istih (neprimernih) prostorih že 
nekaj desetletij. Gradbinci imajo 
skladišče na Gmajni. Kamione par
kirajo na Planinski. Center za zbira
nje odpadkov je v obrtni coni.

Interes občine Sevnica:
V zadnjih desetih letih Občina 

Sevnica kot lastnik (predvsem žu
pan) ni pokazala posebnega inte
resa po spremembah. Zaradi nera
zumljivo slabega odnosa župana 
do Komunale (občinskega sveta 
sploh ne omenjam, ker je to po
slušen aparat župana) je naša ob
čina in naš proračun samo v zad
njih sedmih letih bil oškodovan 
za več sto milijonov SIT. Na pobu
do naše stranke SDS je bilo nekaj 
manjših premikov k spremembam, 
a ne veliko.

Pogledi stranke SDS:
V interesu občine in občanov 

Sevnice bi se morala izdelati strate
gija in operativni plan rekon
strukcije JP Komunala Sevnica. 
Komunalo bi lahko s pravilnim 
pristopom razvili v veliko sodob
no podjetje (delno tudi z zaseb
nim kapitalom), ki bi poleg ob
stoječih dejavnosti opravljala še 
vrsto dragih dejavnosti. In sicer:

1. Najprej bi občina Sevnica 
Komunah morala poveriti - podel
iti izvajanje vzdrževanja lokalnih 
cest. To dejavnost sedaj opravlja
ta dva koncesionaija v skupni 
vrednosti okrog 90 milijonov SIT 
na letni ravni. Vzdrževanje naših 
cest pa je slabo in finančno nepre
gledno. S tem bi odprh najmanj 
štiri do šest novih delovnih mest. 
Vzdrževanje cest bi se izboljšalo, 
nadzor bi bil učinkovit, finančno 
poslovanje pregledno in do tolar
ja natančno.

2. Usposobiti in širiti bi morah 
gradbeno operativo za vse vrste 
gradenj. Večino gradbenih del, ki 
se izvajajo iz občinskih sredstev, 
bi lahko izvajala Komunala. Tudi 
gradnjo lokalnih cest. Dosedanja 
kakovost teh gradenj je po večini 
slaba. Komunala bi gradila bolj 
kakovostno in bistveno ceneje. 
Gradbeno operativo bi lahko ob 
gradnji HE širili na različna 
področja. Izvajali prevoze in dru
ge dejavnosti.

3. Lahko bi formirali trgovin
sko dejavnost, zgradili skladišča 
in trgovinske prostore za prodajo 
nekaterih vrst gradbenega materi

ala in inštalacijskega materiala.
4. Formirati bi morah manjšo 

projektantsko in inženirsko ekipo 
za projektiranje in vodenje različ
nih projektov.

5. Oblikovali bi lahko manjšo 
geodetsko skupino, ki bi poleg 
poslov za Komunalo in na trgu 
opravljala še posle za občino (tudi 
izmere zemljišč krajevnih in lo
kalnih cest). Danes te storitve dra
go plačujemo zunaj občine.

6. Nujno bi morali zgraditi 
novo poslovno zgradbo in proiz
vodne obrate na enem mestu v 
industrijski coni. Obstoječi pros
tori so neprimerni in nefunkcio
nalni.

Podobno in še bolje so orga
nizirane Komunale po Sloveniji. 
Po večini v industrijskih conah. 
Ogromno priložnosti za razvoj 
Komunale je bilo zamujenih.Več 
sto milijonov škode je bilo že 
povzročeno in za vsak zamujeni 
dan se povzroča nova milijonska 
škoda. Se vedno pa se lahko voz 
napredka in razvoja potegne na
prej. Je obstoječa občinska oblast 
z županom na čelu to sposobna 
spremeniti? Zagotovo ne.

Če ne prej, bo naša stranka SDS 
z novimi volitvami 2006 in pre
vzemom oblasti v občini pognala 
razvoj občine naprej.

Predsednik odbora 
za komunalno dejavnost 

Branko Kelemina

SD
Vse več ljudi ne zaupa poli

tikom, tudi Janši pada podpora. 
Tista strašna energija iz prvih mese
cev vladavine počasi usiha, ko je 
znal ljudi (tiste, ki premalo pozna
jo njihovo premeteno politiko) pre
pričati, da bodo oni vladah po
šteno, da se borijo za malega člove
ka, da bomo vsi bolje živeli, da bo 
več svobode, da ne bo centraliza
cije, da bomo dobih regije, da bo 
upošteval stroko...

Tudi ljudje v naši stranki smo 
si v osemdesetih, devetdesetih in 
v svobodni Sloveniji želeh hitrej
ših sprememb, boljšega življenja. 
Nekaj let smo bili tudi v vladi. Vse 
zgoraj naštete Janševe obljube so 
tudi naš ideal. Toda nikoli nam lju
dje niso dah toliko glasov, da bi 
lahko dokazali, kakšni smo, kaj 
hočemo, kako živimo in kako bi 
radi živeli... Preveč jih spominja
mo na socializem. Janša je dobil 
to priložnost.

Toda, kaj se dogaja?
Vsak dan izvemo za kakšno 

novo čistko v državni upravi, pod

jetjih, javnih ustanovah, gasilskih 
društvih, balinarskih, humani
tarnih... Vsepovsod je treba posta
viti Janševe ljudi, nobena cena ni 
za to previsoka. Njegovi ekono
misti (Mrkajič, Damjan, Kranjc...) 
delajo prostovoljno - brezplačno. 
Bravo, vrača se osovraženi SO
CIALIZEM, ki ga v vseh teh letih 
nisi smel niti omeniti!!! Žalostni 
pa smo, ko beremo prispevke teh 
ekonomistov, in podvomimo, če 
sploh vedo, kaj bi sami radi spre
menili v Sloveniji, kaj šele, da bi 
pripraviti izračune, kaj bo to prines
lo dobrega, slabega, koliko bo to 
stalo.

Ko odstavljajo ljudi, znajo to 
premeteno, da sami ljudje spozna
jo, da tako ne bodo mogli delati in 
so prisiljeni odstopiti. G. Janša pa 
jih potem javno “ofrca”, da so od
šli, ker nimajo čiste vesti.

Janša je čistke že počel, 1992 
je upokojil prekaljene policiste, 
kriminaliste... Nič ni bilo narobe z 
njimi, samo niso biti čisto njegovi. 
Dobiti so visoke pokojnine (mla
deniči stari med 40 in 50 let). Neka
teri so se znašli in imajo svoje firme, 
dragi pa so se zapiti. Ker je vladal 
kratek čas, je bilo zablod manj, če
prav se niso dale popraviti in marsi
kdo se je po tem zgledu še upo
kojil, delo je počasi postalo manj 
vredno. Mladim so postati zgled 
kraja in prodaja orožja, “švercan- 
je” z ljudmi, mamiti... Ker ni bilo 
prekaljenih policistov in krimina
listov, so primeri na sodišču padati.

Kaj pa sedaj? Bo moč popravi
ti vse zablode, ki bodo stoijene ah 
bo račun previsok in bo potrebno 
prodati družinsko srebrnino in zlat
nino?!

Berta Logar, 
podpredsednica 

OO SD Sevnica

posavska unija

Nova Slovenija
kritanska ljudska stranka
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Ustanavljanje CeROD-a
Brežice - Po načrtu za financiranje in gradnjo skupne posavsko-dolenjske komunalne deponije 
CeROD je moralo dvanajst občin, ki v projektu sodelujejo, do 30. junija sprejeti odlok o ustano
vitvi javnega podjetja, kar je osnova za podpis družbeniške pogodbe. Julija bo izvajalec namreč 
pričel z deli. Odlok, po katerem ima občina Novo mesto v CeROD-u večinski poslovni delež, je 
bil v sevniškem in krškem občinskem svetu sprejet brez polemik. T\idi brežiški svetniki so ga 
potrdili, vendar so imeli pomisleke glede načina odločanja v novem podjetju.

mnenja, odgovori, popravki ...

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 

rubriki Mnenja, odgovori in popravki. Vsi prispevki za rubriko morajo biti 
opremljeni s polnim imenom in naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v 
primeru institucij, organizacij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na 
kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja. Na podlagi Zakona o medijih 
(Ur.l.35/2001) si uredništvo pridržuje pravico do objave ali neobjave in 
krajšanja prispevkov v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi 
možnostmi. Izjema so odgovori in popravki, ki po zakonu ne smejo biti spre
menjeni in dopolnjeni.

Za skupno deponijo CeROD v 
Leskovcu pri Novem mestu so 
aktivnosti, ki so se zaključile z 
ustanavljanjem javnega podjetja, 
potekale več let. Po prvotni po
godbi je imela mestna občina No
vo mesto 52-odstotni poslovni 
delež, z aneksom se je ta lani spre
menil na 67 odstotkov. Takšno 
razmerje moči za ostalih enajst 
občin ni bilo sprejemljivo. V poga
janjih so dosegle, da se je novo
meški poslovni delež znižal za 10 
odstotkov in sedaj znaša 58 od
stotkov. Pri upravljanju CeROD-a 
bo o poslovni politiki in ceni 
storitev poleg skupščine odločal 
Svet županov, na katerem se od
ločitve sprejemajo s konsenzom.

Po sedanjem predlogu skupš
čina le o nekaterih zadevah odloča

Kraj __________

Ulica__________

Datum_______

Število izvodov

z dvotretjinsko večino, o drugih z 
navadno. Brežičanom to ni všeč, a 
so dobili zagotovilo direktorja no
vomeške Komunale Boruta No
vaka, da se način glasovanja lah
ko popravi v družbeniški pogod
bi. Svetnik Jože Baškovič in statu- 
tamo-pravna komisija menita, da 
bi brez takšne varovalke imela no
vomeška občina preveliko moč 
odločanja. Baškovič opozarja še 
na sestavo nadzornega sveta, v ka
terem ima Posavje le dva pred
stavnika. Brežičani pričakujejo, da 
bo eden iz njihove občine.

Borut Novak opozarja, da so v 
odloku o ustanovitvi javnega pod
jetja CeROD zaščiteni interesi 
občin, saj infrastruktura ostaja v 
njihovi lasti. Podjetje, ustanovlje
no s petimi milijoni SIT kapitala,

Poštna št.

Telefon

Podpis

jo dobi le v upravljanje.
Cena odloženih odpadkov na 

deponijo bo enotna za vse občine.
Novomeškim svetnikom ni 

všeč, da se je poslovni delež do
micilne občine zmanjšal, saj bo 
njihov vložek z ustrezno infrastru
kturo do deponije večji. Ko bo ta 
v polnem obratovanju, bo tam
kajšnji prostor obremenjen z 
bistveno povečanim tovornim 
prometom, pravi Novak. B.D.

Tekmovanja
gasilcev

Blanca - Praznovanje kra
jevnega praznika na Blanci so po
pestrili gasilci. Organizirana so bila 
namreč kar tri tekmovanja; gasil
sko tekmovanje za prehodni pokal 
Gasilske zveze(GZ), tekmovanje 
za pokal krajevne skupnosti Blan
ca ter šaljivo tekmovanje - izdela
va naveze za dvig sekire.

GZ Sevnica vsako leto organi
zira gasilsko tekmovanje za pre
hodni pokal. Na Blanci je poteka
lo eno od petih, na katerem je sode
lovalo 12 ekip; osem moških in 
štiri ženske. Med članicami je zma
gala ekipa Studenca, med člani pa 
Boštanj. To je bila druga tekma v 
pokalnem tekmovanju, tretja bo 
24. julija na Okiču, četrta 30. julija 
v Tržišču in peta 14. avgusta na 
Pokleku, kjer bodo razglasih tudi 
končnega zmagovalca, ki bo pre
jel prehodni pokal GZ Sevnica.

Gasilsko društvo Blanca pa je 
pripravilo gasilsko tekmovanje za 
pokal Blance. Med članicami so 
slavile Studenčanke, na drugem 
mestu je bila ekipa Tržišča in na 
tretjem ekipa iz Trnovca. Med 
člani so se najbolje odrezali gasil
ci iz Tržišča, dragi so bili Trnov
čani in tretji Boštanj. Prvouvrščene 
ekipe so prejele pokal.

Prostovoljno gasilsko društvo 
(PGD) Blanca je v preteklih letih v 
okvira občinskega gasilskega tek
movanja organiziralo tudi tekmo
vanje v vezanju vozlov. Letos pa 
so se odločili, da organizirajo šal
jivo tekmovanje v izdelovanju tek
movalnega vozla, ki bo služil kot 
naveza za dvig sekire. Vabilu za 
sodelovanje so priložili tudi ski
co, kako naj bi to izgledalo. Od
zvalo se je 12 tekmovalcev, ki so 
prinesli najrazličnejše kreacije. 
Zmagovalna ekipa iz Trnovca je 
prinesla velikansko sekiro z napi
som PGD Trnovec. Zaradi njih so 
potem kršili tekmovalna pravila, 
saj naj bi izdelki ostali na Blanci, 
a Trnovčani so sodelovali le pod 
pogojem, da lahko sekiro odnese
jo na svoj teritorij.

Na drugo mesto se je uvrstila 
naveza ^kmečki kruh avtorice 
Marije Šutar, tretjo nagrado pa sta 
prejela Uroš in Almira z OŠ Blan
ca za kreacijo z naslovom “Od 
kamna do kamna”. Poleg kamnitih 
in lesenih sekir so sodelovali tudi 
krušni izdelki, prav tako pa tudi 
cvetlični aranžmaji, ki so vsebova
li obvezni tekmovalni vozel. Prvo- 
uvrščeni so za nagrado prejeji vazo 
s spominskim napisom. N.Č.C.

Nadzor nad 
financiranjem strank

SavaGlas, št. 136, str. 3

V SavaGlasu z dne 7. 7.2005 
gospa Branka Demovšek v prispev
ku ‘‘Nadzor nad financiranjem 
strank” poroča in komentira vsebi
no poročila nadzornega odbora, ki 
ga je obravnaval Občinski svet ob
čine Krško.

V prispevku je večkrat omenjeno 
moje ime. Ker pa pri tem gre za 
nekatere neresnične navedbe, želim 
z njimi seznaniti bralce tega cenje
nega časopisa.

Popolnoma izmišljena je trditev, 
da sem bil ob upokojitvi deležen 
dokupa let. V resnici so bile politične 
in siceršnje razmere po prihodu 
novega vodstva občine takšne, da 
sem se raje odločil za predčasno 
upokojitev in mi je bila temu ustrez
no odmerjena znižana pokojnina.

Prav tako je neresnična trditev, 
da mi je novo vodstvo občine poma
galo razreševati moj stanovanjski

problem. V resnici sem imel - hvala 
bogu - v času, ko sem se leta 1995 
zaposlil v občinski upravi, zadovol
jivo rešen svoj stanovanjski prob
lem, saj sem bil za potrebe svoje 4- 
članske .družine lastnik trosobnega 
stanovanja. Danes pa stanovanj
skega problema žal nimam reše
nega, saj stanujem v stanovanju, ki 
sem ga kupil od Občine Krško in 
na katerem imam omejeno razpola
galno pravico, saj sem po nekaj 
letih, ko sem nameraval vpisati last
nino v zemljiško knjigo, ugotovil, da 
je stanovanje pod hipoteko. Sedaj 
Že sedmo leto neuspešno prosim 
občinsko upravo, da reši moj stano
vanjski problem s tem, da poskrbi 
za izbris hipoteke.

Oba navedena primera, ki sicer 
nimata nič skupnega z ugotovitvami 
nadzornega odbora, kažeta, da se 
nekdo želi enostavno norčevati na 
moj račun, ko zavaja javnost z 
lažnimi izjavami, kako mi je šlo vod
stvo občine Krško “na roke”, tako 
Z dokupom let za upokojitev kot z 
reševanjem stanovanjske proble

matike. Zato upravičeno pričaku
jem, da se mi avtor lažnih navedb 
javno opraviči.

In na koncu samo še pojasnilo v 
zvezi z ugibanjem župana gospoda 
Franca Bogoviča, da za preraču
navanji, ki v poročilu nadzornega 
odbora dokazujejo županu neza
konitosti pri poslovanju in porabi 
občinskega denarja, stoji Vinko Bah. 
Vinko Bah je v to zadevo vprežen, 
ne kot član te ali one politične 
stranke, ampak izključno le kot eden 
od članov nadzornega odbora Ob
čine Krško. To sicer župan dobro 
ve, ne vem pa, zakaj mi želi pripisa
ti neko vlogo iz ozadja. Zupan ima 
na razpolago številne pravne poti, 
od računskega sodišča do rednih 
sodišč, s katerimi bo lahko doka
zoval morebitne neresničnosti iz 
ugotovitev nadzornega odbora. 
Takšno pot sem pred leti, ko sem bil 
“na udaru Računskega sodišča", 
moral ubrati tudi sam in pred or
gani pregona in rednim sodiščem 
dokazati, da moje ravnanje na mes
tu tajnika ni bilo nezakonito.

Kot član organa, ki je po zakonu 
dolžan nadzorovati zakonitost po
slovanja ter gospodarno in zakoni
to porabo iz občinske blagajne, se 
bom tudi v prihodnje zavzemal, da 
bo nadzor opravljen strokovno in 
nepristransko in da bodo o tem ko
rektno seznanjeni občani - solast
niki občinske blagajne.

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. 
Naročniško razmaje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 

^aročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.

Vinko Bah

nQVa j vsak ponedeljek

novi format

ZAHVALA
Na moji poti ni več postaj, 
samo še ena je in tam ostanem.
Vso pot razmišljam, 
kakšen je ta kraj...
Tako je daleč in tako na samem.

V nedeljo, 3. julija, smo se na artiškem pokopališču poslovili od 
dragega moža, očeta, dedija, brata, tasta, strica in svaka

MARJANA VUCAJNKA
Hvala zdravnikom in osebju Zdravstvenega doma in Bolnišnice Brežice za skrb v času 

njegove bolezni. Hvala vsem, ki ste bili z nami v teh težkih trenutkih, vsem, ki ste s svojo 
prisotnostjo počastili njegov spomin in nam izrazili ustno ali pisno sožalje ter darovali 
cvetje in sveče. Hvala sorodnikom, prijateljem, sosedom, sošolcem, učencem, upokojenim 
in aktivnim ravnateljem občine Brežice, učiteljem, krajanom, zastavonoši in vsem 
praporščakom, kolektivoma OŠ Artiče in NEK ter vsem, ki ste ga spremili na zadnji poti. 
Posebna hvala družinam Kovačič, Jovanovič, Rožman, Štarkl, Kocjan, Medved, Cerjak in 
Omerzel za pomoč. Prav tako se iskreno zahvaljujemo kolektivu OŠ Dobova, ki mu je pri
pravil ganljivo slovo. Iskrena hvala tudi govornikom gospe Mileni Jesenko, ravnateljici OŠ 
Dobova Biserki Čančer, predstavniku KS in KO DIS Artiče g. Tonetu Arnšku ter g. Tinetu 
Pustotičniku za ganljive besede slovesa, vokalni skupini OŠ Dobova, MPZ Artiče in Kapele 
za občuteno zapete pesmi, g. Mihi Halerju, gospe Mileni Jesenko in gospe Biserki Čančer za 
organizacijo pogreba, župnikoma g. Kšeli in g. Joštu za lepo opravljen obred ter pogrebni 
službi Žičkar. Vsem in vsakomur še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: žena Milica, hči Mojca in sin Aleš z družinama

UNUKSPED d.o.o.
zaposli dva špediterja na MMP Obrežje 
z izkušnjami na tem področju.
Delovno razmerje bo sklenjeno za 
določen čas z možnostjo redne 
zaposlitve.
Ponudbe sprejemamo na naslovu: 
UNUKSPED d.o.o.
^odova 63 
2327 Rače

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

s \
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špranje in okenca posavcev

Beba Koren: ”Vztrajno uporna in samosvoja!”
Grafična oblikovalka in peda

goginja Korenova je počitniško 
razpoložena ljubeznivo obar
vala nekatere spomine: ”Moj 
rojstni kraj je vas Volčje, kjer sem 
se rodila 1955 kot tretja hči Lju
bice in Blaža Lipar. Otroški dnevi 
so se gibali med vinogradi in 
gozdovi, med delom in igro, med 
ljubeznijo do obeh sester in ne
izmerno potrtostjo, ko sta od
hajali na šolanje v Celje in Ljub
ljano. Spominjam se očeta, ki me 
je pogosto prevažal s težkim 
črnim motoijem. Najina vožnja 
po blatnih kolovoznih poteh in 
makadamskih cestah se je dos
tikrat “srečno” končala tudi v 
kakšnem jarku. Pa na lov me je 
vzel s seboj. Vendar ob moji pri
sotnosti ulova ni bilo, kajti v na
jbolj napetih trenutkih sem mu 
vedno imela povedati kaj po
membnega.”

Prava posebnost pri Lipar- 
jevih je bil pustni čas: ”Naša hiša 
se je spremenila v delavnico 
pustnih mask in kostumov. Ma
ma je vedno poskrbela za vse 
vaške otroke, ki so se želeli 
našemiti. Včasih seje naša dnev
na soba preoblikovala tudi v 
”mali kino”, kjer smo s sovaščani 
sedeli v vrstah in zbrano gledali 
majhno čmo-belo televizijo. Os
novna šola mi je tekla na Sroml
jah in v Artičah, od koder imam 
najlepše spomine na dramski 
krožek in številne nastope. Ob 
praznikih in pomembnejših slo
vesnostih me učitelji pri obliko
vanju kulturnega programa niso 
nikoli spregledali. Nekatere vlo
ge in recitacije znam še danes na 
pamet, prav tako pa skrbno 
hranim vse pohvale, posvetila in 
knjige, ki so mi jih podarili.”

V nepozabnem spominu ji os
taja Volčje na njen 18. rojstni 
dan: "Takrat sem bila že ljub
ljanska srednješolka. Prijatelji iz 
Ljubljane so me presenetili ter 
se nenapovedano pripeljali k 
nam domov kar s tovornjakom. 
Kljub nenadejanosti je prazno
vanje potekalo uspešno in živah
no do zgodnjih jutranjih ur - z 
zajtrkom na dobri domači 
češnji.”

O družinskih posebnih trgat
vah pove: "Običajno se nas je iz 
Ljubljane pripeljalo 20 do 30 
mladih. Nemalokrat nam je za
godlo vreme in včasih nam ni us
pelo obrati niti četrt vinograda. 
A kljub temu se je za vsakega 
našla pijača, jedača, topla pos
telja in prijazna beseda naše

mame, ki je zvečer opremila 
garažo z glasbo in utripajočimi 
lučkami, da smo se lahko zabava
li še pozno v noč. Še danes ve
likokrat razmišljam, kako sta bila 
starša v nekaterih neobičajnih 
situacijah razumevajoča, potr
pežljiva in naklonjena mladim.” 

Po maturi na Srednji aran- 
žerski šoli v Ljubljani sojo vzele 
v precep želje in dolžnosti, sanje 
in resničnost: “Zgodaj sem si ust
varila družino in se zaposlila na 
Gospodarskem razstavišču v Lju

bljani kot grafična oblikovalka 
in tehnična urednica. Ob delu 
sem študirala na Pedagoški aka
demiji, slikala ter se udeleževala 
samostojnih in skupinskih likov
nih razstav doma in v tujini. Več 
let sem opravljala funkcijo kul
turne referentke in se izpopoln
jevala na študijskih potovanjih 
po Evropi, ki mi jih je omogočila 
služba ter uporno študirala kitaj
ski jezik. Z očetom sva se ve
likokrat pogovarjala o mojem 
delu in o dogodkih po svetu. Z 
mojo odločitvijo o študijskem 
izpopolnjevanju na Kitajskem, 
predvsem pa o izbiri potovanja 
z vlakom, se nikakor ni strinjal. 
Moji ideji je odločno nasprotoval 
ter reagiral izredno ostro in kri
tično. Ob tem so se najini odnosi 
prvič resneje skrhali. Ko sem od
hajala, je bilo v najinih pogledih 
nekaj tujega, v njegovih očeh 
sem čutila nekaj, kar je dalo sluti
ti, da se razhajava za vedno. Med 
potovanjem s transibirsko že
leznico in med bivanjem na Ki
tajskem sem veliko premišljevala 
o očetu, o njegovih besedah in 
sem bila na vsakem koraku, v 
vsakem trenutku še bolj previd
na. Vrnila sem se srečno. Le naji
na pogleda se nista srečala niko
li več. Iz brežiške železniške po
staje sem se s svečko podala peš

proti sromeljskemu pokopališču. 
Nikoli prej ni bil moj korak tako 
težak in nikoli prej nobena pot 
tako dolga.”

Ljubljanski prostor jo je začel 
počasi utesnjevati, ko je vedela, 
da se mora odločiti za nadaljnjo 
življenjsko pot: ”Ta pot me je z 
družino pripeljala v Italijo, kjer 
sem diplomirala na Mednarodni 
univerzi umetnosti v Benetkah, 
opravila specialistični študij mu
zeologije, kajti ta mi je bila tudi 
sicer vselej blizu, ter se podala 
na področje raziskovalnega dela. 
Za raziskovalno nalogo “Človek 
in njegovo obnašanje v prosto
ru” sem prejela mednarodno na
grado in se začela pripravljati za 
samostojno likovno razstavo v 
Ameriki.” Poizvem o tehniki, s 
katero se je tam predstavila: 
'Tehnika, ki jo uporabljam je v 
slikarskem svetu res neobičajna, 
zato v tujini, predvsem pa v Ame
riki, vzbuja precej zanimanja. 
Mnogo slikarjev je imelo in ima 
kakšno skrivnost, posebnost in 
karakteristično razpoznavnost. V 
mojem primeru je to pač tehnika 
in specifična koloristika. Imeti 
nekaj svojega in skrivnostnega, 
pa čeprav samo za neko do
ločeno obdobje, je poseben čar. 
Prav gotovo pa je tudi moj ust
varjalni čas, investiran v po
samezna dela, neprimerno daljši 
v primerjavi z delom v običajnih 
tehnikah.”

Zadnja leta največ časa po
sveča mentorskemu delu na 
področju unikatnega in gra
fičnega oblikovanja, vodi inte

resne in ustvarjalne delavnice za 
vse generacije, v okviru delovne 
terapije pa kreativne delavnice 
za najstarejše. Še vedno se uk
varja z raziskovalnim delom, s 
filmsko scenografijo ter slikar
stvom. Prosti čas ji ni ravno nak
lonjen, a ga vseeno le nekaj naj
de za hojo v hribe, nabiranje gob, 
tenis in smučanje.

“Več kot desetletje sem pre
živela v tujini, poleg dveh omen
jenih držav tudi v Skandinaviji 
in Nemčiji. Stik z mnogimi de
želami in kulturami je bil ned
vomno ena izmed poglavitnih 
sestavin, ki so pomagale obliko
vati mojo ustvarjalnost. Prav go
tovo pa me je z vso pozitivnost
jo zaznamovalo tudi odraščanje 
v podeželskem okolju, kamor se 
v slehernem trenutku z veseljem 
vračam, čeprav nimamo več 
domačije, s katere je mojo mamo 
pregnala bolezen.”

Ko seje za stalno vrnila iz tu
jine, so jo številni prijatelji opo
zarjali, da brez strankarske pri
padnosti ne bo šlo:

‘Toda za enkrat še kar gre. Ne 
čutim nobene želje niti potrebe 
po političnem udejstvovanju. 
Mislim, da še vedno nisem pri
merna za nobeno obstoječo 
stranko, ali pa še nobena stranka 
ni primerna zame. Navsezadnje 
sem bila mladinska aktivistka, 
vabili so me tudi v ZK, pa sem 
očitno tudi preživela. Idealnega 
sistema, ki bi bil pisan na kožo 
vsem, pa še tako nihče ni odkril.”

Natja Jenko Sunčič

Vedrina le nad otokom
Kostanjevica na Krki - Lokalno turistično društvo je kljub 

nestabilnemu vremenu uspešno izpeljalo tradicionalno priredi
tev “Kostanjeviška noč”. Po oceni gostincev, ki so na kopališču 
Otok skrbeli za strežbo, je petkov zabavni večer z Gamsi in so
botnega s Štajerskih sedem obiskalo skupaj blizu štiri tisoč ljudi.

Na petkovi kolesarski dirki za 3. kriterij dolenjskih Benetk je 
pokal osvojil Jure Zrimšek. Jani Brajkovič pa je odpeljal svo
jo zadnjo dirko v dresu Krke, saj se, odpravlja med profesionalce 
v Discovery Channal, kjer vozi “večni” zmagovalec Tour de 
France Lance Armstrong.

Skupni nastop godb

V soboto popoldne je dež nekoliko zmotil otroško rajanje z 
Andrejo Zupančič, zvečer pa pustno povorko. S skupnim nasto
pom godb iz Markovcev, Dobrepolja in Kostanjevice ter s spod
bujanjem predsednika Turističnega društva Kostanjevica Mate
ja Drobniča, naj obiskovalci zaprejo dežnike, ker je “naročeno” 
lepo vreme, so dežne kaplje res usahnile. Po Krki je pripeljal 
splav s posadko Prforcenhausa in godbe, drugih okrašenih čol
nov pa letos ni bilo. Ob polnoči je nebo razžaril ognjemet. Pov
sod naokrog so bili nalivi, v Kostanjevici na Krki pa je bilo 
veselo do treh zjutraj, dokler je igrala glasba. B.D.
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Dvojna zlata poroka
Pišece - V cerkvi Sv. Mihaela v Pišecah so si po petih deset

letjih skupnega življenja ponovno izmenjali prstane Franc in 
njegova Micka Zevnik, rojena Pečnik, z Bojsnega ter Miha in 
Olga Leskovšek z dekliškim priimkom Zevnik z Orehovca pri 
Pišecah. Nič kaj posebnega, boste rekli, danes je precej parov, ki 
so skupaj že pol stoletja, verjetno pa je precej neobičajno, da sta 
se Franc in njegova sestra Olga pred pol stoletja s svojima 
izbrancema poročila prav na isti dan in pred istim oltarjem.

Micka in Franc Zevnik ter Olga in Miha Leskovšek

Življenje družine Zevnik z Bojsnega ni bilo postlano z rožicami, 
saj sta bila oče Franc in mati Terezija s sedmerico otrok za štiri leta 
izgnana - najmlajši Miha seje na tujem celo rodil - podobno pa je 
bilo tudi s Pečnikovimi. Prav posebno zgodbo pa bi lahko pove
dal danes 81-letni Franc, ki so ga v izgnanstvu mobilizirali v 
nemško vojsko, nato pa so ga zajeli zahodni zavezniki. Na 
zapuščen dom je priromal šele jeseni leta 1945, ko so domači že 
pričeli izgubljati upanje, da ga bodo še kdaj videli.

Franca in Olgo je k obnovitvi poročnega obreda pospremilo 
še vseh pet živečih bratov in sestra, Micko le brat, Miho pa prav 
tako številno sorodstvo. Cerkev je bila premajhna za vse pri
jatelje, znance, sosede, ki so želeli biti zraven ob tem ganljive
mu trenutku in zlatoporočencem zaželeti še veliko zdravja na 
njihovem “jesenskem popotovanju”. Seveda so bili nad jubile
jem najbolj navdušeni Anica in Franci, potomca Zevnikovih z 
Bojsnega, ter Leskovškova Zinka. Veliko zdravja pa so jim 
zaželeli tudi predstavniki KS Globoko in Pišece. M.K.
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Največja posebneža skokov na Borštu sta bila gotovo Vrhničana 
Slavko Stare, ki si je za cilj v življenju postavil 100 kg, in 
“božiček” Marjan Gutnik, sicer doma iz Stare Vrhnike, ki je v 
vodo v tretjem poskusu skočil kar s kapico na glavi. (Tudi) zato 
si je prislužil kar dve desetki, nič slabše pa se ni odrezal koren
jak Stare, ki je - kljub obteženemu trebuhu - kot za stavo izvajal 
salte, na veliko veselje občinstva in sodnikov.

Posavski novinarji so se pod aktivno komando predsednika Vlada 
Podgorška podali raziskovat bohorske slapove. Ko so ugotovili, da 
so po zaslugi tamkajšnjih turističnih delavcev že raziskani, so pod 
enim od slapov odprli svoje bisage in raziskali, če je v njih morda še 
kakšen okrepčilen požirek za suha grla. Njihova končna postaja je 
bil Pekel (tja bi jih številni politiki v resnici radi poslali), kakor se 
imenuje eden od slapov.

Direktorica zdravstvenega doma Brežice Marjetka Blaževič je 
odstopila.V Sevnici čakajo, kdaj bo odstopil tudi njihov direktor 
Željko Halapija, ki je bil sicer ponovno imenovan za direktoija 
pred dobrim mesecem. Sevniški primer pa je veijetno edinstven v 
zgodovini, saj javni zavod vodi zdravnik ZASEBNIK.

Čeprav je poslanec v državnem zboru Stane Pajk doma iz 
krške občine, ga imajo Sevničani za svojega. Še zlasti zato, ker 
svoja dva otroka pošilja v osnovno šolo na Blanco.

do
300.000 SIT 
takoj!

■do 24 mesecev, tako komitenti NLB, 
kot tudi komitenti drugih slovenskih 
bank in hranilnic

ljubljanska banka ROŽMAN


